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مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان قم:

با سختگیری های بی مورد 
هنر را محصور نکنیم

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان خبرداد:

دستگیری مزاحم تلگرامی در قم

هشدار محمدرضا عارف:

خطر بازگشت به گذشته وجود دارد

پرداخت وام ۱۰۰ میلیاردی به یک فوتبالیست!

احمدی  نژاد خود راخرج اصولگرایان نخواهد کرد

تله  انتخاباتی 
برای اصولگراها

مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان قم با بیان اینکه نباید 
با سختگیری های بی مورد هنر را در استان محصور کنیم، 
گفت: هیچ دلیلی نداشته که تاکنون نمایشگاه و جشنواره مد 
و لباس در استان برگزار نشده است. حجت الاسلام عباس 

دانشی در مراسم افتتاح نخستین جشنواره فرهنگی و هنری 
اسلامی - ایرانی مد و لباس استان قم که در تالار مرکزی اداره 
کل ارشاد استان قم برگزار شد، گفت: طراحی لباس یک 

صنعت هنری است که سبک زندگی افراد را معین می کند..

از سکوت سیاسی احمدی نژاد تا تله انتخاباتی برای اصولگرایان
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روزنامه صبح ایران
 یکی از مراجع تقلید گفت:  اکنون از گوشه و کنار سر و صداهایی بلند می شود 
که برخی سرمایه مملکت را برمی دارند، از کسانی که فرزند انقلاب و 
ایران هستند، چنین انتظاری نمی رود و نباید این کار را انجام 
دهند. آیت الله سید محمد علوی گرگانی ظهر دیروز در 
دیدار جمعی از کارکنان بسیجی پایگاه بسیج ذوالفقار 
شرکت پتروشیمی نوری با بیان اینکه همه شما زحمت 
فراوانی را متحمل می شوید، اظهار کرد: خداوند گنج 
را در مکان های سخت قرار داده و انسان باید رنج و 

سختی متحمل شود تا گنج را به دست آورد.
وی خاطرنشان کرد: گنج و سرمایه ایران به دست شما است، پتروشیمی یکی از 

مباحث ارزشمند دنیا است که همه به دنبال آن هستند.
این مرجع تقلید با بیان اینکه نعمت و سرمایه های انسان از سوی خداوند عنایت شده 
است،  گفت: ایران را نباید کوچک در نظر گرفت، امروز دنیا خواب ایران را می بیند، آمریکا، 

رژیم صهیونیستی، شوروی و انگلستان دنبال ایران هستند.
وی عنوان کرد: شاه بازیچه مستکبران بود و شرق و غرب عالم ثروت های ایران را 

چپاول کرده و سرمایه ایران مانند جنگل، نفت و پترو و شیمی را غارت می کردند...

آیت الله علوی گرگانی:

جلوی دست اندازی به بیت المال گرفته شود
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عکس: مجتبی محمد لو

بیگناه اعلام شدم!
سعید مرتضوی بعد از خروج از دادگاه:

یک سازمان دولتی قصد فروش املاک و اراضی مشروحه زیر از طریق برگزاری مزایده عمومی 
را دارد. متقاضیان می توانند جهت رویت مدارک مالکیت ، اخذ نمونه فرم ها و اطلاع از شرایط 
و چـگونگی شرکـت در مزایده ، از اول وقت اداری روز دوشنبه مورخ 95/06/15 تا پایان وقت 
اداری روز دوشنبه مورخ 95/06/29 ) به غیر از ایام تعـطیل (  به نشانـی های زیر مراجعه 
و یا با شماره تلفن های زیر تماس حاصل نمایند. در ضمن تاریخ بازگشایی صندوق مزایده 

ساعت9 صبح روز شنبه مورخ95/7/3در محل دفتر تهران می باشد.

1– شرکت در مزایده مستلزم واریز 5 درصد قیمت پایه ملک به شماره حساب اعلامی و ارائه رسید مربوطه 

یا تحویل ضمانت نامه بانکی معادل 5 درصد قیمت پایه می باشد . 2– شرکت در مزایده به منزله قبول شرایط 

مزایده گزار می باشد .3- مزایده گزاردرردیاقبول کلیه پیشنهادات مختارمیباشد. 4- متقاضیان شرکت در مزایده 

بایستی حضوری مراجعه و سوابق و مدارک مربوطه را رویت و امضا نمایند.5–به سوابق ارسالی و مراجعات بعد از 

مهلت تعیین شده و پیشنهادات مشروط و مبهم ترتیب اثر داده نخواهد شد.

1- آدرس دفتر استان قم : قم،  مابین عوارضی تهران وکاشان،بلوارولایت،ستادفرماندهی انتظامی استان 

قم،معاونت مهندسی دفترفروش املاک،شماره تلفن های 0252182270 ، 0252182115 ، 09127586152 ، 

02133301738 - 09126472768

2- آدرس دفتر تهران : تهران ، میدان شهدا ، خیابان پیروزی – روبروی ایستگاه مترو شیخ الرئیس - پشت 

کلانتری 110 - پلاک 6 دفتر هیئت اجرائی فروش ، شماره تلفن های 33301737 و 33301738 – 09126472768

یک سازمان دولتی 
مزایده عمومی فروش ملک
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استاندار قم خواستار شد:

واگذاری تالار 
مرکزی قم به بخش 

خصوصی

5 کشته و زخمی حاصل واژگونی پژو:

تصادف مرگبار 
در اتوبان قم - تهران

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم تاکید کرد:

کمبود معلم زن 
در مقطع ابتدایی

استاندار قم گفت: تالار مرکزی شهر قم در عین اینکه باید 
در خدمت فرهنگ و هنر استان باشد باید تحت مدیریت 

بخش خصوصی قرار گیرد.
سید مهدی صادقی شامگاه شنبه در مراسم افتتاحیه 
نختسین نمایشگاه و جشنواره فرهنگی و هنری اسلامی - 
ایرانی مد و لباس استان قم با بیان اینکه قانون ترویج مد و 
لباس اسلامی از سال 85 تصویب شد گفت: این درحالی است 

که این موضوع در قم برای اولین بار برگزار می شود.
وی توجه به مد و لباس اسلامی- ایرانی را یک ضرورت 
اجتماعی و فرهنگی ارزیابی کرد و افزود: خوشبختانه طراحان 
و تولیدکنندگان استان قم در طراحی و پژوهش و دوخت 
لباس های ایرانی - اسلامی توانمند و با تجربه هستند. استاندار 
قم با تأکید بر اینکه باید با حفظ ارزش ها بر اساس نیاز روز 
جامعه تولید و عرضه کنیم، گفت: طراحان و تولیدکنندگان قم 

می توانند گام های مهمی در تولید لباس بومی بردارند...

 رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم از واژگونی 
یک دستگاه خودروی پژو در اتوبان قم تهران با پنج کشته و 
زخمی خبر داد. محمدرضا حسنی با اشاره به حادثه واژگونی 
خودروی پژو گفت: این تصادف در ساعت 12 و 50 دقیقه ظهر 
دیروز یکشنبه در اتوبان قم تهران رخ داد که به واسطه آن 
یک دستگاه پژو واژگون شد. وی تصریح کرد: این حادثه در 
مقابل آرامستان بهشت معصومه رقم خورد که پس از وقوع 
حادثه عوامل اورژانس با چهار آمبولانس خود را به محل 
حادثه رساندند که نخستین آمبولانس در مدت زمان کمتر از 

پنج دقیقه به محل حادثه رسید...
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بازخوانی هویت
مشکل بزرگ اصولگرایان بحران هویتی است که به آن 
دچار شده اند. این وضع علاوه براینکه آنان را از کرسی های 
قدرت دور می کند بلکه به طرزی فرساینده دچار انفعال 
خواهد کرد. پراکندگی در صف اصولگرایان بیش از هر عامل 
مربوط به شیوه عمل آنان در کنش هایشان است. این وضع 

از سال های پیش از انتخابات 1384 ریشه می گیرد. در آن سال ها مرزها در درون طیف های 
اصولگرا چنان مخدوش بود که تمییز میان طیف های اصیل و ریشه دار با کاسبکاران قدرت 
به سختی ممکن می شد. در این حال عقب نشینی نیروهای اصیل در مقابل پوپولیست  ها، 
نقش آنان را به رغم نتایج انتخابات سال های 82 تا 86 )ریاست جمهوری و مجلس( چنان 
کمرنگ کرد که تأثیر گذاری بر آراء مردم را از دست دادند. این عقب نشینی به هر دلیل 
مصلحت جویانه ای که انجام شد، توانست طیف هایی را به عنوان اصولگرا نزد افکار عمومی 

جعل کند که به راستی کمترین قرابت را با ریشه داران پهنه سیاست کشور داشتند. 
حضور انتخاباتی اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری 92 و مجلس سال 94 بازتابی 
از انشقاق و نیز کمرنگی تأثیر آنان در صحنه سیاسی بود؛ چراکه هنوز تلاش روشنی برای 
مرزبندی  میان طیف ها رخ نداده بود. بدتر اینکه افکار عمومی هر نوع واکنش دفاعی و 
اعتراضی اصولگرایان در برابر طیف های پوپولیست را تنها در چارچوب رقابت در هرم قدرت 
تعبیر می کرد؛ به عبارت دیگر اصولگرایان اصیل با داشتن فرصت های طلایی غیبت 12 ساله 
اصلاح طلبان از صحنه، نتوانستند مرز میان خود و جریان های غیر اصیل را نزد افکار عمومی 

روشن کرده و از اصالت خود  دفاع کنند. 
اکنون اصولگرایان نیازمند بازخوانی و بازتعریف خود در چارچوبی هستند که بتواند 
ماهیت رویکردهای آنان را در همه سطوح سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی معلوم 
کند. آنان نمی توانند همچنان در مرزهای مخدوش با جریان های پوپولیست پیاده روی 
کنند. لازم است با نگاه به بلوغ سیاسی مردم که در انتخابات 92 و 94 به رخ کشیده شد _ و 
پیش از آنکه بخواهند رقیبان انتخاباتی خود را جا بگذارند _ تکلیف خود را با مقولاتی روشن 
کنند که به طور مستقیم با فهم مردم از تعاملات جاری در هرم قدرت ارتباط دارد. برای 
مثال نمی توان هم با مدیریت ناکارآمد مخالف بود و هم به توجیه سال هایی پرداخت که در 
سکوت همه مدعیان، خسارت بارترین مدیریت در کشور تجربه شد. نمی توان بر ضرورت 
شکوفایی اقتصادی و لزوم برون رفت از بحران سخن گفت و موانع واقعی تحقق این هدف 
را مصلحت اندیشانه نادیده گرفت. نمی توان همزمان در سیاست خارجی نگرشی تجدید نظر 
طلبانه داشت و هم بر لزوم حل تنش ها در این باره اصرار کرد. نمی توان تعریفی مخدوش 
از فرهنگ و مشکلات مبتلابه آن داشت و در این حال در بروز جنجال هایی مثل برگزاری 
کنسرت ها یکی به نعل زد و یکی به میخ. نمی توان در عصر ارتباطات حقوق مدنی را در 
پرده ای از ابهام گذاشت و خود را به اتفاقاتی سپرد که دیگران بانی آن می شوند و اصولگرایان 

اصیل یا توجیه گر رخدادها شده و یا به مصلحت سکوت  کنند. 
پوپولیسم تجربه شده در سال های 84 تا 92 تکرار پذیر نیست؛ یا لااقل فهم عمومی 
مانع ظهور دوباره آن به همان شکل خواهد بود. آنچه باقی است استمرار حضور جریان های 
اصیل است که برای سلامت پهنه سیاست کشور لازم و بلکه حیاتی است. لازم است 
اصولگرایان ریشه دار با بازخوانی هویت اصیل خود در صحنه بمانند. این بازخوانی هیچ ربطی 
به نگرش های ایدئولوژیک ندارد بلکه به طور مستقیم به روشن بودن رویکردها مربوط است.

سرطانِ »اقدام برابر مقررات«
استفاده از هر جمله ای به خصوص وقتی پراستفاده باشد، 
اهمیت دارد؛ اما گاه جملات آن قدر عرف یا ساده می شوند 
که اصلا ما دقت نمی کنیم که چه هستند؟ فکر می کنیم 
برخی جملات کلیدی و یا آچار فرانسه هستند، اما جملات 
پرکاربرد و تکراری می توانند نشان از یک بیماری بدهند. 

جایی که همه آدم ها مانند آجری متکی بر یک جمله باشند، با از بین رفتن یا پوچج شدن 
آن شاید ساختمانی فرو بریزد.

اتفاقاتی که در ایران رخ داد، همچون اختلاس ها، حقوق ها، سوء مدیریت ها، کاهش 
عملکرد کیفی کار کارشناسی و شاید اتفاقات بسیاری که هنوز خود را بروز نداده اند، موجب 
این می شوند که کار کردن در این سازمان ها، به جای این که راندمان و عملکرد مثبت برای 
کشور داشته باشد، منفی باشد. در این شرایط بیمارگونه مردم مانند سلولهای یک پیکر، 
زحمت می کشند، اما رشدشان خطرناک می شود و شاید به سرطان هم بیانجامد. شاید 

یک سازمان با به کار بردن یک جمله پوچ شود که سرطانی از بی معنایی است.
پوچی یک سازمان زمانی فرا می رسد که ادبیاتی که در آن استفاده می شود، آن را به 
سمت پوچی بکشاند. ادبیاتی که اعضای سازمان با همدیگر حرف می زنند، باید معنا دار 
بوده و هر یک مطابق با رده و مسئولیت خود معنا بدهد؛ اما وقتی یک جمله یا اصطلاح در 
آن دست به دست بگردد، می توان دید که هیچ نقشی معنای خاصی ندارد و کل سازمان 
تبدیل به یک اصطلاح شده است. حال وقتی این اصطلاح باب شود، دیگر می توانید همه 
را مثل آن اصطلاح یا سایه آن اصطلاح ببینید. اقدام برابر مقررات یا طبق مقررات اقدام 
نمائید »از چنین واژه هایی است که درس اول و آخر بسیاری از مدیران برای این است 
که مسئولیت ها آن ها را پاسخگو نسازد. اپیدمی« اقدام برابر مقررات ناشی از پوچ شدن 
نقشهای یک سازمان است. حال این پوچ شدن چگونه صورت می گیرد، از جایی است که 
چنین اعمالی مورد نقد و باریک بینی قرار نگرفته اند. وقتی نامه میرسد روی میز رئیس، 
کار نفر اول این است که بنویسد اقدام برابر مقررات، نفر دوم هم همان را می نویسد و دست 
آخر پایین ترین رده کارشناسی مجبور است مسئولیت تمامی مقررات را بر عهده بگیرد. 
جایی دیدیم که در محاکمه بانکی کارمندان معمولی را به عنوان مسئول مشکلات مطرح 
کردند شدند در حالی که اقتدار و مسئولیت تشخیص وظائف بر عهده مدیران است و نه 
کارشناسان. این نشان می دهد که شیوه اداری جامعه ما به صورتی در آمده است که خود 

به خود مدیران از رده مقررات کنار کشیده می شون. 
اما مفهوم کارشناس بودن، داشتن مسئولیت فکری و عملی در قبال یک یا چند اقدام 
مشخص است و مدیر وی است که باید بر کار وی و توزیع امور میان نیروهای زیر دستش 
اشراف داشته و کار لازم را تشخیص و به اهلش وا سپارد. مدیر بایستی اقدام خاصی 
مشخص کرده و حتی اجرایش را به کارشناس پیشنهاد کند. او است که باید روی مقررات 
مستقر بوده و آن را اجرایی سازد. یک کارشناس تنها مسئولیت کنترل، اجرا یا بررسی های 
کیفی امور را بر عهده دارد و دخالت دادن او در توزیع و تقسیم مقررات، کار کارشناسی را 
به یک بازی مقرراتی تبدیل می کند؛ اما گاه مدیریت تا حد استفاد از چند جمله ی تکراری 

ساده می شود، مسئولیت ندارد و به خاطر همین، همیشه موفق است.
یک مدیر تنها وقتی می تواند بنویسد برابر مقرات اقدام نمائید که اطلاعی از جزئیات 
فعالیت کارشناس نداشته یا نخواهد داشته باشد؛ اما این می تواند در طول مدت مدیریت 
وی به مرور روشن تر شده و کدینگ فعالیت های اداری با دستور وی مشخص شود. 
وقتی مدیری عادت به نوشتن این گزاره داشته باشد، در واقع این نشان از عدم پذیرش 
مسئولیت تشخیص و اداره امور توسط نقش مدیران جامعه است. با این نوشته، مسئولیت 
انتخاب اقدامات بر عهده کارشناسان افتاده و عملا مدیر خود را از چرخه مسئولیت خارج 
می کند. در نتیجه کارشناس هم کار اصلی خود را که بررسی و اقدام کیفی است، رها کرده 
و به چیدمان مقررات و رفع تکلیفی می پردازد که او را مسئول اصلی حوادث و اتفاقات 
قلمداد نکند. وقتی بیماری در سازمان ایجاد می شود، از طریق کنش های فرد با سیستم، 
با مسئولیت ها، نقش ها و قدرت ها صورت می گیرد. اقدام برابر مقررات، نمونه ای از 
زبانشناسی روزمره یک سازمان است که جملات و تعاملات نظیر آن در یک سازمان که 
بیماری می شود، بسیارند. پزشکی و آسیب شناسی یک سازمان، باید به جملات و تعاملات 
اعضای آن توجهی عمیق بکند و بایستی سازمان مدیریت و برنامه ریزی، تحول اداری را 
به فرم های ارزشیابی ساده تقلیل ندهد و برای رفع این بیماری ها نخست باید از طریق 

پزشکان و آسیب شناسان سازمان آنها را شناسایی کند.

سعید مرتضوی بعد از خروج از دادگاه:

بیگناه اعلام شدم!
مدیرعامل سابق تامین اجتماعی گفت: در نظریه کارشناس رسمی دادگستری در اکثر 
موارد بی گناه اعلام شدیم. ما به کلیات نظریه کارشناسی اعتراضی نداریم و نسبت به بیشتر 

مواردی که کارشناس نظر داده بود اعلام کردیم که مورد تایید است.
سعید مرتضوی پس از خروج از دادگاه کارکنان دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به سوالی مبنی بر چگونگی روند برگزاری دادگاه و اینکه نظریه کارشناسی به کجا رسید؟ 
گفت: پس از اعلام نظر کارشناس رسمی دادگستری طرفین برای ادامه رسیدگی دعوت 
شدند. وی افزود: در نظریه کارشناس رسمی دادگستری در اکثر موارد بی گناه اعلام شدیم. 
ما به کلیات نظریه کارشناسی اعتراضی نداریم و نسبت به بیشتر مواردی که کارشناس نظر 
داده بود اعلام کردیم که مورد تایید است. مرتضوی با بیان اینکه در چند مورد کارشناس 
رسمی دادگستری اشتباهات شکلی کرده بود، اظهار کرد: این مطالبی بود که مورد اعتراض 
ما بود که از جمله آنها نحوه هزینه کرد بودجه غیر شمول که مربوط به شش ماهه دوم 
سال 92 بود که در نظریه کارشناس آمده بود و به آن استناد کرده بودند که ما اعلام کردیم 
این موضوع اشتباه است؛ زیرا ما تا نیمه اول سال 92 بیشتر در سازمان تامین اجتماعی 
نبودیم و توضیحات مان را در مورد نظریه کارشناس دادیم. قرار شد ریاست دادگاه بررسی 
های لازم را انجام دهد و رای را صادر کند. مدیرعامل سابق سازمان تامین اجتماعی در 
پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روند رسیدگی در نظریه کارشناسی به نفع شما شد یا خیر؟ 
گفت: 57 صفحه کارشناس رسمی دادگستری نظر داده که در اکثر موارد مسئولیت را 
متوجه من ندانسته است و من آن را قبول دارم. مرتضوی در پاسخ به سئوال دیگری درباره 
اینکه موضوع تفاهم نامه سازمان تامین اجتماعی با بابک زنجانی به کجا رسید؟ گفت: هیچ 
فروشی نبوده و تخلفی را انجام ندادیم. آن تفاهم نامه در مرحله بازپرسی منع پیگرد زده شد 
و مواردی هم که مورد ایراد بود کارشناس رسمی دادگستری نظر داده است که هیچ تخلفی 
از طرف مدیر عامل صورت نگرفته است و هیچ خسارتی به سازمان وارد نشده و هیچ شرکتی 

هم فروش نرفته و منتقل نشده است.

ظریف در دیدار وزیر عمان؛

همکاری سازنده باید 
جای توهم رقابت را در منطقه بگیرد

وزیر امور خارجه گفت: همکاری سازنده و درک متقابل در منطقه باید جای توهمِ رقابت 
را گرفته تا بتوانیم از این مقطع تاریخی عبور کنیم.

محمدجواد ظریف دیروزدر دیدار »حمود بن فیصل البو سعیدی« وزیر کشور پادشاهی 
عمان این مطلب را بیان کرد. ظریف و وزیر کشور عمان در این دیدار در خصوص روابط دو 

جانبه و آخرین تحولات منطقه ای گفت و گو و تبادل نظر کردند.
وزیر امور خارجه با اشاره به روابط بسیار خوب جمهوری اسلامی ایران و پادشاهی عمان 
آن را ناشی از خواست، اراده و درایت رهبران دو کشور خواند و اظهار داشت: جمهوری 

اسلامی ایران هیچ محدویتی برای گسترش روابط خود با عمان ندارد. 
وی تاکید کرد: روابط دو کشور می تواند الگویی برای مناسبات میان سایر کشورهای 

منطقه باشد. 
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به ضرورت همکاری همه کشورها برای تامین صلح 
و ثبات منطقه خاطر نشان کرد: بی ثباتی و ناامنی در هر کشوری تهدیدی برای تمامی 

کشورهاست و ناامنی های موجود، منطقه و حتی جهان را تحت تاثیر خود قرار می دهد.
روابط ایران و عمان در سطح ممتازی قرار دارد

»حمود بن فیصل البو سعیدی« وزیر کشور پادشاهی عمان نیز در این دیدار با اشاره به 
نقش و جایگاه جمهوری اسلامی ایران گفت: روابط دو کشور در سطح ممتازی قرار دارد و 
ما معتقدیم در عمل می توانیم روابط دو جانبه را بیش از بیش و در همه زمینه ها گسترش 
دهیم. وی با اشاره به اینکه از طرف دولت عمان نیز هیچ مانعی برای گسترش روابط وجود 
ندارد، افزود: استنباط ما این است در منطقه هم تمایل به گسترش روابط با جمهوری 

اسلامی ایران وجود دارد.
در پایان این دیدار سند نهایی توافقنامه تحدید حدود مرزهای دریایی میان ایران و عمان 

توسط دو وزیر امضاء و اسناد آن مبادله شد.
این توافقنامه بلافاصله پس از تبادل اسناد توسط طرفین، اجرایی شد.

رحمانی فضلی در جمع خبرنگاران: 

از ظرفیت های ایران در مجامع بین المللی 
استفاده می شود 

وزیر کشور با اشاره به بحران های انسانی، جنگ و آوارگان ناشی از جنگ در منطقه 
گفت: سازمان ملل باید در این زمینه برخورد فعالی داشته باشد. 

عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه پس از دیدار با استفان اوبراین معاون دبیرکل 
سازمان ملل متحد در امور انسان دوستانه و هماهنگ کننده کمک های اضطراری درباره 
جزییات این دیدار به خبرنگاران گفت: ایران با توجه به موقعیت جغرافیایی با حوادث طبیعی 
همچون زلزله، سیل و ریزگردها مواجه است.وی ادامه داد: همچنین جمهوری اسلامی ایران 
دارای تجربه خوبی در مواجهه با این حوادث است که در حوزه اقدام در سطوح مختلف 
سازماندهی خوبی وجود دارد.وزیر کشور گفت: روابط بین جمهوری اسلامی ایران و سازمان 
ملل متحد می تواند در انتقال تجربیات و بحث آموزش و همکاری های چند جانبه و 
دوجانبه بسیار موثر باشد.رحمانی فضلی افزود: در این دیدار مقرر شد در مجامع بین المللی 
حضور فعالی داشته باشیم و از ظرفیت های ایران استفاده شود و ما نیز بتوانیم از تجربیات 
و توانمندی های سازمان ملل استفاده کنیم.وی با اشاره به وجود بحران های انسانی، جنگ 
در منطقه و آوارگان ناشی از جنگ اظهارداشت: این ها بحران های مهم انسانی است که 
سازمان ملل متحد باید در این زمینه برخورد فعالی داشته باشد.وزیر کشور گفت: همچنین 
در این دیدار درباره بحث مواد مخدر و قاچاق آن و ارتباط قاچاق مواد مخدر با تروریسم و 
شرارت با معاون دبیرکل سازمان ملل متحد بحث کردیم.رحمانی فضلی یادآور شد: البته 
در سازمان ملل متحد بحث بحران های انسانی و قاچاق مواد مخدر هر کدام متولی دارد 
که ما با آن در ارتباط کامل هستیم و همکاری بسیار خوبی داریم.وی ادامه داد: همه آن 
ها اذعان دارند ایران هم در حوزه مبارزه با مواد مخدر و هم در بحث پذیرش پناهندگان 
کشور برتر است. در ایران ما همکاری های خوبی داشتیم و توفیقاتی نیز در حوزه مقابله با 
حوادث غیرمترقبه داریم.وزیر کشور گفت: وظیفه ما است که هم اقدامات انجام شده مردم 
و دستگاه ها را در سطح بین المللی اشاعه دهیم و مطرح کنیم و هم از ظرفیت های آن ها 
برای خودمان استفاده کنیم. وزیر کشور در ادامه درباره امدادرسانی به سیل زدگان استان 
مازندران گفت: از قبل آمادگی خوبی برای مقابله با سیل در استان وجود داشت و از لحاظ 

اول هم کمیته بحران و هم استانداران در سه استان تلاش کردند تا مسائل حل شود.
رحمانی فضلی افزود: قطعی برق داشتیم که وزارت نیرو به موقع وارد عمل شد. پیش 
بینی این حجم از سیل و خرابی ها در برنامه ریزی صورت گرفته بود و در کوتاه ترین مدت 

امدادرسانی انجام شد.
وی ادامه داد: متاسفانه چهار نفر از هموطنان در این حادثه فوت کردند که دلیل فوت 

آن ها نیز عدم توجه به هشدارها بود.
وزیر کشور گفت: تلاش ما این است که هزینه های انسانی را به حداقل برسانیم، این 
حجم سیل و بارندگی می توانست خسارت بسیاری داشته باشد البته خسارت کم نیز برای 

ما از نظر خسارت های عاطفی و روحی غیرقابل جبران است.
رحمانی فضلی افزود: تلاش می کنیم به موقع خسارت ها را جبران کنیم، جغرافیای 
کشور ما به گونه ای است که ما دائم با حوادث مواجه هستیم و تلاش شده است خسارت 

ها به حداقل برسد. 

غرویان در صورت افزایش فشارها بر روحانی:

ظریف کاندیدای ریاست جمهوری شود
 حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان از رایزنی جمعی از علما و روحانیون قم با 
محمدجواد ظریف برای کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری، در صورت »افزایش 

فشارها بر روحانی« خبر داد.
غرویان در گفتگو با »انتخاب« اظهار کرد: برای اولین بار است که این موضوع را می 
گویم؛ نظر جمعی از علما، مدرسین و روحانیون اعتدالی در قم این است که آقای ظریف 
در انتخابات ریاست جمهوری کاندیدا شوند، البته کاندیدای اول ما اقای دکتر روحانی است 
و انچه گفتم تنها در صورتی است که فشارها بر روی دکتر روحانی افزایش یابد. وی افزود: 
دکتر ظریف چهره ی برجسته بین المللی هستند و دیدگاهای بسیار بلندی دارند و می 

توانند گزینه بسیار جدی در انتخابات 96 باشند. 
استاد حوزه و دانشگاه اضافه کرد: هم اکنون، ما در حال رایزنی با شخص آقای دکتر 
ظریف هستیم تا ببینیم نظر ایشان چیست. البته ایشان تا الان این موضوع را نپذیرفتند و 

گفته اند نمی ایند، ولی اصرار بسیاری هست که ایشان ورود کنند. 
غرویان بار دیگر تاکید کرد: در جناح اعتدالیون، گزینه اول دکتر روحانی و سپس دکتر 

ظریف است. 

محمدجواد حق شناس:

قالیباف کنار نکشد
آینده سیاسی اش به خطر می افتد 

 یک تحلیلگر مسائل سیاسی معتقد است که جنجال اخیر در شهرداری، آینده سیاسی 
محمدباقر قالیباف را به خطر انداخته است.

 محمد جواد حق شناس در گفتگو با »انتخاب« اظهار کرد: اتفاقاتی که اخیرا در 
شهرداری اتفاق افتاد، قابل دفاع نیست و نمی توان از آن عبور کرد، اما متاسفانه برخی 
درصدد کوچک سازی مسئله و نهایتا پاک کردن صورت مسئله هستند که این خیلی 

اتفاق عجیبی است. 
وی افزود: در چند روز اخیر، چهره های شناخته شده و رسانه های نزدیک به جریان 
شهرداری و آقای شهردار شاید صدها مطلب توزیع کردند و حجم عظیمی خبرسازی کردند 
که بگویند اتفاقی نیفتاده و این ماجرا را به پرونده یا سندسازی جریان مقابل تقلیل دهند. 
عضو حزب اعتمادملی تاکید کرد: جامعه ما نشان داده که نسبت به فساد حساس است 
و به راحتی از آن نمی گذرد. فضای اجتماعی و رسانه ها و واکنش ها به رویدادهای اخیر 
موید این موضوع است. قطعا این اتفاقات باعث می شود در افکار عمومی موقعیت و عملکرد 

شهرداری تضعیف شود. 
حق شناس ادامه داد: آقای قالیباف باید جوابگو باشد و روشن کند که این واگذاری ها 
با اطلاع ایشان بوده یا نه. اگر در بستر بی اطلاعی اقای قالیباف صورت گرفته، ایشان برای 

جبران و برگرداندن وجوهی که از اموال مردم تهران پرداخته شده باید تلاش کند. 
وی در ادامه گفت: شهردار و اعضای شورای شهر باید هر چه سریعتر از مردم عذرخواهی 

کنند و استعفا بدهند. 
حق شناس اضافه کرد: با توجه به این موضوعی که صورت گرفت، قطعا آینده سیاسی 

شهردار به خطر افتاده و در صورت عدم استعفا آینده ای نباید در انتظارش باشد.

سرمقاله

رئیس فراکسیون امید با بیان اینکه اگر غفلت کنیم خطر 
بازگشت به گذشته وجود دارد، تاکید کرد: گاهی حرف نزدن 
و سکوت کردن هنر است و برای حفظ انسجام تشکیلاتی 
باید در برخی موارد سکوت کرد؛ حتی اگر این سکوت باعث 

قربانی شدن فرد شود.
محمدرضا عارف در دیدار اعضای شورای فعالان ادوار 
انتخابات تهران، با قدردانی از تلاش های اعضای این شورا 
بر ضرورت حفظ انسجام این مجموعه تاکید کرد و گفت: 
کار  فرهنگ  نبود  ما  کشور  در  جدی  مشکلات  از  یکی 
گروهی است در حالی که در تعالیم اسلامی بر ضرورت 
کارهای گروهی و استفاده از خرد جمعی تاکید شده است. 
ما در جبهه اصلاحات بویژه در دهه 9۰ در تلاش هستیم 
که با حفظ انسجام تشکیلاتی، حاکمیت خرد جمعی را به 
رسمیت بشناسیم. وی یکی از دستاوردهای خوب فرهنک 
را تشکیل شورای عالی  کار جمعی در جبهه اصلاحات 
اصلاح طلبان دانست و گفت: در گذشته به دلیل نبود یک 
مرکز فرماندهی در جبهه اصلاحات، این جریان سیاسی در 

مناسبت های سیاسی بویژه در موسم انتخابات با مشکلات 
زیادی رو به رو می شد اما در انتخابات مجلس دهم به دلیل 
تشکیل شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان بسیاری 
از مشکلات گذشته مرتفع شد و دستاوردهای ارزشمندی 
نصیب جبهه اصلاحات شد. رئیس فراکسیون امید ادامه داد: 
دستاورد ارزشمندی که جریان اصلاحات در انتخابات مجلس 
دهم علی رغم رد صلاحیت چهره های شاخص به دست آورد 
باید حفظ شود. رقیب جریان اصلاحات به دلیل نداشتن 
یک مرکز فرماندهی در درون تشکیلاتشان با مشکلاتی 
رو به رو شدند به همین دلیل عقلانیت حکم می کند روند 
طی شده در داخل جبهه اصلاحات با تقویت شورای عالی 

سیاست گذاری اصلاح طلبان پیموده شود.
در  روستا  و  شهر  اسلامی  شوراهای  انتخابات  به  او 
اردیبهشت 96 اشاره کرد و گفت: انتخابات شوراها اهمیت 
زیادی دارد و نباید پیروزی در انتخابات مجلس دهم موجب 
باید در شوراهای شهر و روستا  غرور اصلاح طلبان شود. 
انسان های متخصص، سلیم النفس و پاکدست حضور داشته 

باشند و نقش نظارتی خود را به خوبی ایفا کنند و باعث 
جلوگیری از شکل گیری فسادهای گسترده   شوند و به 
مطالبات و خواسته های مردم در تحقق یک محیط آرام و 

امن و توسعه یافته برای زندگی پاسخ دهند.
عارف که در آستانه سالگرد رحلت آیت الله سید محمود 
طالقانی سخن می گفت با گرامیداشت یاد و خاطره این 
روحانی مبارز و نواندیش، گفت: بی شک اگر امروز شوراهای 
فعال  و  گرفتند  شکل  کشور  در  روستا  و  شهر  اسلامی 
هستند، ثمره نگاه ژرف و دوراندیشی آیت الله طالقانی است 
که صاحب ایده شوراها بودند. ایشان بر حاکمیت مردم بر 
سرنوشت خویش از راه تشکیل شوراها تاکید داشتند و باعث 
افتخار دولت اصلاحات است که اولین انتخابات شوراهای 

اسلامی شهر و روستا در آن دوران برگزار شد.
نباید با هر بهانه ای انسجام تشکیلاتی 

اصلاح طلبان را به هم زد
او با بیان اینکه نباید با هر بهانه ای انسجام تشکیلاتی 
اصلاح طلبان را به هم زد، خاطرنشان کرد: متاسفانه گاهی 
در داخل جبهه اصلاحات صداهایی شنیده می شود که 
دستاوردهای ارزشمند به دست آمده را تحت الشعاع قرار 
می دهد، باید مراقب بود از هرگونه تک روی و ترجیح منافع 
فردی و حزبی بر منافع گروهی و جریانی به شدت پرهیز 
بر ضرورت  امید  ایلنا، رئیس فراکسیون  به گزارش  کرد. 
گذشت و فداکاری در جبهه اصلاحات به خاطر حفظ منافع 
ملی و جبهه ای تاکید کرد و گفت: گاهی حرف نزدن و 
سکوت کردن هنر است و می دانم کار سختی است و شخصاً 
هم هزینه های آن را پرداخت کرده ام اما معتقدم برای حفظ 
انسجام تشکیلاتی باید در برخی موارد سکوت کرد حتی اگر 

این سکوت باعث قربانی شدن فرد شود.
عارف با یادآوری فضای امنیتی در دوران گذشته، تصریح 
کرد: یادمان نرود در چهار-پنج سال گذشته تشکیل برخی 
جلسات محدود سیاسی با چه موانعی رو به رو بود و چه 
فضای امنیتی در کشور حاکم بود شرایط فعلی با گذشته قابل 
قیاس نیست اما شرایط حال حاضر را باید پایدار نگه داریم 
چرا که اگر غفلت کنیم خطر بازگشت به گذشته وجود دارد.

هشدار محمدرضا عارف:

غفلت کنیم خطر بازگشت به گذشته وجود دارد
اخبــار

رییس مجلس شورای اسلامی ره آورد 
سفر کاروان المپیک ایران به ریو را خوب 
توصیف کرد و گفت: مجلس اهتمام جدی 

برای کمک به عرصه ورزش کشور دارد.
دیدار  در  یکشنبه  روز  لاریجانی  علی 
المپیک  بازی های  مدال آوران  و  قهرمانان 
دوران  که  این  یادآوری  با  ریو   2۰16
پرتکاپویی برای آمادگی ورزشکاران المپیکی 
و  مربیان  ورزشکاران،  تلاش  و  شد  طی 
دورادور  افزود:  بود،  مشهود  ها  فدراسیون 
نظاره گر تلاش کاروان اعزامی به المپیک 
و  بردم  لذت  انجام شده  تلاش  از  و  بودم 
البته شخصاً برای موفقیت شما دعا کردم. 
برای  این که ورزش قهرمانی  بیان  با  وی 
همه کشورها مهم محسوب می شود، اظهار 

داشت: اهتزاز پرچم یک کشور در میدان بین المللی یک 
افتخار بزرگ است و موجب تقویت روحیه ملی می شود. 
رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که ایران 
کشوری با قدمت بوده و سنت قهرمانی در بین ایرانیان 
ریشه دار است، خاطرنشان کرد: علت وجود انتظارات زیاد 
در بین مردم برای به دست آوردن مدال از سوی ورزشکاران 
و قهرمانان همین ریشه دار بودن جایگاه قهرمانی در بین 
ایرانیان است. لاریجانی با یادآوری این که ره آورد سفر 
کاروان المپیکی ایران خوب بود و تلاش های به هنگام و 
سنجیده ای در این راستا انجام شد، تصریح کرد: با توجه به 
شرایط فعلی و البته رقابت تنگاتنگ ورزشکاران کشورهای 

مختلف در مسابقات المپیک، نتیجه به دست آمده خوب 
بود و نمایندگان مجلس شورای اسلامی قدردان زحمات  

آنان هستند. 
رییس نهاد قانونگذاری کشور ادامه داد: مجلس شورای 
اسلامی اهتمام جدی برای کمک به عرصه ورزش خصوصاً 
در دو بخش ورزش همگانی و قهرمانی دارد. لاریجانی 
یادآور شد: در صورتی که پیشنهادی از سوی وزارت ورزش 
و جوانان برای کمک به ورزش قهرمانی و همگانی شود، 
حتما مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا باید در بخش 

ورزش کشور سرمایه گذاری بیشتری انجام شود.
وی با تأکید بر این که هم اکنون برنامه ششم توسعه 
در حال تدوین بوده و زمان مناسبی برای توجه به مسایل 

ورزش کشور است، گفت: در لایحه برنامه 
ششم توسعه یک ماده قوی که به ورزش 
اختصاص داشته و نافذ باشد مشاهده نمی 
شود و آینده ورزش در پنج سال آینده به 
خوبی مشخص نیست. رییس مجلس شورای 
اسلامی همچنین اظهار داشت: می توان با 
فدراسیون های  تلفیق،  کمیسیون  مشورت 
عرصه  برای  مناسب  گیری  جهت  ورزشی 
ورزش همگانی و قهرمانی را در لایحه برنامه 
ششم توسعه مدون کرد تا بسته ای از کار و 

اقدامات مورد نیاز مشخص شود. 
لاریجانی با بیان این که در حوزه جوانان 
توسعه  لایحه ششم  در  روشنی  نیز حرف 
دیده نمی شود، اظهار داشت: شاید در اسناد 
پشتیبان نکاتی در خصوص مواد مذکور ذکر 
شده اما باید در این لایحه ارائه شود تا تصویب شود و بهتر 

مورد توجه قرار بگیرد. 
وی افزود: باید از ورزشکارانی که در عرصه المپیک ریو 
توفیق دستیابی به مدال را نیافتند هم تشکر کرد، مهم 
ورود به عرصه بین المللی المپیک و مبارزه قهرمانانه است. 

رییس مجلس دهم با تاکید بر این که قدر و ارزش 
بهداد سلیمی در بین مردم محفوظ است زیرا تلاش های 
اظهارداشت:  است،  کرده  قهرمانی  کسب  برای  زیادی 
در عرصه ورزش زنان نیز افتخارآفرینی خوبی انجام شد 
که قابل تقدیر است. لاریجانی در پایان این دیدار آینده 

درخشانی برای ورزشکاران ایرانی آرزو کرد.

لاریجانی در مراسم تجلیل از مدال آوران المپیک تاکید کرد:

اهتمام جدی مجلس برای کمک به عرصه های همگانی و قهرمانی ورزش

عضو کمیسیون برنامه وبودجه مجلس با 
تاکید بر پرهیز از برخورد سیاسی با تخلفات 
دستگاه ها، گفت: تخلفات اعم از فیش های 
حقوقی یا فساد در شهرداری باید بررسی و با 

مفسده برخورد شود.
در  ایمن آبادی  جعفرزاده  غلامعلی 
بر  مبنی  کشور  وزیر  دستور  به  واکنش 
بررسی پرونده واگذاری املاک به مدیران 
اتفاقاتی  مورد  در  اخباری  گفت:  شهری، 
در شهرداری تهران چون رانت و واگذاری 
املاک به مدیران شهری مطرح شده که 
ضروری است دستگاه های نظارتی نسبت به 

بررسی آن اقدام کنند.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه تفاوتی بین دستگاه های 
دولتی و غیر دولتی در برخورد با تخلفات و 
بروز فساد وجود ندارد، گفت: تخلفات اعم 
از فیش های حقوقی یا فساد در شهرداری 
باید بررسی و با مفسده برخورد شود هرچند 

باید انصاف را نیز در نظر گرفت و به زحمات 
مدیریت شهری تهران هم توجه داشت.

 زحمات مدیریت شهری
 نباید نادیده گرفته شود

ارائه گزارش فیش های  وی افزود: در 
در  که  گزارش  این  صداوسیما  حقوقی، 
اطلاع  را  می شد  نفر  شامل 5۰  مجموع 
رسانی کرد در حالیکه شان صدا وسیما ورود 
به بازی های سیاسی نیست، در واقع وظیفه 
صدا و سیما اطلاع رسانی است و انتظار 
برخورد  خود  جایگاه  با  متناسب  می رود 
عادلانه داشته باشد تا مردم به سمت ماهواره 
و رسانه خارجی نروند و اطلاعات اشتباه 
دریافت نکنند. این نماینده مردم رشت در 
مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه 
صدا و سیما باید اعتماد ملی را جلب کند، 
تصریح کرد: وقتی صدا و سیما با دولت زاویه 
را  حقوقی  فیش های  موضوع  و   می گیرد 
نجومی می کند اما در مورد سایر موضوعات و 

دل نگرانی ها مانند واگذاری املاک به مدیران 
شهری و شورای شهر تهران و ایجاد شبهه 
حتی گزارش ساده هم ارائه نمی کند سبب 
بروز ناراحتی و دلخوری مردم می شود. وی 
با بیان اینکه قصد قضاوت درباره صحت یا 
عدم صحت خبر واگذاری املاک به مدیران 
شهری را ندارم، گفت: قضاوت تا زمانی که 
بررسی ها صورت نگرفته، درست نیست اما  
اطلاع رسانی درباره فیش های حقوقی هم 

پیش از بررسی نهایی صورت گرفت.
در برخورد با تخلفات با هیچ فرد

 یا نهادی تعارف نداریم
نماینده مردم رشت در مجلس دهم، 
معتقد است: در برخورد و بررسی پرونده 
مذکور زحمات شهرداری تهران هم باید در 
نظر گرفته شود کما اینکه در زمان مدیریت 
کرباسچی هم گفته شد مشکلات در کنار 
زحمات سنجیده و از برخورد سیاسی پرهیز 
شود، البته در برخوردها با هر فرد و نهاد 

دولتی یا غیر دولتی که فساد کند نباید 
تعارف داشت. این نماینده مردم در مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه در برخورد 
با متخلفان همه جوانب با هم در نظر گرفته 
شود، گفت: در طول پانزده سال گذشته 
سابقه ورود مجلس به مشکلاتی چون پرونده 
وجود  مدیران شهری  به  املاک  واگذاری 
ندارد اما در صورتی که مستندات  محکم و 
روشنی در این خصوص به مجلس ارائه شود، 
با هیچ فرد یا نهادی تعارف نخواهیم داشت.

عضو کمیسیون برنامه  و بودجه مجلس 
عملکرد  از  انتقاد  ضمن  اسلامی  شورای 
اعضای شورای اسلامی شهر تهران به دلیل 
افشای تخلفات در ماه های پایانی شورای 
چهارم شهر تهران، گفت: چرا اعضای شورای 
اسلامی شهر تهران بعد از 3 سال و نیم اقدام 
به  افشاگری کردند، با این حال و در این 
شرایط باید بدون توجه به مسائل سیاسی و 

کاملا بی طرفانه به مشکل پرداخت.

می  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
دلار  میلیارد  وجود کسب 75۰  با  گوید، 
درآمد در هشت سال فعالیت دولت های 
نهم و دهم، حاشیه نشینی بجا مانده و فقر 

مهار نشده است.
در همایش  یکشنبه  روز  ربیعی  علی 
اندیشه تعاون که به مناسبت دومین روز 
از هفته تعاون به نام »روز تعاون و تامین 
با  برگزار شد،  مالی« در مجموعه تلاش 

ابراز تاسف از این که کسب درآمد بالای 
نفت در دو دولت گذشته نتوانست دهک 
های پایین جامعه را از فقر رهایی بخشد، 
گفت: اندیشه تعاونی را باید باور کرد و برای 
این مهم باید بستر اقتصادی، اجتماعی و 

فرهنگی فراهم شود.
با  اجتماعی  رفاه  و  کار  وزیرتعاون، 
کشور،  اقتصادی  شرایط  رصد  بر  تاکید 
جامعه  اجتماعی  اقتصادی-  متن  گفت: 

کرده،  تغییر  انقلاب  اوایل  به  نسبت 
فرهنگ دچار دگرگونی شده است و لذا 

باید راهکار ارایه کنیم.
ربیعی با اشاره به این که در این شرایط 
وظیفه ما توسعه تعاونی در کشور است، از 
رویکرد راست اقتصادی انتقاد کرد و گفت: 
این رویکرد مبتنی بر حرکت بسوی بازار ازاد 
است و می گوید دوره تاریخی تعاون سپری 

شده است.

وی با اشاره به جایگاه مهم اقتصاد تعاونی 
در کشورهای دارای اقتصاد مبتنی بر بازار 
مانند امریکا، اوروگوئه و یا برزیل گفت: 4۰ 
درصد تولید ناخالص ملی برزیل از بخش 
تعاون و 6 درصد صادرات این کشور نیز از 

این بخش تامین می شود.
ربیعی ارزش تولیدات بخش تعاونی در 
امریکا را سالانه یک میلیارد دلار از طریق 

121 شرکت تعاونی اعلام کرد.

جعفرزاده ایمن آبادی تاکید کرد:

ضرورت پرهیز از برخورد سیاسی با پرونده املاک نجومی

ربیعی:  دردولت های نهم ودهم

750 میلیارد دلار درآمد کسب شد، اما حاشیه نشینی باقی ماند

یادداشت )1(

محمد زینالی اوناری

رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: با توجه به اینکه 
افراد دارای تابعیت مضاعف برای سازمانها و دستگاهها ایجاد 
مشکل می کنند، تلاش می شود این نیروها از دستگاهها 

ترخیص شوند.
ناصر سراج روز یکشنبه در آیین معارفه مدیرکل بازرسی 
استان بوشهر افزود: روز شنبه با ارایه گزارشی در ارتباط با 
تابعیت های مضاعف برای قوای سه گانه، مرخص شدن این 
افراد را از دستگاههای اجرایی خواستار شدم. وی اضافه کرد: 
بیشتر افراد متهم و مجرم که از کشور فرار کردند، دارای 

تابعیت مضاعف بودند. 
سراج اظهار کرد: این افراد خیالشان از بابت خانواده که 
در کشور دیگری مستقر هستند، راحت است به همین 
دلیل وقتی فساد می کنند یک روزه اقدام به فرار می کنند و 
ردگیری و برگشت آنها به کشور مشکل است. رئیس سازمان 
بازرسی کل کشور گفت: اقدام های خوبی در این زمینه انجام 
شده تا کسانی که اموال کشور را به یغما برده اند به کشور 
بازگردانده شوند. سراج، به سفر 2 ماه گذشته خود به کشور 
ارمنستان اشاره کرد و ادامه داد: در این سفر قرار شد هشت 
تن از محکومان ایرانی زندانی در این کشور تحویل مرزبانی 
جمهوری اسلامی شوند. وی افزود: تلاش می شود زمینه 
بازگشت کسانی که در کشورهای دیگر زندانی هستند یا 

تابعیت مضاعف دارند و یا منجر به فسادی در کشور شده اند؛ 
به کشور فراهم شود.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور اظهارکرد: مشکلات 
افرادی که در کشورهای دیگر زندانی می شوند، بسیار سخت 
تر از زندانهای کشورشان است به همین دلیل برای بازگشت 
متهمان موجود در زندان های کشورهای دیگر تلاش می 

شود.
سراج، در ارتباط با نیروهای 2 شغله در دستگاههای 
اجرایی بیان کرد: بتازگی سه نامه به رئیسان سه قوه درمورد 
2 شغله ها مبنی بر ترک کار این افراد از سوی این سازمان 
ارسال شد که مورد استقبال قرار گرفت. سراج افزود: برهمین 
اساس در آینده هیچ 2 شغله ای را در دستگاهها و سازمانها 
نخواهیم داشت. وی با اشاره به مشکل بیکاری در جامعه 
یادآور شد: با تبدیل 2 شغله ها به یک شغله تعدادی شغل از 
این راه ایجاد می شود که می توان بخشی ازمشکل بیکاری 

در جامعه را برطرف کرد.

بکارگیری بازنشستگان
 در دستگاههای اجرایی ممنوع است

سراج در باره بکارگیری مجدد بازنشستگان گفت: از مرداد 
ماه امسال بکارگیری مجدد بازنشستگان در دستگاههای 

اجرایی ممنوع شد.
تواند  می  دولت  که  قانون  ماده 41  حتی  افزود:  وی 
براساس تقاضای وزارتخانه ها و سازمانها مجوز بکارگیری 

تعدادی افراد بازنشسته را بدهد نیز از دولت گرفته شد. 
وی یادآور شد: تنها استثنای موجود در این زمینه این 
است که فرد مقام داشته باشد، جانباز و آزاده باشد در غیر 
این صورت کسی حق ندارد از نیروی بازنشسته درسازمانها و 

دستگاهها استفاده کند.
سراج با اشاره به استقبال وزارتخانه ها از این طرح گفت: 
برهمین اساس بازنشسته های شاغل در دستگاهها بتدریج از 

اداره ها مرخص می شوند. 
وی در باره فیشهای حقوقی نجومی گفت: نخستین 
حقوقهای نجومی در بیمه و یکی از بانکها که نیمه خصوصی 

است، کشف شده است. 
سراج درمورد فیش حقوقی نجومی بانک یاد شده افزود: 
براساس گزارش دریافتی در این زمینه، مشخص شد در 
اسفند سال گذشته دو هزارو 34۰ میلیون ریال به حساب 
ایشان واریز شده که با پیگیری ادعا کردند که این دریافتی 

مربوط به معوقات است.
وی یادآور شد: تلاش می شود گزارش نهایی این پرونده 

تا دو روز دیگر به دادسرا ارسال شود. 

سراج خواستارشد:

 دو تابعیتی ها برکنار شوند

خبـــر

جلال خوش چهره
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آخوندی در اجلاس شهرداران جاده ابریشم :

به دنبال سیاست ریلی فرا آسیایی هستیم
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به 9 برابر شدن توسعه شهری ایران 
در 6۰ سال گفت : سیاست عمده ما رسیدن به حمل و نقل یکپارچه 

ریلی است.
عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی در یازدهمین اجلاس جهانی 
شهرداران جاده ابریشم با بیان اینکه به ملزومات زندگی مدرن و 
مفهوم یکپارچگی حمل و نقل و حمل و نقل سبز توجه جدی داریم، 
تاکید کرد : در حوزه حمل و نقل دو سیاست را دنبال می کنیم. یکی 
شهرسازی ریل پایه برای شهرهای بزرگ است؛ با تصور اینکه در آینده 
شهرنشینی ایران باید ریل در حمل و نقل درون شهری و برون شهری 
نقش مهمی را به عنوان حمل و نقل سبز ایفا کند. دستورالعمل حمل 
و نقل ریل پایه را به عنوان طرحی ملی در دستور کار قرار دادیم 
که هفته جاری شورای شهرسازی و معماری ضوابط آن را تصویب 
می کند و در آن ریل و ایستگاه ریلی نه تنها محمل حمل و نقل 
بلکه کانون فعالیت شهری در عرصه های تجاری، سیاسی، اجتماعی 
و اقتصادی است.  وی افزود: در این سیاست موقعیت قرارگیری 
ایستگاه های شهری راه آهن و یکپارچگی آنها در شهرهایی که دارای 
مترو هستند با حمل و نقل مترو و نیز با اتوبوس های شهری مورد 
توجه است که در این راستا موفق شده ایم ایستگاه هایی را که در 
فاصله 1۰کیلومتری شهرها هستند به قلب شهرها منتقل کنیم و 
شهرسازی ریل پایه را دنبال می کنیم.  وزیر راه و شهرسازی همچنین 
گفت: افزایش سرعت ریل و تغییر چهره حمل و نقل ریلی به عنوان 
حمل و نقل مسافر علاوه بر بار هم مورد توجه است. از آنجا که تاکنون 
اهمیت ریل برای حمل و نقل مسافر کم بوده، به دنبال این هستیم 
که بخش زیادی از مسافران آزادراه ها را مسافر ریلی کنیم. برای این 
منظور دو خطه کردن راه آهن تهران- قزوین و چهار خطه کردن محور 
تهران- کرج را امسال دنبال کرده ایم و قطارها را افزایش داده ایم که 
مردم با سرعت بالا روی ریل حرکت کنند و نیازی به استفاده زیاد از 
خودرو نباشد. این روند تا تبریز و از سمت دیگر تا گیلان ادامه می یابد 

و به کشور آذربایجان متصل می شود. 
 سیاست عمده ما رسیدن به حمل و نقل یکپارچه ریلی است 
آخوندی گفت: یکپارچگی درون شهری و برون شهری هم درجاده، 
هم در ریل مورد قبول ما است در این راستا دیوار فرضی بین ریل 

و جاده را برداشته ایم و معتقد به حمل و نقل درب تا درب هستیم.
 مصمم هستیم خطوط ریلی ایران را به آسیا وصل کنیم

 از نظر ما تمدن ایران تمدنی تاریخی است و حوزه جغرافیایی آن 
بسیاری از کشورهای منطقه را در بردارد و بزرگترین سرمایه ملت های 
منطقه است و تصور ما این است که هیچ مانعی برای ارتباط ملت های 

این سرزمین با کشورهای آسیای میانه و شبه قاره هند و کشور چین 
و کشورهای شمال ایران نیست. بنابراین مصمم هستیم که خطوط 
ریلی ایران را به آسیا وصل کنیم و پروژه بزرگی را در قزوین به رشت 
و به سمت آستارا تا آذربایجان دنبال می کنیم و در حال توسعه تمام 
خطوط ریلی از رشت به زنجان و تبریز هستیم که این شهرها را به 
ترکیه و ارمنستان و نخجوان متصل می  کند.  وزیر راه و شهرسازی 
تاکید کرد: به دنبال سیاست ریلی فراآسیایی هستیم و می خواهیم 
خطوط ریلی را از قصرشیرین به عراق و در صورت ایجاد امنیت به 
سوریه و از کردستان به دریای مدیترانه متصل کنیم . همچنین آخر 
این هفته قرار است ارتباط ریلی ما با افغانستان افتتاح شود.  وی 
گفت: همچنین به دنبال نوسازی پایانه های بزرگراهی مرزی ایران در 
چزابه، شلمچه و منطقه غرب کشور و مرز بازرگان هستیم. آخوندی 
تصریح کرد: باید تسهیلات برای رفت و آمد فراهم شود و ما درجهت 
ارائه تسهیلات عبور هوایی به نوسازی ناوگان هوایی و توسعه ناوگان 
هوایی بین المللی اعتقاد داریم و معتقدیم که جاده ابریشم جدید نه 
دریایی صرف بلکه هوایی، ریلی و زمینی نیز هست. اولین قطار از چین 

به تهران آمد و در آینده نزدیک قطار مسیر تهران به اروپا نیز فعال 
می شود.  وی گفت: ارتقای قابلیت زندگی در شهرها و بحث قابلیت 
حرکت در شهرها و میان شهرها دو سیاست مهمی است که در زمینه 
بهبود وضعیت 19 میلیون شهروند بدمسکن تعقیب می کنیم.  وزیر 
راه و شهرسازی در یازدهمین اجلاس جهانی شهرداران جاده ابریشم 
با اظهار امیدواری از اینکه این اجلاس موجب همدلی بیشتر و افزایش 
مراودات بین المللی همچنین صلح و پیشرفت و توسعه برای مردم 
منطقه باشد، گزارشی از تحولات شهری ایران ارائه داد و با بیان اینکه 
تحولات شهری ایران در شش دهه اخیر بسیار به سرعت بوده است، 
گفت: جمعیت شهری ما در حدود 6۰ سال پیش کمتر از شش 
میلیون نفر بوده و اکنون به 6۰ میلیون نفر رسیده است.  آخوندی 
تاکید کرد : این رشد سریع شهرنشینی با چالش ها و مسائل متنوعی 
همراه بوده و مسئله کیفیت زندگی در شهرهای ایران از مسائل عمده 
شهرنشینی است که البته بنا به گزارش سازمان ملل این مساله در 
کنار حاشیه نشینی و بدمسکنی چالش بسیاری از شهرهای جهان 

است. 

وی همچنین با بیان اینکه 19 میلیون نفر از جمعیت شهری ایران 
در وضعیت بدمسکنی یا حاشیه نشینی یا بافت فرسوده میانی و تاریخی 
هستند، گفت: ارتقای قابلیت زندگی درشهرها و بحث قابلیت حرکت 
در شهرها و میان شهرها دو سیاست مهمی است که در این زمینه 
تعقیب می کنیم.  آخوندی در ادامه به طور گذرا به اتفاقی در وضعیت 
شهری ایران اشاره کرد و گفت : همزمان با توسعه سریع شهرنشینی 
در ایران با پدیده جنگ طولانی روبه رو شدیم که آثار گسترده ای 
بر وضعیت شهری داشته است. بنابراین وقتی می خواهید به فرایند 
شهرنشینی ایران نگاه کنید باید هم رشد سریع جمعیت شهری و 
نیز جنگ طولانی را در نظر بگیرید و مجموعه فرایند شهرهایی که در 
تیررس جنگ بودند و شهرهای مرکز که پذیرای جنگ زده ها بودند را 
باید درنظر داشته باشید.  وی با بیان اینکه برای پیگیری بحث قابلیت 
زندگی اصلی ترین سیاست وزارت راه و شهرسازی، سیاست بازآفرینی 
شهری است، گفت: تصور ما این است که نهایتا تمام ثروت مادی و 
تاریخی و تجاری و فرهنگی ما در شهرها جمع شده اند و راه بهینه، 
استفاده مجدد و خلق شهرهاست. البته به هیچ وجه دنبال رها کردن 
شهرها و ایجاد سکونتگاه های جدید نیستیم و بازآفرینی شهرها را 

دنبال می کنیم. 
در حال بازخوانی اندیشه ایران شهری هستیم

 وی گفت: تمام امکانات مادی و سرمایه گذاری ها وقتی می تواند 
به بالندگی منجر شود که برپایه ارتباط فرهنگی استوار باشد و بدون 
ارتباط فرهنگی امکان استفاده از سرمایه گذاری ها نیست.  وزیر راه و 
شهرسازی با بیان اینکه در حال بازخوانی فرهنگ ایران شهر هستیم، 
تاکید کرد: شهرهای ما قرابت فرهنگی زیادی با شهرهای منطقه 
دارند و مردم ایران با نام بسیاری از شهرهای ازبکستان، ترکمنستان، 
قرقیزستان و پاکستان و هند و چین چون بخارا و بلخ و سمرقند 
آشنا هستند و فکر می کنیم واژه ایران شهر به عنوان نماد فرهنگی و 
تمدنی به ما هویت می دهد و می توانیم تمام شهرها را با آن بازتعریف 
کنیم. ایران شهری که در آن اسلام یک رکن، فرهنگ ایرانی یک 
رکن و حس تعلق به ایران و عرفان کهن یک رکن اساسی دیگر 
است.  وی گفت: در تمدن جدید قزوین به عنوان یک شهر تاریخی و 
نماد ایران شهری مطرح است و تمام شهرهای تاریخی ایران نیز نماد 
ایران شهری هستند.  آخوندی تاکید کرد: در بحث بازآفرینی شهری 
فقط به دنبال نوسازی بناها نیستیم و باید به بازخوانی مجدد اندیشه 
ایران شهری بپردازیم. ما دنبال این هستیم که شهرهای ایران را در 
دوران جدید بر مبنای ایران شهری بازآفرینی کنیم و از این پس از ملل 

مختلف دعوت کنیم که به بازدید ایران شهرهای ما بیایند.
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 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خصوصی سازی را موجب بیکار شدن کارگران دانست و گفت: 
کارخانه ها را به اسم خصوصی سازی واگذار کردیم که کارمندان بروند خارج شهر و تصدی گری ها 

کم شود، اما عملا به بیکار شدن کارگران دامن زدیم.
علی ربیعی دیروز در همایش اندیشه تعاون که در مجموعه تلاش برگزار شد، اظهار کرد: متاسفانه 
به جای مفهوم خصوصی سازی در کشور تجاری سازی دنبال شد و برنامه های ما عمدتا تغییرات 
اساسی در زندگی اقشار پایین ایجاد نکرد، حتی 75۰ میلیارد دلاری که با شعار عدالت در کشور 

توزیع شد نتیجه ای جز این نداشت که فقیر و حاشیه نشین همچنان در جای خود نشستند.
وی با بیان این که در ایران به تفکر و اندیشه تعاون نیاز داریم، تصریح کرد: دلیل نیاز به اندیشه 
تعاون این است که انواع برنامه های توسعه، زندگی مردم را متحول نکرده است. در هشت سال 
گذشته با انبوهی از کسری رشد روبه رو بودیم. البته در دوره ای هم با فرازونشیب رشد مواجه شدیم، 
ولی تحولی در زندگی مردم رخ نداد، لذا برای تحول در جامعه اقتصاد و معیشت مردم نیازمند 

تعاون هستیم.
به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای پاسخگویی به نیاز اجتماعی نیازمند تعاونی ها 

هستیم و لازمه ی ارتقاء نقش طبقات متوسط و کم درآمد تعاون است.

ربیعی خاطر نشان کرد: اگر می خواهیم شاخص های عدالت اجتماعی را بالا ببریم، باید طبقات 
کم درآمد را ارتقاء بدهیم و بهترین قالبی که می تواند به تحقق این امر کمک کند، تعاونی ها هستند.

 دوره تعاون به سر نرسیده است
وی در عین حال خطاب به کسانی که مدعی اند دوره تاریخی تعاون سپری و تمام شده است، 

ادامه داد: اگر دوره تعاون به سر رسیده آیا اقتصاد ایران بازتر و آزادتر از اقتصاد آمریکا شده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: اقتصاد ایران از اقتصاد کره، برزیل و ژاپن آزادتر نیست، طبعا 
بستر کار تعاون را داریم، ولی وقتی که نمی توانیم کاری انجام بدهیم به ساده ترین دلیل توجیهی 

بسنده می کنیم.
ربیعی با تاکید بر ضرورت گسترش تعاونی ها در کشور خاطر نشان کرد: هر زمان از گسترش 
تعاون حرف زدیم گفتند به قانون نیاز است در حالی که خروارها قانون داریم و تنها باید تغییر 

ذهنیت در تعاون ایجاد کنیم.
وی در پایان با اشاره به برنامه اشتغال فراگیر ضد فقر دولت، گفت: تعاونی ها به عنوان جامعه و 
اقتصاد می توانند در مسیر اشتغال فراگیر و ضد فقر باشند و راهی برای بهتر زندگی کردن مردم 

به شمار آید.

وزیر کار:

نتیجه خصوصی سازی بیکار شدن کارگران بود
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آزمون: 

کار تیم ملی بازی به بازی سخت تر می شود

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران اظهار کرد کار تیم ملی بسیار دشوار است و کماکان به 
حمایت مردم و رسانه ها نیاز دارد.

 سردار آزمون که اکنون به همراه تیم ملی فوتبال ایران در چین به سر می برد، درباره 
پیروزی ایران برابر قطر اظهار کرد: بازی خیلی مهمی بود و  می خواستیم از این بازی 
با سه امتیاز بیرون بیاییم که خوشبختانه این اتفاق هم افتاد و توانستیم در همان بازی 
اول با پیروزی از زمین خارج شویم اما این بازی اکنون تمام شده و باید به فکر بازی با 

چین باشیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا این قطر می تواند برای دیگر تیم های گروه اول 
رقابت های انتخابی جام جهانی مشکل ساز باشد نیز اظهار کرد: به هر حال نتیجه هر بازی 
بستگی به اتفاقاتی دارد که در زمین رخ می دهد. قطر در دیدار برابر ما تیم خوبی نشان 
داد و ما از قبل از بازی می دانستیم که آنها حریف سرسختی برای ما خواهند بود. به هر 
حال حریفان حاضر در این مرحله همگی قدرتمند و قابل احترام هستند و قطر هم نشان 

داد می تواند حرفهای زیادی داشته باشد.
آزمون با قدردانی از حضور هواداران در ورزشگاه آزادی گفت: واقعا به تماشاگران ایرانی 
افتخار می کنم. آنها تا دقیقه 9۰ ایستادند و صبور بودند و با حمایت هایشان توانستند 
به تیم ملی انگیزه فراوانی بدهند. بازیکنان از این تماشاگران انگیزه دوباره ای گرفتیم و 
خوشبختانه توانستیم با دو گلی که به قطر زدیم، آنها را دست پر به خانه هایشان بفرستیم.

او با بیان اینکه کسب سه امتیاز با قطر فقط اولین قدم ایران برای رسیدن به جام جهانی 
بود، در ادامه اظهار کرد: نباید فکر کنیم با این پیروزی کارمان در ادامه مسابقات راحت 
شده است. برای رسیدن به جام جهانی باید خیلی زحمت بکشیم. این درست است که 
ایران از تیم های قدرتمند آسیاست و کارمان را هم با یک نتیجه بسیار خوب شروع کردیم 
اما تازه در ابتدای کار هستیم و باید در هر بازی با صلابت وارد زمین شویم چون حریفانی 
که در این مرحله حضور دارند، قدرتمند هستند و فرصتی برای غفلت مقابل آنها وجود 

نخواهد داشت.
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران با اشاره به تغییرات انجام شده در تیم ملی گفت: مطمئنا 
تیم ملی بازی به بازی شرایط بهتری پیدا می کند. برنامه ای که سرمربی تیم ملی برای 
این مسابقات تدارک دیده به نحوی است که ما فقط برای یک بازی آماده نمی شویم 
بلکه دوران آماده سازیمان برای کل مسابقات است. اگر بازی های دوستانه خوبی  داشتیم 
و فرصت بیشتری برای بازی کردن کنار هم با این ترکیب جدید پیدا می کردیم، می 
توانستیم زودتر تجربه بازی های این چنین سنگین بزرگ را پیدا کنیم چون این تیم جوان 

به تجربه و بازی های دوستانه خوب نیاز دارد.
وی درباره حریف روز سه شنبه ایران و حضور تماشاگران چینی در ورزشگاه نیز گفت: 
چین تیم خوبی است. آنها بازیکنان خوب و آماده ای دارند و حتما در این مرحله کار بازی 
به بازی سخت تر می شود ولی ما باید کار خودمان را به بهترین شکل ممکن انجام دهیم. 
ضمن اینکه ما با حضور تماشاگر و استادیوم پر، غریبه نیستیم. ان شاءالله تمام تلاشمان را 

انجام می دهیم تا بتوانیم با نتیجه خوب به تهران برگردیم.
مهاجم تیم ملی فوتبال در پایان با اشاره به نیاز این تیم به حمایت همه نیز گفت: تیم 
ملی بدون شک به حمایت مردم و رسانه ها و در کل یک حمایت ملی نیاز دارد. نباید بعد از 
یک برد فکر کنیم کار تمام شده است. تازه تیم ملی در ابتدای کار است. امیدوارم از اکنون 
تا آخرین روز مسابقات که روزهای مهمی برای فوتبال ایران به شمار می آید، حمایت ها 
از تیم ملی ایران ادامه داشته باشد و بتوانیم در یک فضای حمایتی، کامل کار را به جلو 

ببریم و مردم را خوشحال کنیم.

شانگهای دیلی:

 سردار آزمون تاثیر بالایی دارد

روزنامه  شانگهای دیلی در گزارشی به ورود تیم   ملی فوتبال ایران به شهر شن یانگ 
پرداخت.

تیم   ملی فوتبال ایران برای برگزاری بازی حساس روز سه شنبه برابر چین، وارد شهر 
شن یانگ شده است. بازیکنان ایران روز )شنبه( اولین جلسه تمرینی خود را در این شهر 
برگزار کردند. روزنامه  شانگهای دیلی در گزارشی به ورود تیم   ملی فوتبال ایران به این شهر 
برای برگزاری دومین دیدار خود در انتخابی جام جهانی اشاره کرد و نوشت: »ایرانی ها با 
تجهیزات زیادی وارد شن یانگ شدند. چمدان های زیاد و وسایل گسترده ای که ایرانی ها 
داشتند، نشان می دهد آنها به کوچک ترین جزئیات نیز در محل اقامت خود توجه کردند. 
حتی نوشیدنی ها و غذاهایی که بازیکنان ایران قرار است در کشور چین مصرف کنند نیز 
از قبل تهیه شده است.« نکته دیگری که توجه این روزنامه  را به خود جلب کرد، اعتماد 
به نفس بازیکنان ایرانی در بدو ورود به چین بود که روزنامه  شانگهای دیلی از آن به عنوان 
خیال راحت بازیکنان ایرانی از برد یاد کرد و نوشت: »ایرانی ها بدون استرس وارد چین 
شدند و به نظر خیال آنها برای برد راحت است.« سردار آزمون، بازیکنی است که این روزها 
به شدت مورد توجه روزنامه های چینی قرار گرفته است. این سایت چینی در این زمینه 
هم آورده است: »سردار آزمون »مسی ایران« است که گران ترین بازیکن فعلی تیم   ملی 
فوتبال ایران به شمار می رود و می تواند تاثیر بالایی در نتیجه  بازی روز سه شنبه داشته 
باشد. آزمون هفت میلیون یورویی بازیکنی است که شم بالایی برای گلزنی دارد و به همین 

خاطر باید کاملا مراقب او بود.«

بیابانی :

 با طلای جهان مزد زحماتم را گرفتم

قهرمان کشتی آزاد جوانان جهان با بیان اینکه هدفش رسیدن به مدال طلای المپیک 
توکیو است، گفت:حسن یزدانی با ظلای خود در المپیک به ما انگیزه زیادی برای سخت 

تمرین کردن داد تا به موفقیت برسیم.
پیمان بیابانی درباره کسب مدال طلای جوانان جهان اظهار کرد: قرعه من قرعه سختی 
بود ابتدا با حریف ازبک کشتی گرفتم که قهرمان آسیا بود بعد از آن با حریف روس که 
طلای اروپا را داشت مصاف کردم و او را شکست دادم.در دیدار فینال هم مقابل حریف 
ترک که بسیار پرنفس بود و تا آخر هم جنگید موفق به پیروزی شدم و مدال طلای جوانان 
جهان را از آن خود کنم. آزادکار وزن 6۰ کیلوگرم جوانان ایران افزود:در دیدار فینال خیلی 
از کشتی ام رضایت ندارم و برنامه ای که داشتم و می خواستم زیرگیری کنم را نتوانستم 
به اجرا بگذارم.البته مقداری با احتیاط کشتی گرفتم تا مبادا امتیاز از دست بدهم و شکست 
بخورم.خدا را شکر با قهرمانی در جهان مزد زحمات خودم و کادر فنی را گرفتم. وی با بیان 
اینکه یازده ماه در اردوهای تیم ملی حضور داشته است گفت:در دو تورنمنت دانکولوف 
بلغارستان و باکو پیش از حضور در این رقابت ها شرکت کردم و خوشبختانه توانستم نتایج 
خوبی بگیرم و ایراداتم را با کمک کادر فنی تا حد زیادی برطرف کردم.زحمت زیادی 
کشیدم تا بتوانم به مدال طلا برسم و از این بابت خیلی خوشحالم.مسابقات جهانی از سطح 
بالایی برخوردار بود و فقط با هدف قهرمانی به فرانسه آمدم.همه تیم ها با تمام قدرت پا 
به این مسابقات گذاشته اند و امیدوارم سایر آزادکاران ما هم مزد زحماتشان را بگیرند و 
تیم ملی برای سومین مرتبه پیاپی بر سکوی نخست جهان قرار بگیرد. دارنده مدال طلای 
جوانان جهان با بیان اینکه آخرین سال حضورش در تیم ملی جوانان است درباره اهداف 
خود گفت: طبق صحبتی که با طلایی داشتم قرار است در وزن 61 کیلوگرم در انتخابی 
تیم ملی بزرگسالان شرکت کنم و با اسماعلی پور و احسان پور باید طبق برنامه کادر فنی 
کشتی بگیرم.هدف من پوشیدن دوبنده تیم ملی است و همه تلاشم را به کار می گیرم 
تا به این افتخار بزرگ دست پیدا کنم.  دارنده مدال طلای آسیا افزود:فقط 2۰ سال سن 
دارم و هدفی جز طلای المپیک 2۰2۰ ندارم.حسن یزدانی هم با 22 سال سن دست به 
کار بسیار بزرگی زد و قهرمان المپیک شد.او با این نتیجه به همه ما انگیزه داد و فهمیدیم 
که می توانیم با تلاش و تحمل سختی به اهداف بزرگ برسیم. انشاءلله برای المپیک در 
وزن 65 کیلوگرم کشتی می گیرم و امیدوارم  بتوانم به عنوان نماینده ایران در المپیک 
انتخاب شوم و برای کشورم افتخارآفرینی کنم.  وی در پایان با قدردانی از مربیان سازنده 
خود مهدی میرجعفری و خیرالله زاده گفت:همچنین از محسن کاوه و مربیان تیم ملی  که 
زحمت زیادی برای من کشیده اند نیز تشکر می کنم و از اینکه توانستم با این مدال طلا 

مزد زحمات پدر و مادرم و مربیانم را بدهم خوشحالم.

سعید  عبدولی:

 تا المپیک ژاپن هستم
فرنگی کار دارنده نشان برنز وزن 75 کیلوگرم المپیک 2۰16 گفت: پایمال شدن حق 

کشتی گیرهای ایرانی همیشه بوده و تمامی ندارد. 
سعید عبدولی درباره کسب نشان برنز المپیک اظهار کرد: داوری ها معمولاً به ضرر 
کشتی گیران ایرانی است و اگر حق خوری نمی شد، اوضاع فرق می کرد و به فینال 
می رسیدم.   وی ادامه داد: پایمال شدن حق کشتی گیرهای ایرانی همیشه بوده و تمامی 
ندارد و برخی از قبل برای این کار پیش بینی و برنامه ریزی می کنند.  عبدولی درباره اینکه 
چرا همیشه حق کشتی گیرهای ایرانی به راحتی پایمال می شود، گفت: چون ایران در 
اتحادیه جهانی کرسی ندارد، همیشه مظلوم واقع شده و حق مان خورده می شود.  قهرمان 
جهان در پاسخ به اینکه آیا می خواهد در المپیک 2۰2۰ به روی تشک برود؟ بیان کرد: 

توکل بر خدا. اگر زنده باشم، چراکه نه و تا المپیک ژاپن هستم.

چرا محمد بنا شکست خورد؟

محمد بنا پس از این که تیمش در المپیک ریو به نتیجه  مورد انتظار 
نرسید، تصمیم گرفته تا از کشتی خداحافظی کند،اما چرا محمد بنا بر 
خلاف چهار سال قبل نتوانست نتیجه بگیرد؟  تیم   ملی کشتی فرنگی 
ایران در  المپیک لندن با سه مدال طلا جاودانه شد، اما پس از چهار 
سال محمد بنا با همان کشتی گیران به نتیجه ای بهتر از دو مدال برنز 
نرسید تا در واقع ناکام مانده باشد، اما دلیل نتیجه  نگرفتن محمد بنا 
چیست؟ در ادامه این مطلب نگاهی داریم به تصمیماتی که در 1۰ ماه 

گذشته در کشتی فرنگی گرفته شد.
* چرا سوریان ناکام ماند؟

یکی از اشتباه های محمد بنا در راه کسب سهمیه المپیک استفاده 
مکرر از حمید سوریان در سه رویداد متوالی بود. در حالی که نابغه 
کشتی فرنگی ایران نتوانست در رقابت های گزینشی قاره آسیا 
سهمیه المپیک را به دست بیاورد، همگان برای این باور بودند که 
سوریان نباید در مسابقه دوم که دو هفته  دیگر برگزار می شد کشتی 
بگیرد، چرا که آمادگی لازم را نداشت و در صورتی که جانشین او 
نیز ناکام می ماند یک مسابقه دیگر برای کسب سهمیه وجود داشت، 
اما محمد بنا در تصمیمی عجیب دوباره سوریان را روانه میدان کرد 

تا شکست خوردن برای او به امری عادی تبدیل شود.
در این شرایط دیگر هیچ چاره ای نمانده بود تا برای سومین بار در 

کمتر از 4۰ روز کشتی گیر سرشناس ایران که چهار سال هم نسبت 
به  المپیک لندن پیرتر شده بود، باز هم وزن کم کند و به میدان برود. 
این وزن  کم کردن های پیاپی باعث شد حتی سوریان در  المپیک نیز 
به شرایط آرمانی جسمانی نرسد و در واقع او در ریو شکست نخورد ،  

بلکه سه ماه قبل مغلوب شده بود.
* خارج کردن رقیبان امید نوروزی از گردونه

دومین طلایی ایران در  المپیک لندن نیز در بازی های ریو ناکام 
ماند. هر چند او در مسابقه دوم با ناداوری مواجه شد، اما نشانی از 
امید نوروزی آماده و جنگنده نداشت و حتی در مسابقه اول خود نیز 
به سختی کشتی گیر ونزوئلا را 2 بر یک شکست داد. در این وزن 
چهره هایی مانند مهدی زیدوند و یا حتی افشین بیابانگرد نیز حضور 
داشتند، اما محمد بنا از ترس این که مهره مورد علاقه اش نتیجه  
نگیرد حاضر به رویارویی رقیبان این وزن با یکدیگر نشد. بنا حتی  
زیدوند را به تورنمنت سطح بالای پیتلاسینسکی لهستان فرستاد تا 
احتمالا در صورت نتیجه نگرفتن او، دلیل محکمی برای انتخاب امید 
نوروزی داشته باشد، اما زیدوند با نمایشی خوب قهرمان سابق جهان 
از کره جنوبی را هم شکست داد و بر سکوی نخست مسابقات ایستاد، 
اما این قهرمانی نیز تاثیری در انتخاب ملی پوش وزن 66 کیلوگرم 
نداشت و مشخص نشد هدف کادرفنی از اعزام زیدوند به این تورنمنت 
چه بوده است و اگر این کشتی گیر هیچ شانسی برای المپیکی شدن 
نداشته، پس چرا به تورنمنت اعزام شده است. حتی افشین بیابانگرد، 
ملی پوش وزن غیر  المپیکی 71 کیلوگرم خواستار محک خوردن 
خود در 66 کیلو بود تا از میدان مسابقه بهترین کشتی گیر این وزن 
انتخاب شود، اما محمد بنا این اجازه را به او نداد تا بیابانگرد نیز که 
مطیع ترین شاگرد بنا در این سال ها بوده به این تصمیم سرمربی 
تیم   ملی واکنش نشان دهد. اعتراض بیابانگرد آنقدر برای بنا غافلگیر 
کننده بود که او خبرنگاران را به این متهم کرد که حرف در دهان این 

کشتی گیر گذاشته اند و مصاحبه او حرف های بیابانگرد نبوده است.
این در شرایطی بود که اگر امید نوروزی احساس خطر می کرد و 
یکی دو رقیب جدی را در کنار خود می دید، قطعا بهتر از این تمرین 

می کرد تا در المپیک وضعیت جسمانی بهتری داشته باشد.
*  مشکل بدنی کشتی گیران

یکی از مشکلات کشتی فرنگی برنامه ریزی تمرینی بود، به طوری 
که اکثر ملی پوشان ایران در دو  دقیقه پایانی المپیک ریو دچار مشکل 
می شدند و ضعف جسمانی  پیدا می کردند، اما قطعا وقتی اکثر 
نفرات تیم مشکل جسمانی دارد این مساله به برنامه ریزی تمرینی 
بر می گردد. در  المپیک قبل جمشید خیرآبادی و ناصر نوربخش به 
عنوان دو برنامه ریز تمرین در کشتی فرنگی ایران  کادر محمد بنا را 
تکمیل کرده بودند، اما محمد بنا پس از  المپیک 2۰12 خیرآبادی را 
به دلیل حضور در تیم ملی آذربایجان از دست داد و با کم لطفی که 
در حق ناصر نوربخش کرد باعث شد او نیز جدا شود و با دلی چرکین 
اعلام کند که دیگر هیچ وقت حاضر به همکاری با محمد بنا نیست 
تا با این شرایط تیم   ملی کشتی فرنگی ایران برنامه ریز حرفه ای برای  
المپیک ریو نداشته باشد و در واقع کادر محمد بنا تضعیف شده بود.

حتی سعید عبدولی که همگان او را به پر نفس بودن می شناختند 
در فاصله چند هفته  تا  المپیک اعلام کرد که بدنش جواب نمی دهد و 
دلیل این موضوع را هم نمی داند. کادر فنی تیم   ملی نیز اعتراف کرد 
که از شرایط جسمانی عبدولی راضی نیستند. با این شرایط عبدولی 

راهی المپیک شد و با هر زحمتی که بود به مدال برنز رسید.

حبیب الله اخلاقی ملی پوش وزن 85 کیلوگرم کشتی فرنگی ایران 
نیز از جمله مهره هایی است که با آمادگی بالای بدنی و تنها در سرپا از 
حریفان خود امتیاز می گرفت، اما در  المپیک ریو حبیب الله اخلاقی 
هیچ گاه نام و نشانی از آن کشتی گیر جنگنده در سال های اخیر 
نداشت و او نیز از لحاظ بدنی مشکل داشت. این در حالی بود که 
محمد بنا، رامین طاهری را به عنوان گزینه این وزن در کنار اخلاقی 
قرار داد و تا روزهای آخرین اعزام به  المپیک نفر اصلی این وزن را 
اعلام نکرد، اما محمد بنا که مشکل اخلاقی را از نزدیک مشاهده 
می کرد، حاضر نشد به رامین طاهری اعتماد کند تا به  این  ترتیب 

المپیک نیز به تلخی برای کشتی گیر با اخلاق خوزستانی تمام شود.
البته مشکل جسمانی تنها مختص به اخلاقی نبود و سوریان و 
قاسم رضایی هم در مبارزاتشان با تحلیل نیرو مواجه می شدند که 
به همین خاطر سوریان تمام تلاشش را می کرد حریفانش را در سه 
دقیقه اول 8-۰ کند چرا که خودش هم می دانست در دو دقیقه آخر 

مشکل پیدا خواهد کرد.
* شکست قاسم رضایی از بازنده علیاری

پر امیدترین کشتی گیر ایران برای کسب مدال طلای  المپیک 
قاسم رضایی بود، اما این کشتی گیر  کمتر از حد قهرمان  المپیک 
لندن نشان داد و او نیز با ضعف بدنی مواجه شد. رضایی حتی شرایط 
سال قبل که زیر نظر احد پازاج به مدال نقره جهان رسید را  نداشت 

و به سختی توانست صاحب مدال برنز شود.
اولین نشانه های ناآمادگی رضایی در جام جهانی شیراز نمایان شد، 
اما محمد بنا این موضوع را نمی خواست قبول کند. حتی از ترس 
شکست، بنا حاضر نشد رضایی را قبل از  المپیک به هیچ تورنمنتی 
اعزام کند تا تنها با دو کشتی ضعیف با حریفان درجه سه و چهار در 

جام جهانی شیراز، او را روانه میدان دشوار  المپیک کند.
این در حالی بود که مهدی علیاری نیز مانند مهدی زیدوند به 
تورنمنت لهستان رفت تا شاید با نتیجه نگرفتن او، محمد بنا  به دلیلی 
محکمه پسند برای انتخاب رضایی برسد، اما از قضا علیاری نیز قهرمان 
شد و حتی کشتی گیر کوبایی که در  المپیک رضایی را شکست داد، 
در آن رقابت ها مغلوب کرد، اما هیچ وقت این فرصت به علیاری داده 
نشد تا شانس مبارزه کردن برای حضور در المپیک داشته باشد. این 

در حالی بود که رضایی با مشکل اضافه وزن هم مواجه بود.
در واقع مشخص نشد که چرا محمد بنا یک تیم دیگر را به دیدارهای 
تدارکاتی فرستاد، اما نفرات دیگری را روانه  المپیک نمود. اگر زیدوند 
و علیاری با قهرمانی در تورنمنت معتبر لهتسان نمی توانستند هیچ 
شانسی برای حضور در  المپیک داشته باشند پس دلیل اعزام آنها به 

این رقابت ها چه بوده است؟
در واقع محمد بنا از پشت کردن به مسابقه انتخابی ضرر کرد. شاید 
در مقطعی کوتاه بشود با تصمیمات سلیقگی نتیجه گرفت اما این 
کار باعث از بین رفتن پشتوانه ها می شود و در نهایت نقص در کار 
یک جا خودش را نشان می دهد که برای محمد بنا این مشکل در 

المپیک ریو نمایان شد.
* وقتی منتقدان، دشمن فرض شدند

یکی از دلایل موفقیت محمد بنا در  المپیک لندن داشتن کادری 
منسجم و قوی بود، اما برای  المپیک ریو برنامه ریزان اصلی آن کادر 
حضور نداشتند و بنا به استفاده از دوستان خود در کادرفنی اکتفا کرد. 
در واقع بنا هیچگاه حاضر نشد برای قدرتمند ساختن کادر خود به 

مهره هایی که از دوستانش نبودند، اعتماد کند.

البته اطرافیان بنا نقش بسیار زیادی در انتقاد ناپذیر شدن سرمربی 
تیم   ملی داشتند. آنها همه منتقدان را دشمن بنا فرض کردند و حتی 
در مصاحبه هایی اخلاق را نیز زیر پا گذاشتند و منتقدان را به داشتن 
مرض و غرض متهم کردند. این در حالی بود که منتقدان دوست 
نداشتند محمد بنا را شکست خورده در  المپیک ببینند، اما اطرافیان 
او خود را دلسوز بنا و دیگران را دشمن او قلمداد می کردند تا با این 
شرایط محمد بنا نیز منتقدان را نادیده بگیرد و آنها را بر علیه خود 

فرض کند.
نتایج  المپیک ریو نشان داد که دلیل موفقیت یک کار تیمی است 
نه فردی که اگر این چنین بود محمد بنا بار دیگر می توانست در 
ریو  کشتی فرنگی ایران را مانند لندن صاحب چند مدال طلا کند، 
اما وقتی موفقیت لندن تنها به پای بنا نوشته شد و نقش مهره های 
زحمتکشی مانند ناصر نوربخش کاملا نادیده گرفته شد و حتی یک 
سکه از جوایز لندن نیز به او داده نشد، شکست در ریو را نیز همگان 
به پای یک نفر نوشتند که آن شخص کسی نبود جز محمد بنا. اما 
چیزی که مشخص است این که پیروزی یا شکست حاصل یک کار 
تیمی است نه فردی.  محمد بنا با شخصیت منحصر به فردی که در 
دادن روحیه و کوچ کردن دارد، می توانست با استفاده از نفرات مکمل 
مناسب در کادر فنی اش، زمینه موفقیت را در کشتی فرنگی ایران 
فراهم کند اما وقتی کشتی گیر آمادگی لازم را ندارد، روحیه دادن و 

کوچ کردن نمی تواند به تنهایی نتیجه دهد.
 *  بنا چرا رفت، چرا برگشت؟ 

سرمربی تیم   ملی کشتی فرنگی در کارنامه خود قهر و آشتی های 
بسیار زیادی را ثبت کرد. پس از  المپیک لندن مشخص نشد محمد 
بنا برای چه تیم را رها کرد و چرا 1۰ ماه مانده به  المپیک دوباره کار 
را در دست گرفت.  در واقع کسی او را از کشتی بیرون نکرد، اما او 
بارها  از کشتی رفت و دوباره برگشت تا هم خودش لطمه ببیند و 
هم این که کشتی فرنگی ایران متضرر شود. حالا پس از  المپیک ریو 
می گویند محمد بنا 1۰ ماه  بیشتر زمان نداشته، اما کسی او را بیرون 
نکرده بود که بخواهد در فاصله 1۰ ماهه تا  المپیک بازگردد ضمن 
اینکه او از سال 2۰۰9 تا 2۰12 سرمربی بوده و به جز این 1۰ ماه، 
دو سال قبل نیز برای مدتی سرمربی شد اما در آستانه جام جهانی 
تهران به دلیلی که هیچ کس متوجه نشد چه بوده، تیم ملی را رها 
کرد. در واقع در این هفت سال، محمد بنا حدود 4 تا 5 سال در راس 

کار بوده است.
 چرا دوره محمد بنا باید تمام شود؟ 

هیچ کس دوست نداشت گریه های محمد بنا در  المپیک ریو را 
ببیند و اگر هم منتقدان به شیوه خود مختار او ایراد می گرفتند برای 
این بوده که  چنین روزی را نبینند. محمد بنا اخیرا گفته دوره او تمام 
شده است، اما چرا باید سرمربی  کاریزماتیک کشتی فرنگی ایران به 
جایی برسد که چنین حرفی را به زبان بیاورد؟  همچنان می شد دوره 
محمد بنا ادامه داشته باشد به شرطی که او و اطرافیانش منتقدان را 
دشمن و بدخواه کادرفنی فرض نکنند و اگر  انتقاد سازنده ای صورت 
می گرفت به آن گوش می کردند، اما یکسری افراد برای این که خود را 
به محمد بنا نزدیک تر کنند، همه را دشمن او خطاب کردند تا به  این  
ترتیب فاصله بنا با منتقدان زیاد شود و تمامی نظرات آنها را در جهت 
بدخواهی خود تلقی کند.  حال باید دید فدراسیون کشتی با کنار 
رفتن محمد بنا چه تصمیمی برای آینده این رشته می گیرد و سکان 

هدایت تیم ملی بدست چه کسی سپرده می شود.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
براساس  را  قانون مذکور  پرونده های تشکیلی طبق  متقاضیان  مالکانه مفروزی 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001012149 شماره  1-رای 
دانگ  سه  فرزندعباسعلی  فرد  یزدان  اعظم  خانم   1392114430001001080
مشاع از شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 149/34مترمربع پلاک شماره 

10453 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009212 شماره  رای   -2
1391114430001005528 خانم زهرا پاشه فرزند غلامحسین ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 89/25 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 6 فرعی 

از 11486 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009537 شماره  3-رای 
1391114430001005459 آقای جواد امیر خانی مقدم فرزند حسن ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 153/10 مترمربع روی قسمتی از پلاک شماره 

10399 در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011983 شماره  4-رای 
1392114430001000944 خانم گوهرتاج الیاسی فرزند علی شش دانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 70/06 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 2 فرعی 

از 10587 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
پرونده  به  مربوط   139560330001011911 شماره  5-رای 
کلاسه1395114430001000672 آقای محسن میرزائی فرزند محمد اسمعیل 
شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 66 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک 

شماره 11243 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009019 شماره  6-رای 
1392114430001001708 آقای سید جعفر سید زاده قمی فرزند سید علی 
شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره 11186 

اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011937 شماره  7-رای 
1391114430001009750 آقای مهدی زندی نیا فرزند عباس شش دانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 182/55 مترمربع پلاک شماره 34 فرعی از 11203 

اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009346 شماره  8-رای 
1395114430001000017 خانم اکرم شریفی نژاد فرزند محمد سه دانگ مشاع 
ازشش دانگ یک باب ساختمان به مساحت شش دانگ 80/71 مترمربع پلاک 

شماره 10328 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009344 شماره  9-رای 

1392114430001002526 آقای محمود رفسنجانی فرزند غلامحسین سه دانگ 
مشاع از شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت شش دانگ 80/71 مترمربع 

پلاک شماره 10328 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009425 شماره  10-رای 
1391114430001010208 خانم معصومه حاج محمد حسینی فرزند ابراهیم 
شش دانگ یکباب ساختمان به مساحت 45/93 مترمربع پلاک شماره 4 فرعی از 

11239 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001002525 شماره  رای   -11
فرزند رحمان شش  نیا  آقای محمد رضا شریفی   1391114430001004912
دانگ یک باب ساختمان به مساحت 59/99 مترمربع پلاک شماره 669فرعی از 

1 اصلی واقع در بخش 4  حوزه ثبت  یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021853 شماره  12-رای 
1391114430001003900 آقای محمدرضا عبداللهی فرزند اسداله شش دانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 85/36 مترمربع پلاک شماره 11006 اصلی واقع 

در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009215 شماره  13-رای 
1392114430001001954 آقای سید محمد صادق الوعد فرزند سید رضا شش 
دانگ یک باب ساختمان به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی 

واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001012147 شماره  14-رای 
از  آقای رضا دهقان فرزند نجف سه دانگ مشاع   1392114430001001092
شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 149/34 مترمربع پلاک شماره 10453 

اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011624 شماره  رای   -15
1391114430001001602 آقای سید ابوالقاسم یوسف زاده فرزند سید احمد 
علی ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 211/46 مترمربع پلاک شماره 245 

فرعی از 1 اصلی واقع در بخش 4  حوزه ثبت  یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  آگهی  روز  فاصله 15  به  نوبت  مراتب در دو  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/15 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/31
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
براساس گزارش  را  قانون مذکور  مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

کلاسه  پرونده  به  139560330002015890مربوط  شماره  1-رای   
در  سیدرجب  فرزند  موسوی  حسین  سید  آقای   1391114430002008603
به مساحت  بنا شده  از شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احدث  قسمتی 

117/38مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 1876 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018037 شماره  2-رای 
1391114430002009160 آقای ابوالفضل فراهانی فرزند رمضانعلی در قسمتی 
از شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 112/97 

مترمربع پلاک شماره 6 فرعی از 1567 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018748 شماره  3-رای 
1391114430002006088 خانم هاجر میناخانی فرزند ابوالحسن در قسمتی 
از شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع 

پلاک شماره فرعی از 1965 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002013617 شماره  4-رای 
1391114430002007022 آقای بایرام سلطانی فرزند صمد علی در قسمتی از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 

شماره 1 فرعی از 2173 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  139560330002015679مربوط  شماره  رای   -5
علی  احمد  فرزند  زاده  حسین  سهراب  آقای   1391114430002004643
درقسمتی از شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

120 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک شماره فرعی 1978در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  139560330002004761مربوط  شماره  رای   -6
اله  نصرت  فرزند  زمزم  نصرتی  اله  حجت  آقای   1391114430002008009
درقسمتی از ششدانگ یک قطع زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 128 
مترمربع برروی قسمتی از پلاک شماره 1 فرعی 2295 اصلی واقع در بخش 2 

ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002002281 شماره  رای   -7
در  قربانعلی  فرزند  سهندی  حیدری  بهرام  آقای   1391114430002006730

قسمتی از شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت 
120 مترمربع بر روی قسمتی از  پلاک شماره 1 فرعی از 2100 اصلی واقع در 

بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002012427 شماره  رای   -8
1391114430002006625 آقای ذوالفقار رشیدی مرفه فرزند قربانعلی قسمتی 
از شش دانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 2181 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018138 شماره  رای   -9   
1391114430002006595 خانم اعظم سعادتی فرزند ابوالفضل در قسمتی از 
شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع 

پلاک شماره فرعی از 2180 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002017057 شماره  رای   -10
1391114430002008538 آقای رسول دلیری دیزج فرزند محمد در قسمتی 
از شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع 

پلاک شماره 21 فرعی از 2601 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018657 شماره  رای   -11
فرزند حسین شش  ناصر جعفری ده نایینی  آقای   1391114430002007667
دانگ یک قطعه زمین که در احداث بنا شده به مساحت 84/63 مترمربع پلاک 

شماره 1 فرعی از 2553 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  آگهی  روز  فاصله 15  به  نوبت  مراتب در دو  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دوقم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

  تاریخ انتشار نوبت اول:95/6/15
  تاریخ انتشار نوبت اول:95/6/31
مرتضی نورانی آرانی - رییس ثبت اسنادو املاک  منطقه دو قم 
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سنجش آلودگی های زیست محیطی با کمک تخم مرغ!

محققان دانشگاه شهید مدنی آذربایجان با استفاده از 
پروتئین های موجود در پوسته  تخم مرغ موفق به تولید 
نانوکامپوزیت با قابلیت سنجش آلودگی زیست  محیطی 
شدند. به دلیل سمیت بالا و فاکتور تجمع زیستی عنصر 
جیوه، تلاش های گسترده ای به  منظور اندازه  گیری این 
فلز خطرناک در نمونه های زیست  محیطی صورت گرفته 
است. روش هایی از جمله روش های تحلیلی برای این 
منظور مورد ارزیابی و استفاده قرار گرفته اند. این روش ها 
اغلب زمان بر، گران و نیازمند تجهیزات پیچیده هستند. 

ازاین رو تلاش برای ارائه روش های تجزیه ای ارزان و دقیق 
کماکان ادامه دارد که از آن جمله می توان به تحقیقات 
پژوهشگران دانشگاه شهید مدنی آذربایجان اشاره کرد. 
دکتر حبیب رزمی، عضو هیأت علمی دانشگاه شهید 
مدنی آذربایجان هدف از انجام این طرح تحقیقاتی را 
و  تخم مرغ  غشای  در  موجود  پروتئین های  از  استفاده 
اکسید گرافن جهت اندازه گیری مقادیر اندک فلز جیوه 
افزود:  وی  کرد.  عنوان  زیست محیطی  نمونه های  در 
نانوکامپوزیت سنتز شده ارزان و سازگار با محیط  زیست 

است و می تواند به  طور مؤثر منجر به بهبود حساسیت 
مقادیر  اندازه گیری  در  آنالیز  و سرعت  تجزیه ای  روش 
اندک جیوه در نمونه های محیطی شود. رزمی با تاکید 
بر این که غشای پوسته  تخم  مرغ یک بیوپلیمر از جنس 
پروتئین است، خاطرنشان کرد: این پروتئین موجود در 
پوست تخم مرغ در زیر میکروسکوپ به  صورت نانوالیاف 
دیده می شود. این نوع مورفولوژی نسبت سطح به حجم 
بزرگی را ارائه می کند که از لحاظ شیمی سطح می تواند 
خواص جذبی یا کاتالیزوری مؤثری داشته باشد. وی با 
بیان این که از سوی دیگر، نانوذرات کربنی به ویژه اکسید 
گرافن احیا شده رفتار جذبی قوی در قبال طیف وسیعی 
از ترکیبات شیمیایی آلاینده را از خود نشان داده اند، اضافه 
کرد: در این طرح  با ایجاد یک ساختار نانوکامپوزیتی 
غشای پوسته  تخم مرغ/اکسید گرافن از خواص جذبی هر 
دو ماده به منظور پیش تغلیظ یون های جیوه و سنجش 
آن به روش ولتامتری برهنه سازی استفاده شده است.این 
محقق یادآور شد: بر اساس ارزیابی های صورت گرفته، حد 
تشخیص روش پیشنهادی برابر 14 نانوگرم بر میلی لیتر 
به دست آمده است.این تحقیقات حاصل تلاش های دکتر 
حبیب رزمی و دکتر رحیم محمدرضایی از اعضای هیأت 
علمی دانشگاه شهید مدنی آذربایجان و دکتر سید جواد 
موسوی دانش آموخته  مقطع دکترای این دانشگاه و عضو 
هیأت علمی دانشگاه فنی حرفه ای ارومیه است و نتایج آن 
نیز در مجله  Microchimica Acta به چاپ رسیده است.

یک متخصص دوره فلوشیپ راینولوژی :

افرادی که دچار خونریزی بینی می شوند، بخوانند
بروز  صورت  در  پزشک  به  مراجعه  گفت:  راینولوژی  فلوشیپ  دوره  متخصص  یک 

خونریزی های شدید، مکرر و مزمن ضروری است.
حسام جهاندیده فلوشیپ راینولوژی و متخصص گوش و حلق و بینی بیان کرد: 6۰ درصد 
افراد حداقل یک بار در زندگی خود، خونریزی بینی را تجربه می کنند که از این تعداد فقط 1۰ 

درصد خونریزی ها نیازمند بستری یا انجام اقدامات درمانی پیشرفته است.
 وی علل بسیاری از خونریزی های بینی را خوش خیم خواند و افزود: درصد کمی از 
خونریزی ها علائمی از بیماری های خطرناک مثل توده های بینی بوده و در برخی موارد 

نیز به دلیل همزمانی با سایر بیماری های زمینه ای مثل مشکلات انعقادی بروز می کند.
 به گفته این متخصص، مخاط بینی به دلیل عبور مداوم جریان هوا از آن در معرض خشکی 
است و بنابراین در صورت وجود مشکلات انعقادی یا زمینه ای، خونریزی بینی می تواند یکی 
از علایم زودرس باشد. به گفته وی بسیاری از موارد خونریزی بینی بدون مراجعه به اورژانس 
ها با درمان های ساده خانگی مثل قرار گرفتن در وضعیت نشسته و خمیده به جلو، کمپرس 

سرد و فشار دادن پره های بینی برای توقف خونریزی قابل کنترل است.
 وی مراجعه به پزشک در صورت بروز خونریزی های شدید، مکرر و مزمن را ضروری خواند 
و اظهار داشت: هرچند در بسیاری از موارد خونریزی ها خوش خیم محسوب می شود ولی 
برای درصد کم مشکوک به بیماری های خطرناک مثل تومورهای بینی یا خونریزی های پس 

از جراحی یا تصادفات مراجعه و بررسی علل آن حائز اهمیت است.
 دکتر جهاندیده با بیان اینکه تشخیص عامل اصلی خونریزی مثل عروق برجسته قسمت 
های جلویی بینی با معاینات ساده انجام می شود، بیان کرد: اقلیتی از خونریزی های مشکوک 

نیاز به بررسی های تصویربرداری توسط CT اسکن و یا آندوسکوپی دارند. 
وی در پایان یادآور شد: تومور خوش خیم آنژیوفیبروم در نوجوانان پسر یکی از علل بروز 
خونریزی های شدید در این گروه سنی بوده که تشخیص زودهنگام آن در مراحل اولیه، در 

فرآیند درمان موثر است.

یک روانشناس:

بانوجوان خود اینگونه برخورد کنید
یک روانشناس گفت : مشورت کردن و تشویق از مهمترین راهکارهای ارتباط درست با 

نوجوانان است.
مریم نیک رو روانشناس ؛گفت:دوران  نوجوانی که از آن به عنوان بحران یاد می شود حساس 
ترین دوران زندگی هر فرد است که در آن شخصیت  فرو می ریزد و از نو ساخته می شود و 
افراد با بحران هویت مواجه می شوند از این رو نحوه ی برخورد درست والدین و اطرفیان او در 

شکل گیری  شخصیت نوجوان در آینده نقش بسیار مهم و اساسی  دارد. 
نیک رو بیان کرد:از آن جایی که این دوران اوج درگیری بین والدین و فرزندان است  و 
استرس، عدم اعتماد به نفس و افسردگی نوجوانان ریشه در روابط خانوادگی دارد پدر و مادر 
ها برای ارتباط  صحیح  با نوجوان باید آموزش ببینند و نسبت به دوران نوجوانی شناخت پیدا 
کنند که این آموزش ها از طریق مطالعه،مشاوره و رسانه ها به خصوص رسانه های جمعی 

باید صورت بگیرد . 
این روانشناس اظهار داشت: استرس و اضطراب مشکل بسیاری از نوجوانان است که 
مهمترین اقدام در رفع آن ریشه یابی ویافتن دلیل استرس است که بسیاری از استرس ها 
در این دوران از روبط نادرست و درگیری های خانوادگی به خصوص در خانواده های کمال 
گرا که انتظارات زیادی از فرزندان خود دارند،ناشی می شود پس باید توجه داشت از نوجوانان 
به اندازه ی توانشان انتظار داشته باشیم و از تحقیر کردن و مقایسه ی او با همسالانش خود 

داری کنیم.
 وی افزود: نوجوانان به خصوص دختران به دلیل اهمیت به ویژگی های ظاهری از کمبود 
اعتماد به نفس رنج می ببرند و بهترین راه بالا بردن اعتماد به نفس آن ها تشویق و مسئولیت 
دادن به آن ها است در حد توانشان و عشق ورزیدن و احترام گذاشتن حتی درصورت شکست 

و همچنین فرآوردن امکاناتی در جهت انجام فعالیت های مورد علاقه ی نوجوان است . 
نیک رو تصریح کرد : از آنجایی که افراد در سنین نوجوانی میل زیادی به برقراری ارتباط با 
همسالان خود پیدا می کنند و خواهان استقلال هستند و این امر شاید به بروز رفتار های پر 
خطر در آن ها  منجر شود توصیه می شود والدین با فرزند خود روابط عاطفی درستی برقرار 

کنند و با او همراه شوند و بتوانند به خوبی نوجوان خود را درک کنند.

یک روانشناس :

در چه صورت می توان کودک را در خانه 
تنها گذاشت؟

یک روانشناس با اشاره به تبعات احتمالی رها کردن فرزندان در خانه گفت: پیش از خارج 
شدن از خانه باید نسبت به ایمن بودن محیط خانه اطمینان حاصل کرد.

علی اصغر اصغرنژاد روانشناس ؛ گفت: بسیاری از والدین به دلیل فعالیت خارج از منزل 
برای مدتی فرزندان خود را در منزل تنها می گذارند.  وی با اشاره به اینکه قفل کردن درب 
منزل هنگام تنهایی کودکان در خانه خطر دارد، اظهار داشت: اکثر والدین برای محافظت از 
کودکانشان هنگام خروج از منزل درب خروجی را قفل می کنند. گرچه این امر از بروز برخی 
اتفاقات همچون خروج کودک از منزل جلوگیری می کند، در صورتی که کودک دچار حادثه 

احتمالی همچون آتش سوزی شود، امکان خروج از خانه برایش ممکن نخواهد بود.
 اصغرنژاد درباره خودمراقبتی کودکان بیان کرد: البته می توان کودکانی را که نسبت به 
استفاده از وسایل منزل و نکات تربیتی، بهداشتی و جنسیتی سطح آگاهی بالایی دارند، در 
خانه تنها گذاشت؛ گرچه بهتر است غالباً از این عمل خودداری شود.  وی درخصوص به خطر 
افتادن سلامت روحی و جسمی کودک هنگام تنهایی در منزل افزود: تنها گذاشتن کودک در 
خانه باعث ایجاد آسیب های روحی و روانی همچون به خطر افتادن روابط عاطفی، ارتباطی و 
وابستگی با دوستان و خانواده اش می شود.  این روانشناس ادامه داد: برای کاهش یا جلوگیری 
از هر گونه آسیب روانی، والدین باید زمانی را برای گوش کردن به صحبت های فرزندشان 
اختصاص دهند.  اصغرنژاد در خصوص به حداقل رساندن زمان تنهایی کودک در منزل، 
اضافه کرد: هرچقدر این زمان کوتاه تر باشد، بهتر است و حتی والدین زمان خاصی را برای 
بازگشت به منزل مشخص و همان موقع در خانه حضور داشته باشند، زیرا هرچه این زمان 
طولانی تر شود، اضطراب و نگرانی نیز در کودک افزایش می یابد.  این روانشناس در خصوص 
تنها بودن چند کودک در منزل یادآور شد: حتماً به فرزند بزرگتر آموزش های لازم جهت 
مسئولیت پذیری و وظیفه شناسی داده شود تا بتوانند از خواهر یا برادر کوچکتر خود مراقبت 
کنند.  وی در پایان بیان کرد: مادران شاغل هنگامی که در محل کارشان هستند، مدام به فکر 
فرزندانشان بوده تا مبادا حادثه ای در خانه رخ دهد؛ همین امر به آسیب های روحی همچون 

استرس و اضطراب در مادران شاغل دامن می زند.

درصد جمعیت کشور فقر غذایی دارند

اضافه وزن نیمی از ایرانی ها
رییس سازمان غذا و دارو گفت: تا پایان شهریور 75 درصد مواد غذایی دارای برچسب چراغ 

راهنمای تغذیه ای می شوند.
رسول دیناروند رییس سازمان غذا و دارو در افتتاحیه دومین کنگره بین المللی و چهارمین 
کنگره ملی تغذیه ایران که صبح امروز در پژوهشگاه صنعت نفت برگزار شد، با بیان اینکه 
بر اساس مطالعات انجام شده در ایران حدود 11 درصد جمعیت مشکل تامین غذا دارند در 
حالی که میانگین کالری دریافتی در جمعیت ایرانی 2۰ درصد بیش از حد مطلوب است 
گفت: آمار اضافه وزن در برخی استان ها به 65 درصد نیز می رسد که این آمار بر اساس 

میانگین کشوری 5۰ درصد است.
 وی تامین امنیت غذایی بشری را یکی از نگرانی های مهم در گذشته دانست و ادامه داد: 
هر چند مشکل تغذیه همیشگی است ولی اهمیت این مشکل در کشورهایی که تحت تاثیر 

تغییرات اقلیمی مثل کم آبی و مشکلات زیست محیطی هستند بیشتر است.  
رییس سازمان غذا و دارو استفاده از سموم، مواد شیمیایی،  روش های صنعتی و غیره را در 
دنیای امروز ناگزیر خواند و اظهار کرد: با توجه به افزایش صنعتی شدن، تامین غذا و امنیت 
غذایی دچار مخاطره شده و علاوه بر ان به دلیل بی عدالتی های غذایی در جهان و ایران محیط 
زیست و شیوه زندگی افراد نیز با مشکلاتی مواجه است.  وی نقش تغذیه در تامین سلامت 
را بسیار پراهمیت دانست و افزود: اهمیت تامین غذا و امنیت غذایی با جدیت جزو الویت های 
نهادهای بین المللی، دولت ها و نهادهای ملی بوده و از طرفی مراقبت از تغذیه و شیوه زندگی 
برای جلوگیری از مشکلات ناشی از آن ضروری است.   وی به وجود میلیون ها نفر دچار مبتلا 
به فقر غذایی در جهان اشاره داشت و گفت: فقر غذایی این افراد در حالی است که میلیاردها 
نفر در دنیا مازاد بر نیاز خود مصرف غذا و دریافت کالری دارند.   وی با بیان اینکه در بسیاری از 
کشورها پرخوری دریافت کالری بیش از حد و استفاده از غذاهای مضر توسعه یافته است بیان 
کرد: اصلاح  این وضعیت همکاری سازمان های بین المللی WHO و SAO را می طلبد چرا 
که نگرانی اصلی WHO بر محور بیماری های غیر واگیر و تغذیه غلط بوده در حالی که سازمان 
SAO در بحث امنیت غذایی فعالیت می کند که برای اصلاح وضعیت تغذیه ای نیاز به هم 
گرایی این دو سازمان است.   دیناروند در ادامه این همکاری را در سطح ملی نیز ضروری خواند 
و اظهار کرد: سیاست های تامین غذایی اگر همراه با سیاست های مربوط به سلامتی نباشد 
قطعا در بلند مدت آسیب های جدی به مردم وارد می کند.   وی از بررسی ایمنی تغذیه در دو 
سال اخیر خبر داد و تصریح کرد: متاسفانه این بررسی ها در برخی موارد به حدی نامطلوب 
بود که قابل اطلاع رسانی هم نبود.  رئیس سازمان غذا و دارو در ادامه از تشکیل کمیته ای 
در وزارت بهداشت با محوریت سلامت تغذیه ای خبر داد و گفت: کاهش مصرف شکر، نمک، 
چربی یکی از اهداف اصلی ما برای رسیدن به سلامت تغذیه ای است چرا که بر اساس آمار 

بیش از 3 برابر میانگین جهانی مصرف نمک داریم.
 دیناروند ادامه داد: در بحث برچسب چراغ راهنمای تغذیه ای نیز تا ماه پیش 6۰ درصد مواد 

غذایی دارای برچسب شدند و تا پایان شهریور این رقم به 75 درصد می رسد. 

این بار دست به دامن طبیعت شوید 

قوی ترین تکنیک های جوش زدایی
یک پژوهشگر طب سنتی گفت: استفاده از نسخه های طبیعی، درمان مشکلات صفراوی و 

ترک عادات غذایی نادرست در درمان جوش های پوستی بسیار موثر است.
حیدر عظمائی پژوهشگر طب سنتی ؛ با اشاره به اینکه جوش ها اساساً منشا داخلی دارند، 
گفت: شناسایی عامل اصلی ایجاد جوش مهم ترین بخش فرآیند پاکسازی صورت محسوب 

می شود.
 مهم ترین دلایل ایجاد جوش 

عظمائی با بیان اینکه معمولا بیشتر جوش ها با نارسایی های صفراوی و افزایش حرارت بدن 
ایجاد می شوند، اضافه کرد: استفاده از عرق کاسنی، شاتره، تخم شربتی و خاکشیر در پایین 

آوردن حرارت بدن نقش بسزایی دارد. 
وی در خصوص سایر عوامل ایجاد جوش تصریح کرد: جوش های ناشی از عفونت به رنگ 
قرمز و جوش های حاصل از اختلال های هورمونی به رنگ قهوه ای ظاهر می شوند. جوش 
های عصبی نیز به شکل نقطه های ریز قرمز بر روی مثلث بینی، اطراف دهان یا پیشانی 
بروز می یابند. همچنین جوش های ناشی از تاخیر عادت ماهانه در خانم ها با ریزش مو و 

عصبانیت همراه است. 
به گفته این محقق، یک سری جوش ها بر اثر خوردن غذاهای با طبع گرم، ادویه جات تند، 
دارچین و غذاهای سرخ کردنی بر روی صورت یا قسمتی از اطراف دهان و چانه تشکیل 
می شوند و نوع دیگری از جوش ها به دلیل گرمی بیش از حد و افزایش ماده صفرا در کبد و 

قلب، ظاهر نامطلوبی به شانه ها و چهره می دهند. 
روش های طبیعی حذف جوش ها

 عظمائی تاکید کرد: حجامت صورت و زالو درمانی قوی ترین تاثیر را در طب سنتی برای از 
بین بردن جوش های پوستی دارد. 

استفاده از آنتی بیوتیک های گیاهی مانند آویشن شیرازی، پونه، بابونه، مریم گلی هم به 
عنوان دم نوش و هم شست وشو دهنده موضعی جوش بسیار موثر است. 

وی در رابطه با جوش های ناشی از کیست و اختلالات هورمونی استفاده از داروهای 
قاعده آور را توصیه کرد که باعث کاهش استرس و حذف کامل جوش ها می شوند.

 این پژوهشگر طب سنتی در خصوص جوش های ناشی از افزایش صفرا اظهار داشت: نباید 
از غذا های سرشار از ادویه استفاده کرد. در عوض با عرق شاتره و کاسنی می توان حرارت 

کبد را پایین آورد. 
عظمائی در ادامه صحبت هایش اضافه کرد: می توان از ترکیب سدر، بابونه، سفیداب به 
اندازه یک قاشق مرباخوری و  2 قاشق ماست و چند قطره لیمو ترش یک ماسک صورت 

معجزه آسا تهیه کرد. 
به گفته این محقق، استفاده از داروهای گیاهی ضد جوش لایه بردار و ترمیم کننده پوست 
مانند کف دریا، مازو، گل ارمنی، گل انار، زاج و همچنین استفاده از عرقیجات و دمنوش عرق 
شاتره، کاسنی، بید، خارخاسک، کیالک، نیم ساعت قبل یا 2 ساعت بعد از مصرف غذا تاثیر 

بی نظیری در فرآیند پاکسازی صورت دارد. 
وی با تاکید بر مفید بودن میوه های با طبع خنک بر روی جوش بیان کرد: ماساژ دادن 
پوست صورت با لیمو ترش به دلیل خاصیت ضد عفونی کنندگی آن و خوردن کدو، خیار، 

خاکشیر و تخم شربتی حرارت بدن را تعدیل می کند. 
این پژوهشگر طب سنتی در خصوص درمان جوش های عصبی استفاده از مخلوط گیاهان 

آرامبخش نظیر گل گاوزبان، سنبل الطیب، بادرنج بویه همراه با لیمو را توصیه کرد. 
عظمائی با تاکید بر نقش آنتی بیوتیک طبیعی در درمان جوش های عفونی گفت: استفاده 
از بابونه، آویشن و مریم گلی به صورت دمنوش و محلول شستشوی پوست به درمان جوش 

و سالک کمک شایانی می کند. 

محققان دانشگاه صنعتی امیرکبیر با استفاده از نانو لوله های کربنی موفق به بهینه سازی 
کاتالیست های مورد استفاده در پالایشگاه ها برای انجام فرآیند تبدیل متانول به اولفین شدند.

سجاد ریماز مجری طرح در این باره گفت: تبدیل متانول به اولفین ها یکی از فرآیندهای مورد 
توجه در حوزه تبدیل گاز طبیعی به محصولات با ارزش پتروشیمی است ضمن آن که از 

لحاظ اقتصادی می تواند بسیار حائز اهمیت باشد.
وی اولفین ها را خوراک اصلی واحدهای پتروشیمی نام برد و یادآور شد: برای تبدیل متانول 
به اولفین ها از کاتالیست ها استفاده می شود ولی مشکل اصلی این کاتالیست ها این است که 

در مدت زمان کوتاهی غیرفعال می شوند.
ریماز با تاکید بر این که برای رفع این مشکل تحقیقاتی را اجرایی کردیم، خاطرنشان کرد: 
بر این اساس تحقیقاتی با عنوان »کاربرد نانو لوله های کربنی به عنوان قالب سخت در ساخت 

نانو کاتالیست ساپو-34 با استفاده از روش تبدیل ژل خشک« را اجرایی کردیم.
مجری طرح با تاکید بر اینکه در این مطالعات اقدام به بهینه سازی کاتالیست ها کردیم، 
اضافه کرد: برای این منظور از نانو لوله های کربنی به عنوان قالب سخت در ساخت نانو 

کاتالیست ساپو-34 با استفاده از روش تبدیل ژل خشک استفاده شد.

یک گروه از معماران کره جنوبی یک گوی براق را برای تصفیه آب در کالیفرنیا طراحی 
کردند.

 گروهی از معماران شرکت Heerim کره جنوبی گوی براقی را برای تصفیه آب در اسکله 
سانتامونیکا در ایالت کالیفرنیا طراحی کردند.این طرح موسوم به "گوی براق" فینالیست 
رقابت های معماری دوسالانه موسوم به "برنامه تولید هنر زمینی" در سال 2۰16 بوده 
که موجب تشویق بهره گیری از هنر برای تولید انرژی می شود.این تاسیسات با استفاده 
از پنل های خورشیدی شفاف، سالانه قادر به تولید نیم میلیون گالن آب آشامیدنی در 
کالیفرنیا است.این روزها بیشتر از هر زمان دیگری تولید آب و انرژی به هم گره خورده اند. 
کالیفرنیا در سالهای آتی با کمبود آب روبرو خواهد بود و انرژی مورد نیاز برای تولید و 
انتقال آب مطمئنا افزایش خواهد یافت.این گوی شفاف و براق طوری طراحی شده که از 
طریق پیاده راه ساحلی سانتامونیکا قابل دسترس باشد.روی دیواره  داخلی این گوی تصاویر 
گونه های جانوری که نسل شان منقرض شده نقش بسته تا بازدیدکنندگان قدری در تاثیر 
بشر بر محیط زیست تامل کنند.قطر این سازه شیشه ای 13۰ فوت است و سطح آن از 
پنل های خورشیدی برای ذخیره انرژی مورد نیاز چرخه آب در گوی پوشیده شده است. 
در داخل این سازه انرژی خورشیدی از طریق تبخیر و تقطیر موجب تبدیل آب دریا به 

آب آشامیدنی می شود.

بهینه سازی کاتالیست پالایشگاهی
 با نانولوله های کربنی

تصفیه آب با گوی جادویی

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق شدند دستگاهی را به تولید برسانند که می تواند 
از روند پیری بدن از جمله پوست، مفاصل و ... جلوگیری کند.

آرش رضایی کلانتری، مدیر عامل یک شرکت دانش بنیان در پارک علم و فناوری مازندران 
در خصوص دستگاه ساخته شده تحت عنوان »رادیو فرکانس غیر تهاجمی« اظهار کرد: اکنون 
جمعیت ایران رو به پیری است و در سالهای آینده سالمندان بیشتری در کشور خواهیم داشت 

به همین دلیل به فکر ساخت دستگاهی برای جلوگیری از پیری افتادیم.
وی افزود: به دلیل اینکه این جمعیت بعد از مدت زمانی دچار از کار افتادگی می شوند 
دستگاه »رادیو فرکانس غیر تهاجمی« را ساختیم تا بدین واسطه از پیری و از کار افتادگی در 

افزاد جلوگیری شود.
رضایی کلانتری با بیان اینکه این دستگاه در فیزویوتراپی، درماتولوژی)تخصص پوست و مو( 
و...کاربرد دارد، اظهار داشت: از این دستگاه می توان در ترمیم بافت های متفاوت بدن استفاده 
کرد این ترمیم می تواند درمان یک بیماری یا اینکه پیشگیری از وارد شدن به مرحله پیری و از 
کار افتادگی باشد.به گفته وی، همچنین ترمیم مفصل آسیب دیده و پوست و در نهایت جوان 
سازی از جمله کاربردهای این دستگاه به شمار می رود.وی در خصوص کاربردهای دستگاه 
»رادیو فرکانس غیر تهاجمی« گفت: این دستگاه در فیزیوتراپی و درماتولوژی)پوست( بیشترین 
کاربرد را دارد؛ استفاده از این برای کسانی مناسب است که تصمیم به پیشگیری و  مبازره با 
پیری پوست و مفاصل را داشته باشند.رضایی کلانتری با بیان اینکه افراد از سن 18 سال به بالا 
می توانند از این دستگاه استفاده کنند، گفت: این سیستم، نسل جدید دستگاههایی هستند 
که در حوزه روش های غیر جراحی و بدون عارضه پزشکی تقسیم بندی می شوند و در دنیای 
غرب بسیار پرکاربرد و رو به گسترش هستند.وی با بیان اینکه در حال حاضر این دستگاهی 
که قرار است به تولید انبوه برسد تنها در مطب ها مورد استفاده قرار می گیرد، گفت: بنا داریم 
تا علاوه بر این نوع حرفه ای و پزشکی، نوع خانگی دستگاه رادیوفرکانس غیر تهاجمی را تولید 
کنیم.وی با بیان اینکه نمونه خارجی این سیستم وجود دارد، گفت: البته برتری هایی در نمونه ای 
که این شرکت برای اولین بار در  ایران طراحی کرده وجود دارد و آن هم کاربردهای بیشتر و 

هوشمتد تر این سیستم است.رضایی کلانتری گفت: برای این سیستم از اداره تجهیزات پزشکی 
ایران مجوز ساخت اخذ شده است و دارای گواهینامه iso13485 از BRS امریکا نیز هست.

وی گفت: همچنین دستگاه جوان سازی بدن، این امکان را دارد که بدون اپراتور  به کار گرفته 
شود.مدیر عامل این شرکت دانش بنیان با بیان اینکه قیمت این رادیوفرکانس نسبت به نمونه 
های خارجی یک ششم تا یک دهم  است، گفت: در حال حاضر 2۰ شرکت از 12 کشور دنیا 
به دانش فنی ساخت این سیستم جوان سازی دست یافته اند و ما در این شرکت دانش بنیان 
برای اولین بار توانستیم دانش فنی ساخت آن را در ایران  بدست آوریم.وی با تاکید بر اینکه با 
این تکنولوژی می توان پیری را به تاخیر انداخت و عمر مفید نیروی کار را افزایش بخشید، اظهار 
داشت: معمولا پیری در پوست، ماهیچه و مفاصل خود را نشان می دهد که می توانیم همه اینها 
را با این سیستم ترمیم کنیم.وی با بیان اینکه معمولا تجویز استفاده از سیستم رادیو فرکانس 
بر عهده پزشک معالج است، گفت: به طور معمول، جلسات درمانی به صورت 3۰ تا 45 دقیقه 

و هفته ای یک تا دوبار انجام می گیرد ولی این موضوع بستگی به تجویز پزشک مربوطه دارد.

محققان بر روی ساخت یخچالهایی کار می کنند که به 
ساکنان خانه برای خرید مایحتاجشان یادآوری می کند.

 شرکت مایکروسافت همکاری جالب توجهی را با شرکت 
سازنده یخچال و فریزر Liebherr آغاز کرده است. در این پروژه 
مجموعه ای از ماشین آلات پیشرفته مایکروسافت در دل یکی 
از یخچالهای Liebherr قرار گرفته تا از این پس این وسیله 

کاربردی تنها به عنوان یک خنک کننده عمل نکند.
نوعی یخچال  پروژه ساخته می شود  این  در  آنچه که 

هوشمند است که ضمن ایجاد سرمایش لازم برای حفظ 
تازگی مواد غذایی، به ساکنان خانه یادآوری می کند که چه 
مواد غذایی در حال اتمام است و باید برای خرید آنها اقدام کرد.

این یخچال جدید نوعی جعبه بزرگ هوشمند متصل به 
اینترنت به شمار می آید که تا پیش از این نظیری برای آن 
وجود نداشته است.این فناوری به گونه ای با عملکرد یخچال 
تلفیق شده تا بتواند پاکت محتوی شیر، قوطی انواع سس و 
سایر ظروف نگهداری مواد غذایی را تشخیص دهد.در دل این 

یخچال از دوربینها و فناوری تشخیص اشیاء استفاده شده تا 
شناسایی مواد غذایی که در آن نگهداری می شود به راحتی 
صورت گیرد.نکته جالب توجه امکان برقراری ارتباط میان این 
یخچال و تلفن همراه هوشمندی است که با سیستم عامل 
اندروید، iOS و ویندوز کار می کند.بدین ترتیب می توان 
امیدوار بود که در آینده نسل متفاوتی از یخچالها سر از خانه ها 
درمی آورند که به افراد برای خرید هوشمندانه و اقتصادی مواد 

غذایی کمک می کنند.

دستگاه ضد پیری ساخته شد

این یخچال خرید شیر و سس را یادآوری می کند

 هورمون کورتیزول از غدد فوق کلیوی که بالای کلیه ها قرار دارند ترشح می شود. میزان بالای 
این هورمون واکنش های منفی در بدن ایجاد می کند که با علائمی مانند افسردگی، اضطراب، 

فشارخون بالا و پیری زودهنگام و غیره خود را بروز می دهد.
آیا خیلی زود دچار استرس می شوید؟ استرس یکی از عوامل اصلی است که باعث افزایش 
هورمون کورتیزول می شود. در دنیای پزشکی به کورتیزول هورمون استرس نیز گفته می شود. 
این هورمون از غدد فوق کلیوی که بالای کلیه ها قرار دارند ترشح می شود. میزان بالای این 
هورمون واکنش های منفی در بدن ایجاد می کند که با علائمی مانند افسردگی، اضطراب، 
فشارخون بالا و پیری زودهنگام و غیره خود را بروز می دهد. با این حال میزان این هورمون فقط 
به خودتان و سبک زندگی تا بستگی دارد. برای اینکه سالم و شاداب تر زندگی کنید کافی است با 

در پیش گرفتن توصیه هایی میزان کورتیزول بدنتان را کنترل کنید.
کورتیزول و تأثیر مواد غذایی

یکی از عوارضی که با بالا بودن کورتیزول روی فرد دیده می شود افزایش وزن است. در واقع هر 
چه هورمون کورتیزول در بدنتان بیشتر ترشح شود بیشتر در معرض چاقی قرار می گیرید. این 
مسئله ناشی از تجمع چربی است. نوعی قند در کبد وجود دارد که در خون آزاد شده و به چربی 
تبدیل می شود. این پدیده در بین افرادی که استرس زیادی دارند بیشتر دیده می شود. بنابراین 
داشتن یک تغذیه مناسب از اهمیت بالایی برخوردار است. یادتان باشد مواد غذایی حاوی اسید 
آمینه فنیل الانین، باعث تحریک ترشح دوپامین می شود که میل و اشتها به خوردن مواد غذایی 
چرب و شیرین را کاهش می دهد.  متأسفانه گاهی کمبود ویتامین C ذهن را پر از افکار منفی می 
کند. برای مقابله با کورتیزول بالا باید ذهنتان را پر از افکار مثبت کنید. بنابراین در گام اول با اصلاح 
تغذیه و افزایش مصرف ویتامین C سعی کنید به افکار منفی و مزاحم مجال جولان ندهید. در 
بین مواد غذایی مفید که حاوی این اسیدآمینه هستند می توان به تخم مرغ، برنج کامل، بروکلی، 
مرغ، آرتیشو و کدو حلوایی اشاره کرد. علاوه بر این باید بدانید که رژیم غذایی مدیترانه ای نیز 
یک انتخاب مناسب برای سالم تر بودن و حفظ تناسب اندام محسوب می شود. حتماً می دانید 
که در این رژیم مصرف گوشت قرمز اندک بوده و روغن زیتون، ماهی و سبزیجات جزو اساس آن 
محسوب می شوند. البته گفتنی است برخی افراد با وجود داشتن کلسترول خون بالا دچار چاقی 

و اضافه وزن نیستند. 
با این حال برخی مواد غذایی باعث افزایش میزان این هورمون در بدن می شوند. بنابراین لازم 
است که برای کنترل میزان کورتیزول از مصرف این مواد غذایی خودداری کنید. برای این کار 
بهتر است در مصرف برنج سفید، نان سفید، آبنبات ها و به طور کلی شیرینیجات احتیاط کنید. 
همچنین لازم است که نوشیدنی های حاوی کافئین مانند قهوه، نوشیدنی های گازدار و غیره را 

نیز محدود کنید. 
اگر دنبال شاه کلیدی برای کنترل این هورمون هستید بهتر است سراغ روغن ماهی بروید که در 
مواد غذایی مفیدی مانند ماهی ساردین و ماهی آزاد وجود دارد. این ترکیب باعث کاهش ترشح 
کورتیزول شده و استرس را کنترل می کند. اگر اهل مصرف مکمل نیستند مصرف این ماهی ها 
برایتان فوق العاده خواهد بود. البته منظورمان این نیست که هر روز روغن ماهی میل کنید. یادتان 

باشد که باید تغذیه متعادل و متنوعی داشته باشید تا سالم و شاداب باشید.

میزان کورتیزول و آب بدن
برای کاهش میزان کورتیزول بالا باید حواستان به میزان آب بدنتان باشد. زمانی که استرس دارید 
بدن بیشتر در معرض کم آبی قرار می گیرد. نوشیدن آب منظم در طول روز به شما در جهت 
کنترل استرستان کمک خواهد کرد. علاوه بر این، تأمین آب کافی برای بدن برای سالم تر بودن 
لازم و ضروری است. برای تست میزان کافی آب بدن و یا کم آبی آن می توانید به رنگ ادرار دقت 

کنید. بدنی که دچار کم آبی شده باشد ادرار تیره رنگ تولید می کند.
کورتیزول و مکمل های غذایی

اگر تصور می کنید دچار کمبود ویتامین شده اید می توانید از مکمل های غذایی ضد استرس 
استفاده کنید. این مکمل ها می توانند به کاهش ترشح کورتیزول کمک کنند. از بین این مکمل 
ها می توان به مکمل های ویتامین های گروه B، ویتامین C، کلسیم، منیزیم، زینک و کروم اشاره 
کرد. این مکمل ها علاوه بر کاهش میزان کورتیزول به چربی سوزی و افزایش انرژی نیز کمک 
می کنند. البته ما همیشه توصیه می کنیم قبل از مصرف هر نوع مکملی با پزشک مشورت کرده 

و آزمایش خون بدهید.
کورتیزول و بهداشت زندگی

در کنترل میزان کورتیزول نقش تغذیه از اهمیت بالایی برخوردار است. اما در کنار آن لازم است 
که عادت های سالمی نیز داشته باشید. به همین منظور لازم است که بیشتر و بهتر بخوابید. در این 
صورت بدن می تواند به خوبی سلول های خود را احیا کند و میزان کورتیزول را پایین بیاورد. به 
ویژه اگر عادت دارید شب ها دیر بخوابید، صبح زود بیدار شوید و یا اینکه خواب سبکی دارید باید 
بیشتر به خوابتان توجه کنید. بهتر است شب ها مواد غذایی آرامش بخش و خواب آور میل کنید.

کورتیزول و ورزش
برای کاهش میزان کورتیزول بالا باید حواستان به میزان آب بدنتان باشد. زمانی که استرس دارید 
بدن بیشتر در معرض کم آبی قرار می گیرد. نوشیدن آب منظم در طول روز به شما در جهت 
کنترل استرستان کمک خواهد کرد. همانطور که گفته شد استرس یکی از عوامل اصلی کورتیزول 
بالا است. به همین دلیل نیز باید یک فعالیت بدنی آرام بخش انجام داده و استرستان را کنترل 
کنید. اگر زمان کافی برای باشگاه رفتن ندارید و یا نمی توانید برای این کار هزینه کنید به راحتی 
می توانید ساعتی را اختصاص داده و در یک اتاق بی صدا و ترجیحاً تاریک بنشینید یا دراز بکشید. 
چشم هایتان را ببندید و نفس عمیق بکشید. سعی کنید به مدت حدود نیم ساعت خودتان را از 
مشکلات و افکار مزاحم خلاص کنید. خواهید دید که احساس بهتری می کنید. نفس کشیدن 
خوب و عمیق تأثیر زیادی در احساس نشاط دارد. یادتان باشد که محل تمیز و مرتبی انتخاب کنید.

کورتیزول و افکار مثبت
متأسفانه گاهی کمبود ویتامین C ذهن را پر از افکار منفی می کند. برای مقابله با کورتیزول بالا 
باید ذهنتان را پر از افکار مثبت کنید. بنابراین در گام اول با اصلاح تغذیه و افزایش مصرف ویتامین 
C سعی کنید به افکار منفی و مزاحم مجال جولان ندهید. بدون شک تغذیه سالم و متنوع، خواب 
کافی و ورزش که باعث افزایش سروتونین و آندورفین می شود به شما کمک زیادی می کند. 
اگر تصور می کنید که با رعایت این نکات نیز نمی توانید بر میزان کورتیزول بدنتان کنترل داشته 

باشید به پزشک مراجعه کنید.

نگذارید کورتیزول تان بالا برود

کنترل هرمون استرس با تغذیه 
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان قم :

با سختگیری های بی مورد هنر را محصور نکنیم
مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان قم با بیان اینکه نباید با سختگیری های بی مورد هنر را در 
استان محصور کنیم، گفت: هیچ دلیلی نداشته که تاکنون نمایشگاه و جشنواره مد و لباس در 

استان برگزار نشده است.
حجت الاسلام عباس دانشی شامگاه شنبه در مراسم افتتاح نخستین جشنواره فرهنگی و 
هنری اسلامی - ایرانی مد و لباس استان قم که در تالار مرکزی اداره کل ارشاد استان قم برگزار 
شد، گفت: طراحی لباس یک صنعت هنری است که سبک زندگی افراد را معین می کند. وی 
با بیان اینکه پوشاک و لباس یک صنعت پرمخاطب و پر مصرف است اظهار کرد: خلاقیت و 
ابتکار متنوع هنرمندان قمی سبب شد که نخستین جشنواره مد و لباس اسلامی - ایرانی را 
راه اندازی کنیم. وی طراحان و تولید کنندگان استان را از لحاظ حجم تولید و استقلال در 
بازار فروش تحسین کرد و گفت: قمی ها توانسته اند بازار خوبی را در سایر استان ها ازجمله در 
تهران فراهم کنند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با تأکید بر اینکه 5۰۰ اثر به 
دبیرخانه جشنواره ارسال شد، ادامه داد: مجموعه تولیدات و محصولات بخش مسابقه را داوران 
سرشناس و خبره از وزارتخانه داوری و ارزیابی کرده و 8۰ اثر به مرحله ارزیابی نهایی راه یافته 
و در نمایشگاه شرکت داده شدند. وی با بیان اینکه نباید با سختگیری های بی مورد هنر را در 
استان محصور کنیم، گفت: هیچ دلیلی نداشته که تاکنون نمایشگاه و جشنواره مد و لباس در 
استان برگزار نشده است. حجت الاسلام دانشی با اعلام اینکه بیش از 76 اثر در محصولات مد 
و لباس نشان شیما گرفتند، گفت: معمولاً این نشان به محصولاتی داده می شود که می توانند 
صاحب شناسنامه یکپارچه مد و لباس ایرانی شوند و در واقع هویت و اصالت و استاندارد یک 
لباس به حساب می آید. وی با بیان اینکه بیش از 2۰۰ اثر در نوبت ثبت مالکیت معنوی 
هستند، افزود: در این زمینه 11 اثر با ثبت مالکیت معنوی صاحب اختراع و انحصار تولید شدند.

ضرورت رشد متوازن هنر
حجت الاسلام دانشی بر رعایت رشد متوازن در همه عرصه های فرهنگی - هنری تأکید کرد 
و گفت: همه آثار هنری باید با حفظ ارزش های اسلامی و هویت ایرانی عرضه و معرفی شوند و 
نباید همه هنر در چند رشته هنری محصور شود. وی با تأکید براینکه وظیفه اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی حفظ همه ارکان هنری است، گفت: هرچقدر بی توجهی به فرهنگ آسیب 
دارد به همان اندازه بی توجهی به هنر ضرر و تبعات دارد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم 
از توجه این مجموعه به بخش عفاف و حجاب در نمایشگاه خبر داد و گفت: واقعیت این است 
که پوشش های خارجی هیچ تناسبی با ارزش های دینی- ملی مردم ندارد. شایان ذکراست 
نمایشگاه و جشنواره فرهنگی و هنری اسلامی- ایرانی مد و لباس استان قم برای نخستین بار 
در تالار مرکزی اداره کل ارشاد با ارائه 8۰ اثر برگزیده و غرفه های ویژه حجاب غفاف از 13 تا 

19 شهریور برگزار می شود.

 معاون وزیر آموزش و پرورش در قم :

مدارس دولتی به هیچ عنوان نباید از دانش آموزان 
شهریه بگیرند

 معاون تربیت بدنی و سلامت وزیر آموزش و پرورش گفت: مدارس دولتی به هیچ عنوان 
مجاز به گرفتن شهریه از دانش آموزان نیستند و نباید ارائه کارنامه را گرو برای اخذ پول قرار 

دهند. 
مهرزاد حمیدی در چهارمین جلسه شورای آموزش و پرورش استان قم که شامگاه شنبه 
با حضور استاندار قم در تالار امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، با بیان اینکه آموزش و 
پرورش یک نهاد حاکمیتی است، اظهار داشت: در کشور 1۰5 هزار مدرسه، یک میلیون 
فرهنگی، 13 میلیون دانش آموز و 26 میلیون والدین دانش آموز وجود دارد. وی ادامه داد: با 
اجرا شدن طرح 6، 3، 3 بیش از یک میلون دانش آموز به پایه ابتدایی افزوده شد که این مشکل 
مزمن را ایجاد کرد. معاون تربیت بدنی و سلامت وزیر آموزش و پرورش با بیان این که امسال 
6۰ کتاب در پایه ابتدایی نوشتیم، ابراز کرد: اجرای طرحی بدون درنظر گرفتن فضای آموزشی 
و معلم مشکل بزرگی برای ما ایجاد کرد و ما در برخی موارد از مساجد به عنوان کلاس درس 
استفاده کردیم. وی بیان داشت: در جهت پیشگیری از آسیب های اجتماعی مهارت زندگی 
و سواد رسانه  در پایه ای جزو دروس شده و استان قم در این باره الگوی استان های دیگر بوده 
است. حمیدی اظهار کرد: در حوزه تربیت بدنی تحولی ایجاد شد که به موجب آن 12 هزار 
دانش آموز در مسابقات شرکت کردند. وی ادامه داد: متأسفانه برای دانش آموزان امکان حرکت 
و بازی در خانه و حتی کوچه ها به دلیل تنگی فضا وجود ندارد و ما با ایجاد کانون های درون 
مدرسه در پی گذراندن وقت آنان در وقت عصر هستیم. معاون تربیت بدنی و سلامت وزیر 
آموزش و پرورش عنوان کرد: مدارس دولتی به هیچ عنوان مجاز به گرفتن شهریه از دانش 
آموزان نیستند و نباید مدارس ارائه کارنامه را گرو برای اخذ پول قرار دهند. وی ابراز کرد: اگر 
در زمینه ای برای کیفیت بخشی به برنامه های دانش آموزان، اخذ پول لزوم داشته باشد این 

مبحث با مسائل گرفتن شهریه در هنگام ثبت نام تفاوت می کند.

 
معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان قم  خبرداد:

ثبت نام87 درصد دانش آموزان قمی در مدارس 
معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان قم گفت: 87 درصد ثبت نام دانش آموزان 
قمی در مدارس انجام شده است و شاید کمتر استانی این میزان ثبت نام را در این زمان از 

سال داشته باشد. 
علیرضا یاری در چهارمین جلسه شورای آموزش و پرورش استان قم که شامگاه شنبه 
با حضور معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش و استاندار قم در تالار امام 
جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار داشت: 87 درصد ثبت نام دانش آموزان قمی در 
مدارس استان صورت گرفته است و شاید کمتر استانی این میزان ثبت نام را در این زمان از 
سال داشته باشد. وی با اشاره به آغاز سال تحصیلی از سوم مهرماه عنوان کرد: نیروی انسانی 
و برنامه هفتگی بیشتر مدارس قم آماده شده است و ثبت نام ها نیز بعد از اتمام امتحانات 
شهریورماه به اتمام می رسد. معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان قم با بیان این که 
پروژه مهر نماد مدیریت برنامه ریزی، تحرک و پویایی است، بیان داشت: هرساله پروژه مهر در 
کشور اجرا می شود و پنج کارگروه در پروژه مهر تشکیل شده که ساماندهی و ثبت نام، تأیید 
صلاحیت و گزینش، تعمیر و تجهیز مدارس، تبلیغ و توجیه و ارزیابی و نظارت را برعهده دارند. 
وی بیان داشت: سال گذشته امتیاز استان قم در اجرای پروژه مهر از 1۰۰ امتیاز 98 بود و قم 
در این باره جزو استان های برتر بود.یاری ابراز داشت: سال گذشته کاروان پروژه مهر با چندین 
دستگاه سواری با تزئین گل و اهدای شیرینی به مدارس حاشیه و محروم اعزام شد و امید 
داریم امسال نیز با همکاری دستگاه ها کاروان پروژه مهر با نام شهدا به خصوص شهدای منا به 

مدارس مناطق محروم اعزام شود.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم  :

خانواده ها اولین مدیران فضای مجازی هستند
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم  گفت: خانواده ها اولین مدیران فضای مجازی 

هستند که باید دغدغه و احساس مسئولیت شان افزایش دهند. 
سرهنگ احمد صادقی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، به کاهش 45درصدی 
جرائم اقتصادی در قم اشاره کرد و دستیابی به این مهم را مرهون اطلاع رسانی مطلوب از 
طریق رسانه ها برشمرد.  وی با بیان اینکه آگاهی و هشیاری مردم در رابطه با جرائم اقتصادی 
بیشتر شده، به رشد تصاعدی استفاده از شبکه های اجتماعی و عدم اطلاع برخی کاربران از 
سیستم امنیتی این شبکه ها اشاره کرد. معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم ورود به 
حریم خصوصی مردم را از آسیب های شبکه های موبایلی عنوان کرد و گفت:متاسفانه برخی 
این دغدغه و خطری که ممکن است خانواده شان را با چالشی جدی مواجه کند، را ندارند. 
وی با بیان اینکه پلیس فتا این فضا را رصد می کند، افزود: خیلی از دستگیرشدگان بیان 
می کنند که اگر می دانستیم توسط پلیس فتا رصد می شویم هیچ وقت در این فضا نقشی 
مخرب را ایفا نمی کردیم. سرهنگ صادقی با تاکید بر اینکه مدیریت این فضا با خانواده هاست 
گفت: خانواده ها اولین مدیران فضای مجازی هستند که باید در این رابطه دغدغه و احساس 
مسئولیت شان افزایش دهند و سپس آموزش و پرورش و نهادهایی که در این رابطه باید 
فرهنگ سازی کنند. وی افزود:اداره نظارت براماکن عمومی فرماندهی انتظامی استان قم تمام 
اماکن را کنترل می کند و اخیراً لباس هایی با مارک های نامتعارف را از سطح مغازه ها جمع 
آوری کرده ایم و از طریق فضای مجازی نیز پلیس فتا دقت می کند و خانواده ها به تبلیغات 
فضاهای مجازی نباید دل ببندند چون این فضا در اختیار همه است بنابراین فضایی نیست که 

تبلیغات مطمئنی داشته باشد . 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

 دستگیری مزاحم تلگرامی
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت: فردی که با سرقت تصاویر خصوصی 
و انتشار آن در فضای مجازی برای یکی از شهروندان ایجاد مزاحمت کرده بود، دستگیر شد. 

سرهنگ علی موالی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: در پی 
شکایت یکی از شهروندان مبنی بر اینکه فردی ناشناس پس از دسترسی به گوشی وی اقدام 
به سرقت تصاویر خصوصی و با تماس تلفنی برای وی ایجاد مزاحمت کرده موضوع در دستور 
کار مأموران پلیس فتا استان قم قرار گرفت.  وی افزود:متهم تعدادی از تصاویر شاکیه را از 
طریق شبکه اجتماعی تلگرام در فضای مجازی به همسر وی ارسال و ایجاد مزاحمت می کرد.  
سرهنگ موالی گفت: در راستای رسیدگی به پرونده طی یکسری اقدامات تخصصی در شبکه 
اجتماعی تلگرام توسط کارشناسان این پلیس متهم شناسایی و با مجوز قضایی دستگیر شد.  
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم افزود: نامبرده ابتدا منکر بزه انتسابی شد اما با 
دیدن ادله معترف و اذعان داشت چندی پیش که شاکیه را به عنوان مسافر سوار کرده بودم در 
یک فرصت مناسب که وی برای خرید از خودرو پیاده شد، اقدام به سرقت اطلاعات گوشی وی 
کردم.  سرهنگ موالی در ادامه به شهروندان توصیه کرد: بر روی گوشی تلفن همراه خود رمز 

عبور مناسب قرار داده و تلفن همراه خود را در دسترس افراد ناشناس قرار ندهند.

حس نوستالژی با سختی ها آمیخته تر است و همین 
است که دهه شصتی ها نوستالژی بازتر هستند؛ برای 
دهه شصتی ها همه چیز با نوع خاصی از سختی 
پیوند خورده بود؛ از آژیر قرمز گاه و بیگاه، تحصیل 
در کلاس های 4۰ تا 5۰ نفره، پشت کنکور ماندن ها 
و بعدها بیکاری. حالا هم تجرد قطعی تعداد قابل 
توجهی از دختران دهه6۰ که این روزها مسئولان و 

رسانه ها از آن با عنوان »بحران« نام می برند.
دختران »آرزوهای بیکران« دیگر منتظر شاهزاده ای 
با اسب سفید نیستند تا کاخ آرزوهاشان را بسازند، 
انتظار آن قدر طولانی شده است که به روایت آمارها 
دهه شصتی ها بیشترین مجردها را در میان گروه های 

سنی تشکیل می دهند.
 تعداد موالید دختران دهه 6۰ بیش از پسران بود

رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران درباره پشت 
سد ازدواج ماندن دختران دهه شصت به مهر می 
گوید: وقتی تحولات جمعیتی دهه شصت را بررسی 
می کنیم، می بینیم با وجود آنکه به طور معمول تعداد 
موالید دختر و پسر برابر است در این سال ها تعداد 
دختران از پسران پیشی می گیرد همچنین به دلیل 
اینکه در جامعه ما همسن گزینی مبنای ازدواج نیست 
و معمولا فاصله ازدواج بین 5 تا 7 سال است دختران 
دهه شصت با کاهش گزینه های ازدواج مواجه شدند. 
خوشبختانه در حال حاضر فاصله ازدواج سن زن و 
مرد به 3 سال رسیده است بنابراین این مشکل تا 

حدودی برطرف شده است.
وی ادامه داد: بر اساس همین اختلاف فاصله سنی 
ازدواج میان زنان و مردان، مردان دهه شصت علاقه 
مندند با دختران دهه 7۰ ازدواج کنند و این مشکل 

برای دختران دهه 7۰ کمتر به چشم می آید.
این جامعه شناس دیگر دلیل تاخیر ازدواج دهه 
شصتی ها را افزایش ورود این متولدین به دانشگاه 
می داند تا آنجا که دختران دهه شصتی، 6۰ درصد 
ورودی دانشگاه ها را به خود اختصاص داده بودند و 
یک دختر تحصیلکرده به سختی حاضر است با کسی 
که تحصیلات پایین تری نسبت به خود دارد ازدواج 

کند.
سیدحسن موسوی چلک معتقد است برای آنکه 
این دختران به مرز تجرد قطعی نرسند باید خودشان 
برای خودشان چاره ای بیندیشند و باید در معیارهای 
خود تجدیدنظر کنند. شاید برای آنکه از تجرد قطعی 
فاصله بگیرند باید از ایده آل های خود کمی فاصله 
بگیرند، همچنین کاهش فاصله سنی ازدواج نیز نشانه 
های خوبی در تغییر فرهنگ ازدواج است. شاخصی 
که در برخی موارد باعث تاخیر در ازدواج شده است. 
پذیرفتن همسن گزینی آسان نیست اما باید این در 
جامعه جا بیفتد همانطور که در بسیاری از کشورها 

این موضوع را داریم.
با خطر تجدید نسل مواجهیم

نیره توکلی جامعه شناس نیز با تایید این موضوع 
که آمار ازدواج در دهه 6۰ پایین است، گفت: آمار 
پایین ازدواج و عبور از سن بچه دار شدن و عدم تمایل 
فرزندآوری می تواند ما را با خطر تجدید نسل مواجه 
کند. ما تا 1۰ سال دیگر دچار یک جمعیت کهنسال 
خواهیم شد و بیشتر جمعیت خانواده ها را افراد مسن 
تشکیل می دهند. افراد مجرد یا متاهلی که بچه دار 

نشده اند به خصوص این موضوع در طبقه متوسط 
بیشتر مشاهده می شود.

برای ازدواج، فرزندآوری و ... نیاز به امنیت و 
امکانات است و باید این دو نیاز را به دختران 

بدهیم.
وی افزایش هزینه های زندگی و محدودیت های 
انتخاب در میان زنان را برخی از دلایل عدم تمایل 
زنان به ازدواج دانست و گفت: محدود کردن امکان 
انتخاب برای زنان با هدف آنکه آمار ازدواج بالا رود 
جامعه را در درازمدت با فساد زیرپوستی مواجه می 
کند. فسادی که حتی در چارچوب خانواده ها شکل 
می گیرد و دلیل اصلی آن هم کم بودن امکان انتخاب 

است.
وی کمرنگ شدن ارزش های اخلاقی را یکی دیگر 
از دلایل عدم تمایل به ازدواج می داند و می گوید: 
برای ازدواج، فرزندآوری و ... نیاز به امنیت و امکانات 

است و باید این دو نیاز را به دختران بدهیم.
یک آسیب شناس می گوید: دهه شصتی 
ها نه نگاه نسل قبل خود را به طور کامل قبول 
دارند که نوعی زندگی ایرانی اسلامی و سنتی 

بود و نه می توانند معیارهای نسل بعدی خود 
یعنی دهه هفتاد را بپذیرند که همه چیز را آسان 
می گیرند. این دهه دچار معیارهای انتقالی است 

برای همین نیز با مشکل مواجه است
 یک آسیب شناس نیز دلیل کاهش ازدواج در 
دختران دهه 6۰ را نوعی بلاتکلیفی اجتماعی می داند 
و می گوید: دهه شصتی ها نه نگاه نسل قبل خود 
را به طور کامل قبول دارند که نوعی زندگی ایرانی 
اسلامی و سنتی بود و نه می توانند معیارهای نسل 
بعدی خود یعنی دهه هفتاد را بپذیرند که همه چیز را 
آسان می گیرند. این دهه دچار معیارهای انتقالی است 
برای همین نیز با مشکل مواجه است. دهه 7۰ آنقدر 
موضوع را ساده گرفته که می بینیم حتی طول عمل 
ازدواج هایشان یک تا سه سال است از آن سو دهه 
شصتی  ها آنقدر معیارهای بالایی برای ازدواج دارند 

که به سختی انتخاب می کنند.
به گزارش مهر ،غلامرضا علیزاده جامعه شناس 
و استاد دانشگاه نیز در خصوص افزایش جمعیت 
دختران مجرد در دهه شصت می گوید: در این دهه 
ما با پدیده پرزایی یا انفجار جمعیت روبه رو بودیم. نرخ 

رشد جمعیت تقریبا به 4 رسید یعنی اگر همین نرخ 
رشد ادامه پیدا می کرد هر 18 سال جمعیت ایراندو 
برابر می شد. در حالی که با رشد کنونی جامعه که 
حدود 1.8 است تقریبا هر 6۰ سال جمعیت کشور دو 
برابر خواهد شد. دختران این دهه تعداد بالای جامعه 
دانشگاهی را نیز به خود اختصاص دادند می بینیم 
در این سال ها بیشتر صندلی دانشگاه ها را دختران 
اشغال کردند بنابراین این سطح سلیقه آنها نیز ارتقا 
پیدا کرده و انتظارات شان از یک زندگی مشترک بالاتر 
می رود دختری که دارای مدرک کارشناسی است 
کمتر حاضر است همسر مردی شود که دارای مدرک 
پایین تری است. در حالی که پسرانی در این مقطع 
سنی بودند که پشت درهای دانشگاه مانده بودند، 
دختری که دارای مدرک کارشناسی و کارشناسی 
ارشد است به دنبال فردی است که همطراز خود باشد 
بنابراین نوعی مقاومت برای ازدواج با افرادی که سطح 
پایین تری از لحاظ موقعیت تحصیلی دارند در وجود 
آنها شکل می گیرد که یکی از دلایل بالا رفتن سن 

ازدواج است.
وی افزود: همچنین در فرهنگ خانواده های ما 

ازدواج دختر با فردی که کوچکتر از خود است مناسب 
نیست و برای یک میلیون و 7۰۰ دختری که به سن 
ازدواج رسیده اند این شرایط وجود نداشت که با پسر 
بزرگتر از خود ازدواج کنند بنابراین دختران دهه 
شصت برای آنکه بتوانند ازدواج کنند باید در ایده آل ها 

و الگوها و معیارهای آرمانی خود تجدید نظر کنند.
دختران دهه شصت برای آنکه بتوانند ازدواج 
کنند باید در ایده آل ها و الگوها و معیارهای 
افزود: در  نظر کنند وی  آرمانی خود تجدید 
با  بینیم که برخی دختران  همین راستا می 
مدرک دکتری و فوق لیسانس با پسران زیر 
دیپلم یا بازاری ازدواج کردند این دختران برای 
آنکه ازدواج کنند معیارهای معمول را بر هم 
زدند. بنابراین سه عامل اصلی سبب افزایش 
دختران مجرد دهه شصت شده است، نخست 
فاصله سنی که میان دختران با پسران برای 
ازدواج وجود داشت و معمولا باید پسران چند 
سال بزرگتر از دختران باشند، آرمان گرایی دهه 
60 و افزایش جمعیت دختران تحصیلکرده در 

این دهه.
در دهه آینده تعداد پسران متقاضی ازدواج 

بیش از دختران خواهد بود
شهلا کاظمی پور جمعیت شناس و عضو هیئت 
علمی  دانشگاه تهران هم با بیان این که بیشتر مراجعه 
کنندگان سایت های همسریابی متولدان دهه 5۰ و 
6۰ هستند می گوید: کسانی که متولد دهه 6۰ و 
5۰ هستند و هنوز مجرد هستند قطعا گروه هدف 
آنها  همسنهای  چون  دارند  ازدواج  برای  کمتری 
الان ازدواج کردند و دایره انتخاب آنها محدود است 
از همین رو این سایتها را راهکاری برای پیدا کردن 
همسر می دانند. از طرفی هم ناگزیرند که گاهی با مرد 
یا زن کوچکتر از خودشان ازدواج کنند درحالیکه اگر 
همسن گزینی باشد این مشکلات کمتر است. البته 
الان بیشتردختران دهه 6۰ مجرد هستند چون باید 
با پسران متولد شده دهه 5۰ یا 55 ازدواج می کردند 
که تعداد پسران متولد این دهه کمتر از دختران است 
و درنتیجه تعادل بین تعداد مجردین دختر و پسر 
به هم خورده است که اصطلاحا می گویند مضیقه 
ازدواج اتفاق افتاده است. پس فعلا مجرد ماندن در 
سن بالا بیشتر برای متولدین این دهه است اما در دهه 
آینده تعداد پسران متقاضی ازدواج بیش از دختران 

خواهد بود.
وی در خصوص دلیل این اتفاق می گوید: پسرانی 
که در دهه 6۰ متولد شده اند با دختران دهه 7۰ 
ازدواج می کنند اما در این دهه باروری کاهش یافته 
و از طرفی تعداد تولد پسرها هم بیشتر است برای 
همین احتمال تجرد قطعی برای دختران بیشتر است.

دخترانی که در زمان جنگ زیر بمباران و آژیر خطر 
به دنیا آمده اند، دوران تحصیل نیمکت هایشان سه 
نفره بود و زمان دانشگاه سخت درس خواندند تا سهم 
بیشتری از پسران داشته باشند، دخترانی که بیش 
از همه طعم بیکاری را چشیده اند حالا در آمار ها 
بیشترین سهم تجرد را به خود اختصاص داده اند و 
کارشناسان معتقدند برای آن که این جمعیت به سن 
تجرد قطعی نرسند چاره ای جز تغییر نگاه و تغییر 

فرهنگ ازدواج بین این قشر نیست.

3 عامل اصلی تاخیر در انتخاب همسر

دهه شصتی ها پشت سد ازدواج

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم:

 فاجعه منا ننگ ابدی در پرونده سیاه 
آل سعود است

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: فاجعه تلخ و غمبار منا که بیش از 
شش هزار محرم و میهمان خانه خدا را به خاک و خون کشید ننگ ابدی در تاریخ سیاه 

آل سعود برجای گذاشت.
سردار سید جواد هاشمی درنشست خبری روز یکشنبه در جمع اصحاب رسانه افزود: 
این فاجعه اسفبار که دل مسلمانان را بدرد آورد اوج بی دینی ، بی اخلاقی و بی تدبیری و 

بی لیاقتی آل سعود را در اداره امور حج به نمایش گذاشت.
وی تاکید کرد: امام راحل راهپیمایی برائت از مشرکین را برای بیداری امت اسلام در 
کنگره عظیم حج قرار داد و امروز جا دارد تا ما این راهپیمایی را با قوت در داخل کشور 
برگزار کنیم در شرایطی که آل سعود خائنان به حرم نهایت بی لیاقتی خود را در اداره حج 
ثابت کردند و دشمنان اسلام را یاری می کنند و به صورت مستقیم و عیر مستقیم با پول 

نفت ملت مسلمان، ملتهای مسلمان را قتل و عام می سازد. 
وی تصریح کرد: اغلب شهدای منا از جوانان و افرادی بودند که از لحاظ جسمی سالم 
بودند و می شد با تدبیر بسیاری را نجات داد اما دریغ کردن از آبرسانی و رسیدگی به کشته 

شدگان و رها کردن آنان در وضعیت اسفبار باعث مرگ تدریجی ایشان گردید. 
وی اظهار داشت: آل سعود انتقام شکست خود در یمن، سوریه و عراق را از میهمانان 
خانه خدا گرفت، سلفی ها پیشینه ننگینی در کشتار  مسلمانان  و یاری رساندن به قاتلان 
زنان و کودکان را دارند. خائنان حرم با پول نفت مسلمانان به قتل مسلمانان می پردازد و به 

صهیونیست های غاصب در کشتار کودکان و زنان فلسطینی یاری می نماید. 
سردار هاشمی بیان داشت: عربستان باید منتظر سیلی محکمی از اسلام باشد ، فاجعه 
منا باید باعث بیداری مسلمانان شود این فاجعه باید در اذهان زنده بماند و روشنگری 
شود، همانند روز قدس برنامه برائت از مشرکین در ایران برگزار شود و این مساله در 
دنیای اسلام مورد تاکید قرار گیرد و به ابعاد مختلف فاجعه منا پرداخته شود، فاجعه ای 
که هزاران انسان بی دفاع در ماه حرام کشته شدند و این رسوایی آل سعود و نابودی آنان 

را در پی خواهد داشت. 
وی خاطر نشان کرد: طی دو جلسه ای که با خانواده شهدای منا در بنیاد شهید داشتیم 
ایشان ضمن افتخار به شهادت پدران و همسرانشان مهمترین خواسته شان فراموش 
نشدن فاجعه منا و خونهای به ناحق ریخته شده شهدای منا است و پیگیری حقوق این 

عزیزان از جوامع بین الملل می باشد. 
برگزاری بزرگداشت شهدای منا پنجشنبه شب درحرم مطهر 

مدیرکل بنیاد شهید و امو ر ایثارگران استان قم گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران 
استان قم نیز در ایام ذی الحجه و همزمان با اولین سالروز شهادت این شهدای بزرگوار  
برنامه های مختلفی را در نظر گرفته است که از آن جمله دیدار با رهبر انقلاب و حضور 
در کنگره ملی شهدای منا با حضور ریاست محترم جمهوراز برنامه های ملی است که 

برگزار می گردد. 
سردار هاشمی افزود: دیدار خانواده معظم شهدای منا با مراجع عظام تقلید در روز پنج 
شنبه و برگزاری مراسم بزرگداشت شهدای منا و سالگرد شهادت این عزیزان در شبستان 
امام خمینی )ره( حرم مطهر همزمان با نماز مغرب و عشا پنج شنبه شب، سخنرانی قبل از 
خطبه های نماز جمعه  و برگزار مراسم دعای عرفه با حضور حجاج، خانواده معظم شهدای 
منا، خانواده معظم شهدا و ایثارگران و مردم در مجتمع امام خمینی )ره( برگزار شب شعر 

و خاطره از برنامه های  استان در بزرگداشت شهدای منا است. 
وی اضافه کرد: دیدار با خانواده معظم شهدای منا، نامگذاری  یکی از شوارع بنام شهدای 
منا، برگزاری مسابقه ای بنام شهدای منا، معرفی این شهدا از طریق رسانه ها و صدا وسیما 

از دیگر برنامه ها می باشد. 
وی ادامه داد: در فاجعه منا هشت شهید از استان قم در منا جان باختند که این 
عزیزان آیت الله محمد رضا موید زاده، علی کمارلو، حسن فهیمی، نصرت اله واحدی، 
علی زرگریان، مهدی خادم دزفولی، حسن فهیمی و مسلم عارف از فرهیختگان حوزه و 
دانشگاه تعدادی از روحانیون کاروان ، استاد دانشگاه، از خیرین استان و خادم به شهدا در 

این جمع می باشند.
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اخبــار

معاون اجرایی رییس جمهوری با تشریح تفاوت سفرهای استانی دولت یازدهم 
با دولت پیشین گفت: نمی خواهیم صرفا برای ثبت در تاریخ، پروژه های فاقد 

کارشناسی را کلید بزنیم.
محمد شریعتمداری از جمله چهره های نزدیک به رییس دولت تدبیر و امید 
است که پیش از این دولت، به عنوان چهره ای اقتصادی در سمت وزیر بازرگانی 

هشت سال در دولت اصلاحات خدمت کرده بود. 
شریعتمداری که در چندین شورا، نماینده ویژه رییس جمهوری است. با حکم 
رهبر معظم انقلاب، در سال های دولت نهم و دهم، عضو شورای راهبردی روابط 
خارجی جمهوری اسلامی ایران بوده است و به عنوان رییس کمیسیون اقتصادی 
شورا نیز فعالیت می کرده است. رویکرد شریعتمداری در همراهی با دولت یازدهم، 
فراتر از یک وزارت خانه است و امور اجرایی دولت یازدهم به عهده او است. جدا 
از این، عضویت در کارگروه ها و شوراهایی نظیر ایرانیان خارج از کشور، کارگروه 
مدیریت حمل و نقل و سوخت کشور، ستاد هدفمندی یارانه ها به عنوان جانشین 
ستاد، ریاست کارگروه ملی زیارت و ستاد سفرهای کاروان تدبیر و امید و ریاست 
ستاد تنظیم بازار و کارگروه نظارت و هماهنگی کاهش آلایندگی کلانشهرها از 
جمله دیگر مسئولیت های شریعتمداری است. او اعتقاد دارد ماهیت سفرهای 
استانی در دولت یازدهم تغییر کرده و در این دوره، سفرها پروژه محور نیست. 
شریعتمداری در گفت و گو با پایگاه اطلاع  رسانی دولت، رویکرد این معاونت در 

دولت تدبیر و امید و عملکرد سه سال گذشته را تبیین می کند.

آقای شریعتمداری روال سفرهای استانی که در دولت پیش نیز با جدیت انجام 
می شد، در این دوره هم با قدری تغییرات ادامه دارد. به نظر شما موضوعاتی که 
سفرهای استانی دولت دهم و یازدهم را به طور کلی از یکدیگر متمایز می کند 

کدام محورهاست؟
تغییر اصلی سبک سفرهای استانی دولت یازدهم به نسبت دولت های پیشین، پروژه 
و مصوبه محور نبودن این سفرها و پشتوانه عمیق کارشناسی تصمیمات سفر است. اکنون 
نیازها با شرایط واقعی مطابقت ندارد و زمانی که هیأت دولت در استانی حضور پیدا می کند، 
با انبوهی از مطالبات مردم در مورد پروژه های سال های پیش مواجه می شود. مردم در این 
شهرها با هزاران پروژه نیمه تمام روزگار می گذرانند که عزم این دولت نیز به اتمام رساندن 
بخشی از این پروژه ها است. دولت در ادوار پیشین به صورت قطره چکانی مشغول تزریق 
منابع به این پروژه ها بوده است. کاری که منطبق مصالح ملی نبوده، در گذشته کلنگ زنی 
بدون پیش بینی موجب شده گاهی یک اسکلت فلزی در طول 25 سال از دوران نوجوانی تا 
پیری یک فرد در یک استان، بر تارک تاریخ استان بدرخشد؟! و مردم رنج زیادی از آن  ببرند.

 در آغاز سفرهای کاروان تدبیر و امید و پس ابلاغ تصمیمات سفر، برخی به 
ما اعتراض داشتند و می گفتند که آیا کار شما به اتمام رساندن پروژه های دوران 

گذشته است؟
ولی رییس جمهوری معتقد بودند که ما در شرایط محدودیت منابع، مگر با منطق 
کارشناسی دقیق و عمیق، هیچ پروژه ای را نباید آغاز کنیم و هیچ مصوبه ای بدون پشتوانه 
کارشناسی نباید صادر کنیم. سفرهای رییس جمهور به مناطق در این دولت مصوبه محور 
نبوده و به دلیل محدودیت ها و مقدورات کشور، طبق سیاست ترسیمی رئیس دولت سعی 
شده پروژه های نیمه تمام منتخب را که از پیشرفت مناسب برخوردارند ویا در زندگی مردم 

نقش واثر بیشتری دارند را انتخاب و به اتمام برسانیم.
بر این اساس ما پروژه ها و طرح های دارای مشخصات مذکور را با اخذ نظر از نظام 
برنامه ریزی منطقه ای، سازمان برنامه و بودجه کشور و دستگاه های اجرایی ذیربط و   أخذ نظر 
نخبگان و نمایندگان مردم هر منطقه در مجلس و پس از بررسی و تایید نهایی در حضور 
رییس جمهور، پیگیری می کنیم. در واقع ما با انجام یک پالایش کارشناسانه، پروژه هایی را 
که در زندگی مردم نقش پررنگ تری داشته و منتهی به کار و تلاش در سطح استان شده و 
پیشرفت مناسبی داشته و در محدوده زمانی کوتاه مدت یک تا دو سال با تخصیص بیشتر 
قابل بهره برداری هستند را انتخاب می کنیم و از طریق بهبود مکانیزم تخصیص بودجه 
که در اختیار سازمان برنامه، رییس جمهور و دولت است، علاوه بر بودجه عمومی، روند 
کار پروژه های منتخب را تسریع می بخشیم و زودتر به بهره برداری می رساندیم. این حتما 
خداپسندانه تر است تا اینکه بخواهیم برای ثبت در تاریخ، پروژه های جدیدی را بنام خودمان 
کلید بزنیم. ما در سفرها جز در موارد استثنایی به پروژه های جدید نپرداخته و تنها به 
دنبال نیازهای واقعی مردم می رویم. البته اگر نیاز مهم مورد غفلت قرار گرفته ای بیابیم که 
دولت های قبل غفلتا یا به هر دلیل به آن نپرداخته اند، ما به سراغ آن رفته و اقدام می کنیم.

با این وجود، اکنون باز هم مردم کشورمان در استان ها، مطالبات زیادی دارند که دولت 
به دنبال به سرانجام رساندن خواسته های آنان است. 

تاکنون که به بیست و هفت استان و سه نقطه از پنج نقطه هدف در استان تهران، 
جمعا بیست و هشت استان سفر کرده ایم، بالغ بر 45۰ تعهد، یا به نوعی وعده رییس 
جمهور به مردم، در مورد تحقق قریب به 15۰۰ ردیف از ردیف های بودجه عمومی ایجاد 
کرده ایم و سازمان برنامه و بودجه از طریق مکانیسم تخصیص اکثر انها را پوشش داده 
است و منابع لازم را نقدا یا با اوراق مشارکت یا اسناد خرانه به اغلب پروژه ها 1۰۰ درصد 
تخصیص داده است و چون یکی از مهم ترین مشخصه های انتخاب پروژه ها این بوده که تا 
یک یا حداکثر دو سال پس از حضور دولت در هر استان، طرحهای منتخب به بهره برداری 
برسد، بسیاری از پروژه های منتخب و وعده های سفرهای دو سال پیش در این مدت به 
بهره برداری رسیده است در حالی که از بالغ بر 82 هزار وعده و تعهد مالی داده شده در 

دولتهای پیشین، در استان های مختلف تا آغاز این دولت تنها حدود 3۰ درصد آن محقق 
شده بود و هفتاد درصد تعهدات مالی این طرح ها که به قیمت های زمان تعهد و نه حالا، 
حدود 22۰ هزار میلیارد تومان منابع برای آن ها نیاز بوده است، به دولت یازدهم منتقل شده 
است. حتما مستحضرید که بودجه عمرانی کشور بطور متوسط در سال های ایجاد تعهد، 
سالیانه حدود 2۰ هزار میلیارد تومان است که اگر قیمت ها تغییری نکند و ما بجز وعده 
های سفرهای دولتهای پیشین همه پروژهای دیگر کشور را تعطیل کنیم! حدود 1۰ سال 
و به قیمت های روز بیش از بیست سال برای انجام تعهدات باقی مانده از سفرهای دولت 

های قبل زمان نیاز است.
برای همین دولت یازدهم تلاش کرده است، در سفرها پروژه های جدید بسیار معدودی 
را تعهد کند و بیش تر توان و اعتبارات را به پروژه ها و تعهدات بجا مانده که مطالبه تاریخی 

مردم است بدهد.

همان طور که می دانید پیگیری انجام مصوبات و پیشرفت فیزیکی طرح ها در 
برخی مواقع از آغاز به کار آن طرح پراهمیت تر است. در زمینه پیگیری مصوبات 

دولت در سفرهای استانی چه فعالیت هایی انجام شده است؟
قطعا اعتقاد دولت هم همین است تنها ضمانت اجرای به موقع این طرحها و پروژه ها، 
پیگیری دقیق اجرای انهاست که با محوریت معاون هماهنگی و پیگیری اینجانب از وزرای 
محترم، دستگاه های اجرایی، استانداران و حتی بخش خصوصی و تعاونی و نهادهای عمومی 
غیردولتی که در سفرها تعهدی داده اند یا مسئولیتی را تقبل کرده اند انجام می شود 
همچنین موارد خاص از دفتر رییس جمهور نیز پیگیری می شود. سازمان برنامه و وزارت 
کشور نیز در چهارچوب مسئولیت های قانونی شان پیگیری و نظارت لازم را اعمال می 
کنند. در برخی از طرح ها که بدلیل طولانی شدن برای مجری طرح از سود کافی برخوردار 
نیست نیاز به پیگیری بیشتری است. در این پروژه ها نیاز است تا ما پیگیری جدی تری داشته 
باشیم. یکی دیگر از تفاوت های سفرهای استانی این دولت، استفاده از پتانسیل نخبگان و 
افرادی از یک استان است که در خارج از ایران زندگی می کنند. ما بیش از 3 میلیون ایرانی 
کارآفرین در خارج از کشور داریم که تعداد زیادی است و باید از آن استفاده کرد. بیش تر 
این افراد، محصول مناطق کم تر توسعه یافته ایران هستند و می توان با دعوت از انها از توان و 
پتانسیلشان در توسعه زادگاه شان استفاده کرد. ما به  جای دعوت در هتل استقلال از آن ها 
و پذیرایی خاص، از این نیروی متراکم با تمهیداتی که پیش بینی می کنیم و مقدماتی که 
برای حضورشان در استان ها می اندیشیم بخوبی بهره می گیریم و آن جا بین این افراد و 
رییس جمهور محترم با دعوت از همه فعالان اقتصادی استان و استانداران جلسه برگزار می 
کنیم، پتانسیل های استان ها را برایشان تشریح می کنیم و از آن ها کمک می گیریم. آن جا 

هم مناسبات خوبی در همه حوزه ها شکل می گیرد.
ما پیش از سفرهای استانی جلسات زیادی با عناصر بانفوذ هر استان، سیاست مداران، 
اساتید دانشگاه، هنرمندان، محققان ادبا و شعرا برگزار کرده و در این نشست ها تنها به 
دغدغه های این افراد که از استان های مختلف هستند، گوش می دهیم. در این جلسات، 
بسیاری از مشکلات اساسی مناطق و استان ها از منظرهای مختلف مطرح می شود که 
تمامی آن ها به دست رییس جمهور محترم می رسد و ایشان در جریان آن قرار می گیرد. 
گاهی شده خود من در جلسات دولت کنار دست رییس جمهوری نشسته ام و این گزارش ها 
را به ایشان داده ام و درخواست کرده ام تا همان جا بخوانند و این موضوعات مهم تنها در روند 
اداری خدمتشان تقدیم نشود. در این پروسه افراد و نخبگان مردم بی پرده با دولتشان سخن 
گفته اند و رییس جمهور در جریان بسیاری از این موضوعاتی قرار گرفته اند که به روش 
دیگری بدست نمی آمد و اینکار خود علاوه بر پیگیری جدی ضامن اتقان تصمیمات و در 

نتیجه ضمانت اجرای آنهاست.

 به نظر شما مهم ترین عامل برای پیشبرد سیاست های کلان دولت در 3 سال 
گذشته چه موضوعاتی بوده است؟

همان طور که می دانید، با کاهش قیمت نفت از شروع فعالیت این دولت و رسیدن قیمت 
هر بشکه به مرز 3۰ دلار، هم زمان با افزایش فشارهای خارجی و تحریم ها بر کشورمان 
مواجه بودیم این فشار مضاعف ابزار شده بود برای بالابردن قدرت چانه زنی قدرت های بزرگ 

در مذاکره با سیاستمداران عرصه سیاست خارجی ما، مقاومت مردم و تحمل کاستی ها از 
سوی انها و حمایت بی دریغشان از دولت یازدهم در کنار سایر عوامل مقوم باعث موفقیت 
دولت در عرصه مذاکرات مهم هسته ای شد. همچنین اعتماد مردم به دولت و شکل گیری 
انتظارات مثبت در جامعه در سایه این اعتماد مهمترین عامل برای ایجاد ارامش و ثبات در 
اقتصاد ایران و کاهش مستمر بی سابقه نرخ تورم و افزایش قابل ملاحظه نرخ رشد اقتصادی 
در کنار اتخاذ سیاستهای صحیح اقتصادی و ورود عقلانیت و استفاده از خرد جمعی و 
مدیریت کارامد در اداره کشور بوده و هست و امید این دولت برای موفقیت های اینده هم 
به استمرار همین اعتماد ملی به دولت و امید و نشاط مردم در سخت ترین شرایط کشور 
است، مردم از اغاز راه با وجود رکود تورمی عمیق در کنار دولت برای دستیابی به موفقیت 
بودند. به نظر می رسد توان مردم در همراهی دولت و هم یاری آن، عامل بسیار مهمی بود 
که با وجود کاهش درآمدهای کشور و همچنین افزایش فشارهای خارجی، توانست به 
کمک دولت بیاید. چرا که اگر مردم در این دوره سخت، یاری نمی رساندند و همکاری با 
دولت را نداشتند، نمی توانستیم از مشکلات گذر کنیم. به نظر من این توان، بسیار مهم تر 
از سیاست گذاری های دولت بود و نتایج مثبت توجه به همین توان بود که توانست ارتباط 
متقابل بسیار قوی و مستحکمی را میان مردم و دولت شکل دهد و هم افزایی لازم را به وجود 
آورد. موضوع هدفمندساختن یارانه ها موضوع خوب و درستی است و پرداخت کور و بدون 
هدف یارانه در حوزه مصرف، در زمانی انجام شده که تامین معیشت و امنیت غذایی برای 
مردم در زمان جنگ تحمیلی اولویت اول کشور بود. آن زمان شکر و سوخت به قیمت 
ارزان تر از برخی ضایعات بی مقدار به مردمی تقدیم می شد که درگیر جنگی نابرابر و بی امان 
بودند و سال های سال به دلیل ضرورت جنگ انجام شد. بعد از این اما باید اصلاحاتی در 

این روند صورت می گرفت.
اما کشور در اجرای این تصمیم درست با مدیریت غلطی مواجه شد که هدفمند سازی 
پرداخت یارانه ها را به پرداخت بی هدف و عمومی یارانه نقدی بجای یارانه غیرنقدی تبدیل 
کرد! و همین امروز بیش از 75 میلیون ایرانی اعم از سوپر پولدار و متوسط و مستضعف همه 
یکسان از یارانه برخوردارند و 42 هزار میلیارد تومان یارانه می گیرند که معادل 2 برابر بودجه 
عمرانی کشور است؛ یعنی با این پول می شود 2 سال پیاپی فعالیت های عمرانی کشور را 
پیش برد. این ها شیطنت های سیاسی است که برخی می گویند این دولت می خواهد یارانه 
همه مردم را قطع کند یا اینکه می گویند اگر سر کار بیایند 25۰ هزار تومان یارانه می دهند. 
زمانی  که ما وارد کار شدیم، باید یک تصمیماتی می گرفتیم که بدلیل عدم توافق تصمیم 
سازان سیاسی و اقتصادی در دولت، آن تصمیمات را نگرفتیم؛ برخی به جد معتقد بودند که 
در بحث یارانه ها باید به همه نیازمندان کمیته امداد، بهزیستی و افرادی که تحت پوشش 
خیریه ها هستند، کارمندان دولت و نیروهای مسلح، کسبه جزء، کارگران و بازنشستگان 
همه با هم با یک سقف یکسان حتی بیش از مبالغ امروز یارانه دریافت کنند مازاد بر این هم 
هر کسی می خواست، درخواست به مراکز حمایتی می داد و صلاحیتش برای این موضوع 
بررسی می شد. ولی این امر به تعویق افتاد؛ به دلیل اینکه ستاد اقتصادی و سیاسی دولت 
برای تحقق این هدف هم رأی نشد. تصمیم سازی درست صورت نگرفت و اگر این می شد، 
امروز به این سختی ها بر نمی خوردیم. بعد از این، مجلس آمد و گفت که دولت پولدارها را 
جدا کند. این حرف اصلا مقدور نیست. ما نمی توانیم بگردیم و زندگی افراد را مورد سرکشی 
قرار دهیم. ممکن است امروز در حساب شما 1۰۰ میلیون تومان باشد اما این پول امانت 
باشد. یا مریض داشته باشید در خانه یا موضوعاتی از این قبیل. از آن طرف، اما تا حدودی 
اقشار کم درامد و نیازمند را می شناسیم و سازمان هایی برای آن تعریف کرده ایم یا در جریان 
حداقل دستمزدها هستیم. اگر به فرض، قانون گذار می گفت که یارانه ها را ابتدا به نیازمندان 
بدهید، این کار خیلی صحیح تر بود که نشد. طبیعتا مسیر این شکلی می شود که می بینید. 
در عین حال یک تعداد افرادی که تازه متولد می شوند هم به این ماجرا اضافه می شوند، اما 
فعلًا حل این مشکل با قوانین موجود راه دیگری ندارد که با اختیاط و بتدریج یارانه برخی از 
افراد پردرآمد مطمئن را حذف کرد. البته نتیجه این روش خیلی ملموس و بدردبخور نیست.

تصور من این است که سال پایانی دولت، سال جمع بندی و نتیجه گیری از همه 
سیاست های متخذه است لذا ضمن حفظ و تلاش در استمرار دستاوردهای مهم دولت 
نظیر کاهش نرخ تورم، ثبات و ارامش در اقتصاد، افزایش مستمر رشد اقتصادی در بخشهای 
مختلف کشاورزی و صنعتی و تولیدی و خدماتی، حفظ آرامش در روابط خارجی، حفظ 
دستاوردهای نظام جامع سلامت، استفاده کامل از نتایج برجام، باید بر محور به نتیجه 
رساندن پروژه های ویژه منتخب ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، توجه به اشتغال مولد و 
معیشت مردم خصوصا طبقات فرودست جامعه و ثبات و ارامش سیاسی در داخل بعنوان 

اولویت های اصلی دولت در سال پایانی از دوره اول پرداخت.
فعالیت های دستگاه های اجرایی در بخش های مختلف باید حول یک یا دو موضوع با 
اولویت در هر بخش که قابلیت به نتیجه رسیدن در یکسال پیش رو را دارند تمرکز یابد و از 
پراکنده کاری جلوگیری شود. من باب مثال در حوزه بهداشت و درمان، ما یک طرح سلامت 
داریم که خیلی گسترده است و امکان بالندگی بیشتر دارد؛ اما دو دستاورد مهم دارد که 
باید حفظ کرد یکی روند پرداخت به بیمارستان ها باید طوری باشد که این مراکز مردم را 

به راحتی بپذیرند و دوم انکه سهم مردم از پرداخت های سلامت به هیچ وجه افزایش نیابد.
در وزارت جهاد کشاورزی امر خودکفایی در مواد غذایی استراتژیک که موفقیت مهمی 
هم بود، باید دنبال شود. به نظر من حفظ این موقعیت ها بسیار حائز اهمیت است. حفظ 
روند کاهنده تورم و نرخ تسهیلات اعطایی بانکی باید ادامه یابد. در معاونت اجرایی هم 
ماموریت های محول شده از سوی رییس جمهور را پیگیری می کنیم و ماموریت های تازه ای 
را در 9 ماه آینده که موجبات یکپارچگی بیشتر دولت و ملت را فراهم کند در زمان باقی مانده 
دنبال خواهیم کرد. در حوزه های خاص مانند سفرهای استانی هم پیگیری موضوعات و 

به نتیجه رساندن تصمیمات آن از ماموریت های مهم ما است.

رابطه احمدی نژاد و اصولگرایان مانند سیبی است که در آسمان 
سیاست هزار شکل چرخ خورده و هنوز هم به زمین نرسیده است.

مردی که روزی کت مخصوص ریاست شهرداری تهران و پس از 
آن ریاست جمهوری را از دستان اصولگرایان گرفت، پس از گذشت 
از اصولگرایان برگرداند و در  از حضورش در پاستور روی  مدتی 

مخالفت با آن ها سخن گفت.
اما پایان کار احمدی نژاد در قدوقامت رئیس دولت دهم، پایان 
رابطه پر اما و اگر اصولگرایان با »او« نبود، چه آنکه با فرارسیدن 
حرف و حدیث های انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم، پالس 
های منفی و مثبت احمدی نژاد و اصولگرایان به یکدیگر شکل و 
شمایل جدیدی به خود گرفت؛ از هشدار به احمدی نژاد و اصرار به 
نیامدن او تا خبرهایی درباره نامه انتخاباتی احمدی نژاد به اصولگرایان. 
گرچه در همین فضا  زمزمه هایی مبنی بر مطلع شدن وی از احتمال 

ردصلاحیتش توسط شورای نگهبان هم به گوش می رسد.
در یک سوی میدان مردی قرار دارد که در دوره دوم حضورش 
بر صندلی ریاست جمهوری با پشت پا زدن به حامیانش یعنی 
همان راست گراهای سیاست ایران ریسمان ارتباطش با این اردوگاه 
سیاسی را با سرعت هر چه تمام تر برید. مردی که پس از گذر از 
دوران سکوت سیاسی اش حالا هر چه به انتخابات سال 96 نزدیک 
تر می شویم نامش به مدح یا نقد بر زبان اصولگرایان بیشتر می 
چرخد، گرچه خود او و حامیانش هنوز هم از اصولگرا نبودنشان 
حرف می زنند و وامدار نبودن به رای اصولگرایانه، اما در میانه این 
لفاظی ها، خبرهایی هم هست که می گوید از قضا احمدی نژاد 
برای قرار گرفتن در مقابل روحانی نیاز دارد که دست یاری به سوی 

اصولگرایان دراز کند.

پله پله جدایی احمدی نژاد از اصولگرایان
اولین رابطه حسنه احمدی نژاد و اصولگرایان به همان سال های 
ابتدایی دهه 8۰ باز می گردد،  سال هایی که زمینه اوج گیری مردان 

وابسته به اردوگاه اصولگرایی را در عالم سیاست مهیا کرد. 
در دومین دوم شوراهای اسلامی شهر و روستا بود که اولین 
شد.  زده  اصولگرایان  و  نژاد  احمدی  سیاسی  رفاقت  جرقه های 
سیاستمداران جناح راست که با حضور دولت اصلاحات چند صباحی 
از عالم سیاست دور افتاده بودند، تلاش کردند تا با چیدن درست 
مهره های انتخابات شورای شهر و روستا، مسیر خود را برای حضور 

در رقابت های دست بالاتر انتخاباتی هموار کنند. 
جمعیت آبادگران لیستی بود که توانست در انتخابات شورای 
شهر تهران، گوی سبقت را از رقبای اصولگرایان برباید و راهی 

شورای شهر شود.
حضور آبادگران در شورای شهر، نقطه شروعی برای اصولگرایان 
تلقی می شد، گام اولیه ای که موجب شد اصولگرایان برای محکم 
کردن جای پایشان، کت ریاست شهرداری تهران را متناسب با قد و 

اندازه احمدی نژاد دوخته و بر تنش کنند
بیادی در روایت آن روزها می گوید: » آقای احمدی نژاد از اعضای 
ائتلاف آبادگران بود و اصلا کسی به این موضوع که احمدی نژاد 
شهردار شود فکر نمی کرد. یک دفعه این موضوع به ذهنمان خطور 

کرد که ایشان گزینه خوبی برای شهرداری تهران است.« 
اینچنین بود که محمود احمدی نژاد در اردیبهشت ماه 1382 
شهردار تهران شد و نگاهش را به پله های بعدی حضور سیاسیش 
دوخت. حضور احمدی نژاد در خیابان بهشت، زمینه ای شد تا برخی 
از نواصولگرایان او را گزینه در شأنی برای رئیس دولت نهم بدانند، 

نگاهی که خود نیز به آن اعتقاد راسخی داشت.
انتخابات سال 84 مسیر پر پیچ و خمی را برای اصولگرایان 
ترسیم کرد، مسیری که برخلاف نقشه های عملیاتی چهره های اصلی 
اصولگرایان، چندان راحت طی نشد. انتخابات 84 که با حضور قالیباف، 
لاریجانی، رضایی و احمدی نژاد به عنوان کاندیداهای اصولگرایان برای 
به دست گرفتن نهمین کرسی ریاست جمهوری همراه شده بود، 

سرانجام قرعه برد را به نام احمدی نژاد رقم زد.
ناطق نوری که در آن دوران بازیگر نقش پدر معنوی اصولگرایان 
بود، انتخابات سال 84 را اینگونه روایت می کند در قصه ریاست 
جمهوری 84 ماجرا این گونه بود که از اصولگراها 5-6 کاندیدا  
وجود داشت و کاری که ما باید می کردیم این بود که بنشینیم با 
اینها صحبت کنیم که یا آنها را قانع کنیم که کنار بروند یا اینکه با 
مکانیزمی پیش بیایم تا یکی از آنها در عرصه باقی بماند. آقای احمدی 
نژاد هم جزو همین ها کاندیدا ها بود. ایشان می گفت: »من طرح 
برای اداره کشور دارم و بقیه نامزدها ندارند. شما هم اجازه نمی دهید 

من طرحم را بدهم.« 
او در بخشی از این خاطره گویی انتخاباتیش عنوان می کند جلسه 
زمانش هماهنگ شد و ایشان به همین دفتر بنده آمد و مرحوم آقای 
عسگر اولادی، باهنر، بنده و برخی دیگر از دوستان بودند. ایشان 
در آن جلسه  2 ساعت طرحش را توضیح داد. بنا هم بود تا پایان 
صحبت ایشان حرفی نزنیم. ایشان وقتی صحبتش را تمام کرد. من 
رئیس جلسه بودم و اگر چه منشی جلسه کس دیگری بود ولی برای 
اینکه مطالب یادم بماند چیزهایی را می نوشتم که  خودآن نوشته 
ها 4 صفحه شد! قبل از اینکه من صحبت کنم، مرحوم آقای عسگر 
اولادی رو کردند به بنده و حرفی زدند که شاید شما هم تا الان 
نشنیده باشیدآقای عسگر اولادی گفت: »این برادر ما احساس می 
کند که اسلام را فقط او می شناسد، این برادر ما احساس می کند 
انقلاب را فقط او درک کرده است. این برادر ما احساس می کند امام 
را فقط او می شناسد.« بنده هم خطاب به آقای احمدی نژاد گفتم: 
»آقای احمدی نژاد! من حرفهای شما را خیلی دقیق گوش دادم 

حقیقتا هرچه دقت کردم، هیچ  نفهمیدم. یا سطح معلومات شما 
خیلی بالا است و ما نمی فهمیم شما چه می گوئید یا اینکه حرفهای 

»بالا ابری« می زنید.«
شاید از همان جلسه بود که احمدی نژاد از اصولگرایان سنتی 
دل کند و با حمایت دسته دیگری از اصولگرایان همچون آیت الله 
محمدتقی مصباح یزدی، چهره های نزدیک به تحول خواهان با 
شعار عدالت وارد گود رقابت شد و تلاش کرد تا با ایجاد سناریویی 
به نام »دوگانه احمدی نژاد-هاشمی رفسنجانی« خود را به عنوان 
نماد ساده زیستی و عدالت مداری در مقابل هاشمی به عنوان نماد 

اشرافی گرایی قرار دهد.
رئیس دولت مهروزی در دوره اول ریاست جمهوریش گرچه 
تلاش کرد تا رابطه اش با اصولگرایان خیلی خدشه دار نشود ولی 
گاها با برخی اظهارات مبنی بر اصولگرا نبودنش و عدم وابستگی 
حزبی به جریانات سیاسی موجبات دلخوری آنها را هم فراهم کرد. از 
همین رو بود که وقتی سال 88 رسید برخی اصولگرایان حاضر به قرار 
گرفتن پشت احمدی نژاد نشدند گرچه در مقابل افرادی هم بودند 
از اصولگرایان که بخاطر فضای حاکم بر آن انتخابات مجبور شدند 

حامی احمدی نژاد شوند.
به گزارش خبر آنلاین، اما دوره دهم ریاست جمهوری احمدی 
نژاد مانند دور قبل پیش نرفت و او روی دیگر چهره سیاسی خود را 
به حامیانش نشان داد. دو سال از شکل گیری دولت دهم گذشته بود 
که تنش میان اصولگرایان و احمدی نژاد اوج گرفت. سرنخ بسیاری از 
تنش ها در ارادات خاص او به مشایی بود، نکته ای که واکنش حامیان 

رئیس دولت مهرورزی را برانگیخت.
احمدی نژاد آهسته آهسته، ساز تنش زاییش را کوک کرد و با 
نواختن موسیقی محبوبش نتیجه ای جز به وقوع پیوستن اتفاقاتی 
و حاشیه  او  از  نشینی، سئوال مجلس  روز خانه  یازده  همچون 

سازی های بی پایان دولت به بار نیاورد.
این اتفاقات در سال های آخر ریاست جمهوری مرد محبوب 
اصولگرایان، موجب شد تا اصولگرایان با چرخشی یکباره، برای پایان 

دوره ریاست جمهوری او لحظه شماری کنند و از احمدی نژاد 
فاصله بگیرند.

از سکوت سیاسی احمدی نژاد 
تا تله انتخاباتی برای اصولگرایان

سال 92، زمان پایان ریاست احمدی نژاد بر دولت و آغاز دوره 
سکوت سیاسی اش بود. سکوتی که با نزدیک شدن به انتخابات 
مجلس دهم، رنگ باخته و با پیوند خوردن به سفرهای استانی اش 
در سال 95، این پیام مخابره می شود که احمدی نژادِ پر هیاهو، دیگر 

یارای ادمه سکوت سیاسی را ندارد.
اما گرد و خاک سیاسی احمدی نژاد به سخنرانی در مساجد و 
سفر به شهرهای مختلف ختم نشد، چه آنکه او در آخرین حرکت 
سیاسی اش بنا بر برخی اخبار نامه ای را خطاب به اصولگرایان نوشته 
است. براساس شنیده ها این نامه حامل این پیام بود که »در صورتی 
که اصولگرایان از او حمایت کنند در روزهای منتهی به انتخابات 
تشکیلاتی عمل کرده و در صورتی که کناره گیری او تصمیم نهایی 
باشد تبعیت خواهد کرد.« شاید رئیس دولت نهم و دهم با ارسال این 
نامه  تلاش کرده تا اصولگرایان را قانع کند که میتوانند به عنوان یک 
دونده امدادی روی او حساب کنند، دونده سیاسی که مسئولیت ایجاد 
فضای مناسب سیاسی اصولگرایان را برعهده می گیرد اما هر زمان که 
بزرگان اصولگرا تصمیم گرفتند، او از مسیر کنار رفته و ادامه راه را به 

فردی دیگری میسپارد.
غلامرضا  اصولگرا همچون  از چهره های  برخی  میان  این  در 
مصباحی مقدم عضو جامعه روحانیت با بیان این جمله که »به 
طور یقین می توانم بگویم که شورای نگهبان او را تایید صلاحیت 
نمی کند.« یا محمدرضا باهنر که می گوید »به صلاح احمدی نژاد 
نمی بینم کاندیدا شود«، در مقام مخالف احمدی نژاد قد علم کرده اند.

البته در مقابل این افراد هستند چهره های نزدیک به نواصولگرایان 
که هنوز هم احمدی نژاد را مرد اول دنیای سیاست خود میپندارند. 
فردی مانند روح الله حسینیان از اعضای جبهه پایداری معتقد 
است که »احمدی نژاد در انتخابات سال 96 رکورد رأی را در تاریخ 
جمهوری اسلامی ایران می شکند.« او البته این را هم می گوید که 
اصولگرایان کسی جز احمدی نژاد ندارند و رییس دولت سابق کم 
کم راضی به حضور در صحنه می شود. سخنانی که علاوه بر زمینه 
سازی طیف پایداری برای بازگشت مجدد احمدی نژاد به قدرت به 
نوعی خط و نشان این جبهه برای اصولگرایان هم محسوب می شود. 
چه آنکه برخی براین اعتقادند پایداری ها این روزها زبان تشکیلاتی 
احمدی نژاد شده اند. در میان تمام مخالفت و موافقت ها برای حضور 
احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری سال 96، آنچه بیش از 
همه توجه ها را به خود جلب میکند، حرکت مهره های رئیس دولت 
مهرورزی برای تصرف مجدد پاستور است. تحرکاتی که از سفرهای 
استانی تا سخنرانی در مساجد و در نهایت نامه نگاری با اصولگرایان 
را شامل می شود. در واقع این گونه به نظر می رسد که احمدی نژاد 
تلاش دارد تا با معرفی خود به عنوان دونده امدادی اصولگرایان، پس 
از اتفاقات سال های آخر ریاست جمهوریش، دل اصولگرایان را با تله 
انتخاباتیش به دست بیاورد. امری که بنا به گفته محبیان از تئوریسین 
های اصولگرا با توجه به روحیه احمدی نژاد بعید به نظر می رسد 
که او خود را پل گذر رسیدن دیگران به قدرت قرار دهد. چه آنکه 
احمدی نژاد در سالهای حضورش در سیاست اثبات کرده است خود 
را خرج اصولگرایان نخواهد کرد، او هر آنجا که نیاز به پشتوانه حزبی 
داشته است با لبخند به سراغ اصولگرایان رفته است و زمانی دیگر هم 

روی خود را از همراهان گذشته اش برگردانده است.

احمدی نژاد  خود راخرج اصولگرایان نخواهد کرد

»تله انتخاباتی« برای اصولگراها

معاون اجرایی رییس جمهوری:

پروژه های فاقد کارشناسی را کلید نمی زنیم

مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی :

ملکی از بابک زنجانی به سازمان اموال تملیکی 
تحویل نشده است 

 مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی گفت: تاکنون هیچ ملکی از اموال 
بابک زنجانی در اختیار این سازمان قرار نگرفته، اما چنانچه در این پرونده حکمی صادر و 

اموالی مصادره شود، باید در اختیار دولت قرار گیرد.
»امین دلیری«  دیروز در پایان نشست خبری در پاسخ به ایرنا درباره آخرین وضعیت 
تعیین تکلیف اموال گروه امیر منصور آریا افزود: نزدیک به 4۰ پلاک ثبتی این گروه هم 
اینک در اختیار سازمان سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی قرار گرفته و 23 پلاک 

ملکی آن به فروش رفته است.
به گفته این مقام مسئول، این پلاک ها در مجموع به ارزش یک تریلیون و 224 میلیارد 
ریال در سال 94 به فروش رفته اند، اما هنوز 17 پلاک دیگر باقی است.وی اظهار داشت: 

برآوردهای کارشناسان حاکی از ارزش یک تریلیون ریالی 17 پلاک باقی مانده است. 
دلیری خاطرنشان کرد: 27.1 درصد سهم گروه ملی فولاد خوزستان )به عنوان بخشی 
از اموال این گروه( را سازمان اموال تملیکی به عنوان سهم دولت در اختیار گرفته که چهار 

تریلیون و 32۰ میلیارد ریال قیمت کارشناسی شده، اما هنوز تعیین تکلیف نشده است.
شرکت توسعه سرمایه گذاری امیرمنصور آریا در سال 89 در چارچوب اجرای اصل 
44 قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران در اقداماتی مشکوک توانست 94.96 درصد از 
سهام ماشین سازی لرستان، 95.2 درصد از سهام گروه صنعتی فولاد ایران، 95 درصد از 
سهام مهندسی خط و ابنیه فنی راه آهن )تراورس( و 39.5 درصد از سهام فولاد اکسین 

خوزستان را خریداری کند.
وی موضوع تعیین تکلیف اموال بابک زنجانی را یادآور شد و گفت : در این پرونده 
چنانچه حکمی صادر و اموالی مصادره شود، باید در اختیار دولت قرار گیرد، اما تاکنون هیچ 

ملکی از اموال این فرد در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار نگرفته است.
مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با اشاره به سازمان ها و وزارتخانه 
هایی که از این فرد طلب دارند، گفت، اموال مربوطه از طریق محاکم قضایی به همان 

سازمان ها مسترد خواهد شد تا پس از فروش، عواید آن را به خزانه واریز کنند.
وی گفت: حدود دو سال پیش دولت، مرجوع شدن خودروهای بالای 25۰۰ سی سی 
توسط صاحبان آنها را مورد تصویب قرار داد؛ اما صاحبان خودروها از این موضوع استقبال 
نکردند.به گفته این مقام مسئول، سازمان یاد شده به تازگی مجوزی دریافت کرده مبنی 
بر اینکه این کالاها به عنوان کالای متروکه شمرده شود و بر این اساس، به صادرات آنها 

اقدام شود.
وی خاطرنشان کرد: برمبنای این مجوز، 28 دستگاه خودروی پورشه به کشور مبدا 
مرجوع خواهد شد تا حداقل ارزی که صرف خریداری آنها شده به کشور مسترد شود 
.دلیری اضافه کرد: 137 دستگاه خودروی لوکس )شامل انواع پورشه، بنز، بی. ام . دبلیو، 
هامر، فورد و ...( در مجموع مشمول این مجوز هستند و به شرط مرجوع شدن، ارز حاصل از 
صادرات آنها به کشور باز خواهد گشت.وی پیرامون شورولت های خبرساز آمریکایی گفت: 
خودروها در صورتی که از گمرک ترخیص شوند، باید مرجوع شده و در غیر این صورت، 
به عنوان اموال متروکه توسط سازمان اموال تملیکی به روشی که در قانون مشخص شده 

مرجوع می شوند.
مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در پاسخ به پرسشی درخصوص 
رشد عملکرد این سازمان در سه سال گذشته، تصریح کرد: هوشمندسازی سیستم ها، به 
جریان انداختن پرونده های اموال منقول و غیرمنقول قدیمی و تعیین تکلیف آنها، برنامه 
ریزی برای تعیین تکلیف اراضی 4۰ هکتاری در خوزستان و سایر املاک در تمام نقاط 
کشور، از جمله دلایل این رشد است که امید می رود با فروش آنها، کمک خوبی به خزانه 
دولت انجام شود.دلیری خاطرنشان کرد: برنامه مزایده های این سازمان به صورت آشکار و با 
اطلاع رسانی قبلی انجام می شود.وی ضمن مردود دانستن شایعه خروج بخشی از کالاهای 
قاچاق و متروکه به صورت شبانه از انبارهای این سازمان گفت : سیستم مانیتورینگ و 
نظارت مرکزی به صورت نمونه و پایلوت در انبارهای تهران راه اندازی شده و چنین مطلبی 
صحت ندارد.این مقام مسئول اضافه کرد: سازمان اموال تملیکی حافظ و امین اموال مردم 
است و با مدیران و افرادی که بخواهند با اموال دولت و مردم بازی کنند، به شدت برخورد 

خواهد شد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

مجلس مانع از حضور متخلفان شورای شهر 
در انتخابات می شود

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با تاکید بر اینکه مجلس مانع 
از حضور متخلفان شورای شهر در انتخابات می شود، گفت: مدیرانی که قادر به رعایت 
مصالح عمومی نبوده و نگاه شان به اموال عمومی، نگاه امانت دارانه ای نبوده، نمی توانند مرجع 

تصمیم گیری برای کل شهر تهران باشند. 
علیرضا رحیمی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی ایلنا، با اشاره به پرونده واگذاری املاک 
عمومی شهر پایتخت به برخی از مسئولان شهرداری و اعضای شورای شهر تهران و تلاش 
برخی نمایندگان برای اجرای طرح تحقیق و تفحص در این باره، گفت: بحث تخلف های 
شهرداری تهران باتوجه به این که بخش قابل توجهی از شهروندان کشور مربوط می شود، 

موضوع مهمی است و مجلس نیز وظیفه دارد در این باره اقدامات لازم را انجام دهد.
او یادآور شد: موجی که در پی این مسئله به جامعه متبادر شد، منفی بود؛ به ویژه پس از 
آن که بیش از سه ماه به دلیل دامن زدن برخی رسانه ها به موضوع فیش های حقوقی، مردم 
در شوک فرو رفتند، سوءاستفاده از اموال عمومی یا تخفیف هایی که بامجوز یا بی مجوز به 

افرادی خاص در شهرداری تهران اعطا شد، مردم را نگران تر کرد.
شهرداری باید با شفافیت بیشتری پاسخگو باشد

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یادآور شد: مورد مستند در این 
مسئله، گزارش مقدماتی سازمان بازرسی کل کشور بود و باید همچنان منتظر ارائه گزارش 
نهایی این سازمان باشیم و مهمتر این که منتظر باشیم تا شهرداری نسبت به ارائه این 

گزارش ها و اخبار منتشر شده، با شفافیت پاسخگو باشد.
نماینده اصلاح طلب مردم تهران در مجلس خاطرنشان کرد: شهرداری تهران باید نسبت 
به سوال های نمایندگان مجلس؛ به ویژه در قبال پرسش های نمایندگان تهران پاسخگو باشد 
و پس از آن نیز گزارش سازمان بازرسی کل کشور ملاک برخورد با شهرداری خواهد بود.

تحقیق وتفحص از شهرداری تهران اتفاق مثبتی است
عضو فراکسیون امید در مجلس دهم همچنین در پاسخ به سوالی درباره حضور یک 
شهردار در شهرداری تهران در بیش از یک دهه و عدم نظارت دقیق بر شهرداری در این 
مدت، اعلام کرد: به طور کلی تحقیق و تفحص از شهرداری تهران اتفاق مثبتی است و طرح 
این مسئله از سوی مجلس ضرورت دارد، با این حال آن چه مسلم است، اگر شورای شهر 
تهران به وظایف قانونی خود عمل می کرد و از تحقیق وتفحص هایی که تا امروز داشتند، 
گزارشی شفاف به مردم ارائه می کردند،  قاعدتاً در جهت دهی درست تحقیق وتفحص 

مجلس موثر بود. 
او ادامه داد: به نظر می رسد، به دلیل همین کم کاری شورای شهر تهران، تحقیق و 
تفحص مجلس تا حدودی با تحقیق وتفحص هایی که پیش از این در شورای شهر انجام 
شده، همپوشانی داشته باشد که البته مهمتر از همه این مسائل، انجام این تحقیق وتفحص 
دقیق در مجلس و ارائه گزارش های شفاف آن به مردم است. رحیمی یادآور شد: این که 
به صورت مصداقی اعلام شود گروهی از مدیران شهرداری از رانت ها یا تخفیف هایی با مجوز 

یا بی مجوز بهره مند شده اند، فضای کشور را ملتهب کرده است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس همچنین تصریح کرد: فارغ از 
تمام این مسائل، برای مردم و نمایندگان شان در مجلس مهم این است که تخلف، فارغ از 

این که ازسوی چه کسی انجام شده، امری مذموم است و باید با آن برخورد شود.
قالیباف روشنگری می کرد، التهابی در جامعه ایجاد نمی شد

او یادآور شد: درصورتی که شخص آقای قالیباف روشنگری بهتر و بیشتری انجام می داد 
و به موقع با مردم و رسانه ها مواجه می شد، جلوی التهاب موجود در فضای سیاسی و 

رسانه ای جامعه گرفته می شد.
این نماینده اصلاح طلب مردم تهران در مجلس همچنین در پاسخ به سوالی که آیا 
باتوجه به برگزاری انتخابات شورای شهر توسط مجلس، امکان ردصلاحیت اعضای فعلی 
شورای شهر تهران درصورت اثبات تخلف های آنها وجود دارد، گفت: قطعاً درصورت اثبات 
این تخلف ها، مجلس مانع از حضور مجدد این افراد در انتخابات خواهد شد. درصورتی که 
شهرداری تهران مستنداتی ارائه کند که اعمال این تخفیف ها برای کارکنان قانونی بوده، به 
دلیل سوءمدیریت هایی که منجر به بروز چنین اقدام های نامتعارفی شده، باید با مسئولان 

برخورد شود.
رحیمی در پایان تصریح کرد: قاعدتاً مدیرانی که قادر به رعایت مصالح عمومی نبوده 
و نگاهشان به اموال عمومی، نگاه امانتدارانه ای نبوده، نمی توانند مرجع تصمیم گیری برای 

کل شهر تهران باشند.

با 198 رای از مجمع 397 رای؛

»شافعی« رئیس اتاق ایران شد
»غلامحسین شافعی« با اخذ 198 رای از مجموع 397 آرا ماخوذه، به عنوان رئیس اتاق 

بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران انتخاب شد.
به گزارش ایرنا، بعد از استعفای محسن جلال پور از ریاست اتاق بازرگانی ایران، صبح 
دیروزانتخابات با حضور دو کاندیدا »مسعود خوانساری« و »غلامحسین شافعی« برگزار شد 

و هیات نمایندگان، شافعی را به عنوان سکان دار جدید اتاق ایران انتخاب کرد.
از 449 نفر عضو هیات نمایندگان اتاق ایران، 4۰1 نفر در نشست دیروز حضور داشتند. 
چهار نفر رای ندادند؛ از مجموع 397 رای اخذ شده، شافعی و خوانساری به ترتیب 198 
و 194 رای اخذ کردند؛ پنج رای نیز باطل بود. در واقع 397 رای به گلدان ریخته شد که 

ناظران 392 رای را به رسمیت شناختند. 
شافعی پیش از این نیز از آذر 92 )بعد از استعفای محمد نهاوندیان( تا پایان دوره هفتم، 
ریاست اتاق بازرگانی را به عهده داشت و با انتخابات دوره هشتم هیات نمایندگان، جای 

خود را به »محسن جلال پور« داد.
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همانا حقّ
نیکوترین سخن است و كسی كه آشکارا 

حقّ بگوید، مجاهد است

دوشنبه - پانزدهم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4092

اخبـــار
سرپرست مدیریت املاک وحقوقی راه و شهرسازی استان قم:

60 هکتار از اراضی دولتی 
رفع تصرف شد

مدیر املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: 6۰ هکتار 
از اراضی دولتی با ارزش بالغ بر 9۰۰ میلیارد ریال رفع تصرف شد.

مجتبی صفری در گفت وگویی افزود: این اقدام در راستای حفظ حقوق 
بیت المال و منویات رهبر معظم انقلاب در مبارزه با پدیده شوم زمین خواری 
صورت گرفته است. وی در خصوص نحوه اجرای حکم، اضافه کرد: پس از 
تلاش و پیگیری شبانه روزی اداره حقوقی این اداره کل و اخذ احکام قضایی، 

این مهم در کمترین زمان ممکن صورت پذیرفت.
وی افزود: اراضی و املاک رفع تصرف شده جهت انجام فرایند حفاظتی 
تحویل فرمانده یگان حفاظت از اراضی این اداره می شود تا نسبت به حفظ 
و حراست از آن اقدام لازم صورت پذیرد. صفری به شهروندان توصیه کرد: با 
توجه به این که هر گونه تصرف اراضی دولتی جرم تلقی می شود شهروندان 
قبل از خرید زمین، ساخت و ساز و تغییر اراضی دولتی نسبت به انجام استعلام 
لازم از مراجع قانونی اقدام کنند. وی تهیه سند تک برگی از اداره کل ثبت 
اسناد و املاک را برای اراضی و املاک در اختیار الزامی خواند و از تمامی 
مسئولان و دستگاه های ذیربط به ویژه دادگستری استان قم، دادستان و 
همچنین کارکنان اداره کل اطلاعات و نیروی انتظامی که در شناسایی و رفع 

تجاوز از اراضی دولتی این اداره کل را یاری کرده اند، قدردانی نمود.

معاون پشتیبانی و منابع انسانی  حرم مطهر خبرداد:

اجرای نمایش کرامات 
حضرت معصومه )س( در قم

معاون پشتیبانی و منابع انسانی آستان مقدس حضرت معصومه )س( 
از آماده سازی و اجرای نمایش کرامات حضرت معصومه )س( با حضور 

هنرمندان استان قم خبر داد.
محمد جوان در حاشیه مراسم جشن خانوادگی خادمان شهر کریمه اظهار 
که توسط شهرداری قم برگزار گردید گفت: امروز شاهد برگزاری یك جشن 
خانوادگی با همکاری شهرداری و آستان مقدس حضرت معصومه )س( بودیم.

وی با بیان اینکه این مراسم به مناسبت سالروز ازدواج حضرت علی 
)ع( و حضرت فاطمه زهرا )س( در شهرداری برگزار شد اظهار کرد: در این 
مراسم 6۰۰ نفر از خادمان حرم حضرت معصومه و 45 زوج جوان از کارکنان 

شهرداری در دو نوبت شرکت کردند.
معاون پشتیبانی و منابع انسانی آستان مقدس حضرت معصومه )س( با 
اشاره به اجرای برنامه های مختلف در این مراسم یادآور شد: در این مراسم 
نمایشی از کرامات حضرت معصومه )س( توسط هنرمندان قمی تهیه شده 

بود که به اجرا گذاشته شد.

مدیرکل حوزه شهردار قم خبرداد:

برنامه ریزی شهرداری قم 
برای ترویج ازدواج آسان

مدیرکل حوزه شهردار قم از برنامه ریزی شهرداری برای ترویج سنت حسنه 
ازدواج و به ویژه ازدواج آسان خبر داد و گفت: در این راستا در بخش های 

مختلف شهرداری برنامه هایی تهیه شده و اجرا می شود.
سید جواد صحرایی در حاشیه مراسم جشن خانوادگی خادمان شهر کریمه 
که در شهرداری قم برگزار شد اظهار کرد: یکی از تاکیدات مقام معظم رهبری 

ازدواج آسان و تسهیل شرایط ازدواج برای جوانان بوده است.
وی بیان کرد: در همین راستا شهرداری قم برای تحقق این فرمایش معظم 
له، برنامه های مختلفی را تدارك دیده است که از سوی بخش های مختلف 

شهرداری به مرحله اجرا گذاشته می شود.
مدیرکل حوزه شهردار قم بیان کرد:  امروز نیز شاهد برگزاری جشن ازدواج 
به مناسبت سالروز ازدواج آسمانی حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه زهرا 
)س( هستیم و به مناسبت این روز مبارك از جانب شهردار قم نیز به هر کدام 

از زوج ها هدیه ای تعلق گرفته است.
وی با اشاره به اینکه در این مراسم از تعدادی خادمان حرم کریمه اهل 
بیت تقدیر شد، اظهار کرد: همچنین در این مراسم از مجموعه شهرداری نیز 

45 زوج شرکت کردند.

به مناسبت هفته بانکداری اسلامی بر پا شد:

نمایشگاه احکام بانکداری اسلامی 
در مصلی قدس شهر قم

به مناسبت گرامیداشت هفته بانکداری اسلامی، نمایشگاه احکام بانکداری 
اسلامی توسط بانک مهر اقتصاد در مصلی قدس شهر قم بر پا شد.

به گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد استان قم: بهروز درخشان - 
رئیس اداره امور شعب- هدف از برپایی نمایشگاه احکام بانکداری اسلامی را 
ارائه دستاوردها بانک مهر اقتصاد در زمینه بانکداری اسلامی به آحاد مردم 
جامعه دانست و گفت: بانک مهر اقتصاد در این حوزه اقدامات راهبردی و 
برجسته ای را در راستای پیاده سازی این قانون انجام داده و آن را به یک مدل 

و الگوی عملی و اجرایی تبدیل نموده است.
 وی ادامه داد: بانک مهر اقتصاد با تمام توان در حال برنامه ریزی برای 
تحقق ارزش ها در سطح جامعه و لا یه های گوناگون است و به بانکداری 
اسلامی با اعتقاد توجه دارد و کارکنان بانک مهر اقتصاد با عشق به میدان آمده 
اند و با تمام وجود در این راه گام بر می دارند و کارشان یک کار نمایشی نیست 
و در تدوین راهبردها و اجرای برنامه های این حوزه بسیار هزینه و زحمت 
شبانه روزی چندین ساله کشیده شده است. همچنین به مناسبت گرامیداشت 
هفته بانکداری اسلامی، رئیس اداره امورشعب، روسای دوایر و شعب و کارکنان 
بانک مهر اقتصاد استان قم در نماز عبادی سیاسی جمعه در مصلی قدس شهر 

قم شرکت نمودند.

5 کشته و زخمی حاصل واژگونی پژو:

تصادف مرگبار 
در اتوبان قم - تهران

 رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم از واژگونی یک دستگاه 
خودروی پژو در اتوبان قم تهران با پنج کشته و زخمی خبر داد.

محمدرضا حسنی با اشاره به حادثه واژگونی خودروی پژو گفت: این 
تصادف در ساعت 12 و 5۰ دقیقه ظهر دیروز یکشنبه در اتوبان قم تهران 
رخ داد که به واسطه آن یک دستگاه پژو واژگون شد. وی تصریح کرد: این 
حادثه در مقابل آرامستان بهشت معصومه رقم خورد که پس از وقوع حادثه 
عوامل اورژانس با چهار آمبولانس خود را به محل حادثه رساندند که نخستین 

آمبولانس در مدت زمان کمتر از پنج دقیقه به محل حادثه رسید.
رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم بیان داشت: در ارزیابی اولیه 
مشخص شد خودرو واژگون شده پنج سرنشین داشته که به علت مکانسیم 
سخت و سهمگین واژگونی و نیز شدت بسیار سنگین آسیب های وارده دو  نفر 
در محل و دردم فوت کردند که یک مرد و یک زن بود. وی افزود: در این حادثه 
متأسفانه سه نفر هم مجروح شدند که وضعیت آنها بسیار بدحال و وخیم است.

حسنی ادامه داد: عوامل اورژانس 115 قم در این حادثه عملیات احیا انجام 
دادند و مصدومان را به سرعت به بیمارستان شهید بهشتی قم منتقل کردند.

رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم گفت: متأسفانه آخرین خبرها 
از بیمارستان نیز از فوت دو مجروح بدحال دیگر با وجود تلاش های بی وقفه 
و خستگی ناپذیر پرسنل اورژانس 115 وپرسنل بیمارستان که با عملیات احیا 

به بیمارستان منتقل شده بودند، حکایت دارد.
وی افزود: تنها مجروح این حادثه تلخ ودلخراش نوجوانی حدودا 15 ساله 

است که در بیمارستان تحت درمان است.

از گوشه و کنار  اکنون  تقلید گفت:   از مراجع   یکی 
سر و صداهایی بلند می شود که برخی سرمایه مملکت را 
برمی دارند، از کسانی که فرزند انقلاب و ایران هستند، چنین 

انتظاری نمی رود و نباید این کار را انجام دهند.
آیت الله سید محمد علوی گرگانی ظهر دیروز در دیدار 
جمعی از کارکنان بسیجی پایگاه بسیج ذوالفقار شرکت 
پتروشیمی نوری با بیان اینکه همه شما زحمت فراوانی را 
متحمل می شوید، اظهار کرد: خداوند گنج را در مکان های 
سخت قرار داده و انسان باید رنج و سختی متحمل شود تا 

گنج را به دست آورد.

وی خاطرنشان کرد: گنج و سرمایه ایران به دست شما 
است، پتروشیمی یکی از مباحث ارزشمند دنیا است که همه 

به دنبال آن هستند.
این مرجع تقلید با بیان اینکه نعمت و سرمایه های انسان 
نباید  را  ایران  از سوی خداوند عنایت شده است،  گفت: 
کوچک در نظر گرفت، امروز دنیا خواب ایران را می بیند، 
آمریکا، رژیم صهیونیستی، شوروی و انگلستان دنبال ایران 

هستند.
وی عنوان کرد: شاه بازیچه مستکبران بود و شرق و غرب 
عالم ثروت های ایران را چپاول کرده و سرمایه ایران مانند 

جنگل، نفت و پترو و شیمی را غارت می کردند.
آیت الله علوی گرگانی با بیان اینکه به برکت حرکت 
امام خمینی )ره(، مردم و با کمک خداوند ایران از چنگال 
ابرقدرت ها بیرون آمده است، گفت: مردم شعار نه شرقی نه 
غربی جمهوری اسلامی سردادند، بنابراین امروز ایران روی 

پای خود ایستاده است.
وی یادآور شد: امروز هر اندازه کار و تلاش می کنیم، 
حاصل آن برای خودمان است البته اگر به خودمان ضرر 
نزنیم؛ اکنون از گوشه و کنار سر و صداهایی بلند می شود 
که برخی سرمایه مملکت را برمی دارند، از کسانی که فرزند 
انقلاب و ایران هستند، چنین انتظاری نمی رود و نباید این 

کار را انجام دهند.
استاد حوزه علمیه عنوان کرد: باید دلسوز باشید و برای 
مملکت خدمت کنید. خداوند در قرآن فرموده هر چه نعمت 
است از سوی من است، بنابراین باید قدردان خدا باشیم و 

شکر نعمت خدا را با نماز و روزه ادا کنیم.
وی با بیان اینکه تصور نکنید حقوق شما همین است 
که به شما پرداخت می شود، گفت: این حقوق شما تنها 
برای زندگی در این دنیا کافی است، اگر برای خدا کار کنید، 

خداوند حقوق کریمانه به شما می دهد.
آیت الله علوی گرگانی خاطرنشان کرد: ایران خانه امام 
زمان )عج( است، بنابراین افراد باید افتخار کنند در این کشور 
فعالیت می کنند، خداوند حقوق کریمانه به این افراد می دهد 
بنابراین تقاضا داریم جنبه اخروی امور در نظر گرفته شود و 
برای خدا کار کنید، اگر نیت برای خدا باشد، خداوند پاداش 

می دهد.
وی ضمن خطاب قرار دادن کارکنان شرکت پترو شیمی 
نوری گفت: شما در منطقه گرم کار می کنید، بنابراین نیت 
خود را برای خدا خالص کنید تا خداوند به شما پاداش دهد.

آیت الله علوی گرگانی:

جلوی دست اندازی به بیت المال گرفته شود

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به اینکه باکمبود معلم زن در مقطع 
ابتدایی مواجه هستیم گفت: آمار دانش آموزان استان در سال تحصیلی جدید 8 هزار تن 

نسبت به سال گذشته افزایش پیدا کرده است.
حمید رضا شیخ الاسلام شامگاه شنبه در چهارمین جلسه شورای هماهنگی آموزش 
و پرورش استان در تالار امام جواد )ع( استانداری با بیان این مطلب، اظهار داشت: در 
حالی که تعداد دانش آموزان استان در سال گذشته 227 هزار تن بوده این تعداد در سال 
تحصیلی حدید به 235 هزار نفر رسیده است. وی افزود: تاکنون بیش از 87 درصد ثبت نام 
دانش آموزان برای ورود به مدارس انجام شده و مابقی آن نیز پس از اعلام نتایج امتحانات 

شهریور ماه انجام خواهد گرفت.
وی همچنین با بیان اینکه 3۰ درصد از کل تعداد دانش آموزان استان را اتباع خارجی 
بویژه افغان ها تشکیل می دهند، افزود: بسیاری ازاین دانش آموزان سال گذشته مجوزی 

برای ثبت نام نداشتند، ولی امسال از طرف وزارتخانه ملزم به این کار شده ایم.
شیخ الاسلام با اشاره به آماده نبودن برنامه سناد برای ثبت دانش آموزان اتباع، خاطر 
نشان کرد: دانش آموز زمانی رسمیت پیدا می کند که در سیستم ستاد آموزش و پرورش 
ثبت نام و کد دانش آموزی به آن تعلق بگیرد، ولی بنا به دلایل خاص تا به امروز برنامه سناد 

دانش آموزان افغان به استان ها ارجاع نشده که مشکلات جدی را در پی خواهد داشت.
وی گفت: با توجه به اینکه تنها 4 استان کشور از جمله قم با موضوع دانش آموزان اتباع 
مواجه هستند، این سیستم باید هر چه سریعتر فعال شود تا این دانش آموزان با کمبود 
کتاب بویژه در دوره ابتدایی مواجه نباشند، چرا که تهیه کتاب برای این تعداد دانش آموز 

به زمان زیادی احتیاج دارد.
دبیر شورای آموزش و پرورش قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به وجود 

13۰ هزار دانش آموز دوره ابتدایی در 6 پایه تحصیلی، گفت: کمبود نیروی انسانی در این 
مقطع تحصیلی بویژه در خصوص معلمان زن یکی از مشکلات جدی است که باید از طرف 

معاونت آموزش ابتدایی تدابیر و تمهیدات لازم برای آن اندیشیده شود.
مدیرکل آموزش و پرورش قم همچنین با اذعان به اینکه سال های گذشته بسیاری از 
نیروهای دوره ابتدایی با ردیف استخدامی شروع به کار کردند، اضافه کرد: ولی در یک بازه 

زمانی بسیار محدود انتقال آنها را از یک استان به استان های دیگر شاهد بودیم.
وی با بیان اینکه در سال گذشته با بحث خرید خدمات، توفیق های خوبی در زمینه 
جبران کمبودهای نیروی انسانی داشتیم، گفت: امسال با همت معاونت آموزش ابتدایی 

هیچ کلاسی خالی از معلمان متخصص و با تجربه نخواهد بود.
شیخ الاسلام همچنین با اشاره به پروژه مهر و اینکه یکهزار و 4۰۰ واحد آموزشی در 
سطح استان منتظر قدوم دانش آموزان خواهد بود، افزود: دراین راستا همه دستگاه های 

اجرایی از جمله شهرداری به آموزش و پرورش کمک کنند. 
وی با بیان اینکه تدابیرلازم جهت ایجاد هماهنگی با دستگاه های امنیتی، نیروی 

انتظامی، راهنمایی و رانندگی 
اندیشیده شده است، افزود: با توجه به اینکه آسفالت محوطه بیش از 7۰ درصد از 
مدارس استان به دلیل بارش برف سنگین در سال 86 دچار آسیب های جدی شده، 
شهرداری باید در این راستا کمک های لازم را داشته باشد تا بتوانیم قبل از شروع سال 

تحصیلی زیبایی خاصی را در حیاط مدارس ایجاد کنیم.
وی افزود: به همت اداره کل نوسازی و تجهیز مدارس قم امسال موفق شدیم بیش 
از 3 برابرسهمیه خود قیر لازم را جهت آسفالت مدارس دریافت و در اختیار شهرداری 

قرار دهیم.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم تاکید کرد:

کمبود معلم زن در مقطع ابتدایی

استاندار قم گفت: تالار مرکزی شهر قم در عین اینکه 
باید در خدمت فرهنگ و هنر استان باشد باید تحت مدیریت 

بخش خصوصی قرار گیرد.
سید مهدی صادقی شامگاه شنبه در مراسم افتتاحیه 
نختسین نمایشگاه و جشنواره فرهنگی و هنری اسلامی - 
ایرانی مد و لباس استان قم با بیان اینکه قانون ترویج مد و 
لباس اسلامی از سال 85 تصویب شد گفت: این درحالی 

است که این موضوع در قم برای اولین بار برگزار می شود.
وی توجه به مد و لباس اسلامی- ایرانی را یک ضرورت 
اجتماعی و فرهنگی ارزیابی کرد و افزود: خوشبختانه طراحان 
و تولیدکنندگان استان قم در طراحی و پژوهش و دوخت 
لباس های ایرانی - اسلامی توانمند و با تجربه هستند. استاندار 
قم با تأکید بر اینکه باید با حفظ ارزش ها بر اساس نیاز روز 
جامعه تولید و عرضه کنیم، گفت: طراحان و تولیدکنندگان 

قم می توانند گام های مهمی در تولید لباس بومی بردارند.
نباید تنها در بخش های خاصی از هنر سرآمد باشیم

وی با بیان اینکه باید در حوزه موسیقی در چارچوب 
ارزش های اسلامی فعال شویم، گفت: باید در همه رشته های 

هنری زمینه توسعه و ترویج را فراهم کنیم.
صادقی با تأکید بر اینکه برگزاری جشنواره و نمایشگاه در 
حوزه های مختلف هنری یک امر ضروری است، ادامه داد: 
برگزاری جشنواره و نمایشگاه های هنری ضمن شناسایی 
نیازها سبب شکوفایی استعدادهای جوانان هنرمند می شوند.

وی با اشاره به اینکه نباید تنها در بخش های خاصی از هنر 
سرآمد باشیم گفت: باید همه بخش های هنری استان مانند 

شعر و داستان پر محتوا و فعال باشد.
استاندار قم با تأکید بر مدیریت بخش خصوصی در تالار 
مرکزی شهر قم، افزود: هیچ گاه دنبال درآمدزایی از هنر و 
فرهنگ استان نیستیم اما مدیریت بخش خصوصی می تواند 

به رشد و توسعه و انضباط تالار مرکزی کمک کند.

 برخورد جدی با مهدهای کودک 
و پیش دبستانی های بدون مجوز

صادقی همچنین در چهارمین جلسه شورای آموزش و 
پرورش استان قم گفت: فرمانداری به طور جدی با فعالیت 
مهدهای کودک و پیش دبستانی های بدون مجوز برخورد 

کند و از هیچ موردی چشم پوشی نشود.
استاندار قم اظهار داشت: اهمیت آموزش و پرورش بر 
کسی پوشیده نیست و دستگاه های دولتی وظیفه دارند این 

نهاد را یاری کنند تا نسل آینده خوبی داشته باشند.
وی با اشاره به مسائلی که درخصوص مدارس در این 
جلسه عنوان شد، بیان داشت: آسفالت مدارس مورد نیاز به 
طور جدی باید در دستور کار قرار گیرد و امید داریم تا پایان 

شهریور این مدارس آسفالت شوند. 
استاندار قم ابراز کرد: غربال گری نوآموزان قبل از پیش 
دبستانی صورت می گیرد که این عمل مشکلاتی دارد و ما 
امید داریم با همکاری دستگاه های ذی ربط این کار به خوبی 
در زمان خود انجام شود. وی با اشاره به ارائه برنامه های خارج 
از سیستم آموزشی در برخی مهدها، افزود: فرماندار قم به 
طور جدی با فعالیت مهدهای کودک و پیش دبستانی های 
بدون مجوز برخورد کند و از هیچ موردی چشم پوشی نشود.

مدارس  برخی  کاربری  تغییر  با  داشت:  ابراز  صادقی 
ندادن  قرار  شعاع  تحت  شرط  به  تجاری  به  آموزشی  از 

محیط های آموزشی و کیفیت آموزش موافق هستم.

استاندار قم خواستار شد:

واگذاری تالار مرکزی قم به بخش خصوصی

نامحــرمانه 
۳6 هزار نزاع طی چهار ماه در تهران

اداره کل پزشکی قانونی استان تهران از مراجعه 36 هزار و یکصد تن از ابتدای فروردین تا پایان تیر ماه 
امسال به دلیل نزاع به مراکز پزشکی قانونی این استان خبر داد. به گزارش اداره کل پزشکی قانونی استان 
تهران، شمار مراجعه کنندگان پزشکی قانونی استان تهران به دلیل نزاع در مدت مشابه سال گذشته )1394( 
36 هزار و 343 تن بود که آمار امسال کاهش هفت دهم درصدی را نشان می دهد. بر اساس این گزارش از 
کل مراجعه کنندگان به دلیل آسیب های ناشی از نزاع در چهار ماه 23 هزار و 594 تن مرد و 12 هزارو 5۰6 
تن زن بودند. همچنین درتیرماه امسال هم آمار مراجعه کنندگان نزاع 1،6 درصد افزایش نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته به 9 هزار و 766 مورد رسیده است. پزشکی قانونی در این گزارش به مراجعه کنندگان 
نزاع توصیه کرده است، ظاهر خون آلود تاثیری در صدور نظریه کارشناسی توسط پزشکی قانونی ندارد، آنچه 

مبنای صدور نظریه کارشناسی در خصوص جراحات است، نوع جراحت و عمق آن است. 

پست اینستاگرامی احسان حدادی پس از عمل جراحی 
احسان حدادی مراحل جدید درمانی خودش را آغاز کرده است. احسان حدادی که در المپیک ریو 
برخلاف المپیک لندن موفق به کسب مدال نشد، دوباره برای رفع مشکل زانو زیر تیغ جراحان رفت. احسان با 
انتشار این عکس درباره وضعیت خودش نوشته: باز هم در غربت این بار برای جراحی باز هم یک عمل دیگه 
باز هم کلی دردو کلی سختی. ولی خوشحالم عمل زانو و خار پاشنه به خوبی انجام شد. دو تا از دردایی که 
چند وقت منو عذاب داد و مدال المپیک رو از من گرفت و نذاشت خوشحالتون کنم را برای همیشه از بین 
بردم. چقدر سخت است خوشحال کردن مردمی که با شادیهایت شاد شدن و با شکستت ناراحت ولی وظیفه 
خود می دانم که سختی درد و بی خوابی را تحمل کنم تا باز دلتان را شاد کنم. به امید خدا تا چند روز دیگه 
بر میگردم ایران تا کسانی که این همه حواشی و تهمت در نبودم برایم درست کردن به زندگی روزمرشون 

ادامه بدن ولی هر چند این افراد ... برایم بهترین ها را آرزو کنید.

گلایه خواهر الهام چرخنده از هنرمندان 
خواهر الهام چرخنده گفت: متاسفم که این را بگویم اما تا این لحظه هیچ هنرمندی حتی یک تماس 
با خواهرم نگرفته است چه برسد که به ملاقاتش بیاید. خواهر الهام چرخنده در خصوص آخرین وضعیت 
چرخنده گفت: همچنان الهام چرخنده در بخش سی سی یو تحت مراقب است. او تصریح کرد: دلیل وضعیت 
خواهرم حمله عصبی بسیار شدید بوده و با وجود اینکه سه روز از بستری بودن او در بخش سی سی یو 
بیمارستان می گذرد همچنان فشار او بالا است و باید همچنان تحت مراقب های ویژه باشد. چرخنده افزود: 
برای تمام جامعه هنری متاسفم که بعد از چند روزی که خواهرم در بیمارستان بستری است ملاقاتش که 
نیامدند هیچ حتی یک تماس هم نگرفتند حالش را بپرسند و این فقط جای تاسف بسیار دارد. او خاطرنشان 
کرد: وضعیت الهام به صورتی است که مشخص نیست تا چه زمانی باید تحت مراقبت باشد و به بخش 

منتقل شود.

رسول خادم عضو هیات رییسه جهانی کشتی شد 
اعضای هیات رئیسه اتحادیه جهانی کشتی امروز در حاشیه رقابتهای قهرمانی جوانان جهان در شهر ماکون 
فرانسه برگزار شد که رسول خادم توانست با کسب 76 رای به عنوان عضو هیات رئیسه این اتحادیه انتخاب 
شود. در این انتخابات نامیک علی اف از آذربایجان با 75 رأی، میشل دوسون از فرانسه با 69 رأی، مارتین 
دیتمن از آلمان با 62 رأی، خانم یاکشی از ترکیه با 6۰ رأی و هاماکوس از یونان با 59 رأی به عضویت هیأت 
رئیسه اتحادیه جهانی در آمدند. در این مراسم که برای انتخاب 6 عضو هیأت رئیسه برگزار شد، 11 نفر کاندیدا 
بودند که رسول خادم از مجموع 98 رأی، بعنوان نفر نخست 76 رأی را از آن خود کرد و برای مدت چهار 

سال عضو هیأت رئیسه اتحادیه جهانی کشتی شد.

خودم، همسرم و دخترم را ممنوع التصویر کردند
جهانگیر کوثری تهیه کننده سینما و مجری و گزارشگر ورزشی در تلویزیون در گفت وگو با آنا در مورد 
حضور و فعالیت هنرمندان مطرح، سرشناس و تاثیرگذار در تلویزیون گفت: »تلویزیون یک نهاد دولتی است 
و چارچوب ها، قوانین و ضوابط خاص خودش را دارد و از همین چارچوب ها و ضوابط نیز پیروی می کند. ما 
نمی توانیم انگاره هایمان را در تلویزیون مطرح و اجرا کنیم؛ بنابراین تمرکز و توجه مان به سینما است و در 
سینما می توانیم مسائل جامعه را تا جایی که توان داریم پی گیری کنیم.« وی که پیش از این سال ها اجرای 
برنامه »ورزش از نگاه دو« را بر عهده داشت، در مورد غیبت خودش در تلویزیون تصریح کرد: »من سال ها در 
تلویزیون فعالیت کردم و مجری برنامه »ورزش از نگاه دو« بودم، در سال 9۰ از تلویزیون بیرون آمدم اما واقعیت 
این است که مرا از تلویزیون اخراج کردند. همان طور که باران و خانم بنی اعتماد را هم ممنوع التصویر کرده اند.«

 آمده ایم در مجلس انقلاب کنیم 
نماینده مبارکه با بیان اینکه هنوز بحث تفکیک قوا در کشور رعایت نمی شود، خاطرنشان کرد: ما به 
مجلس آمده ایم تا انقلابی در رفتارهای پارلمان به وجود بیاوریم و در این زمینه از مردم می خواهیم به ما کمک 
کنند. زهرا سعیدی با اشاره به خبر تغییر استاندار اصفهان گفت: مردم باید متوجه باشند وظایف نمایندگی در 
حیطه قانونگذاری و اجراست و در همین زمینه نیز مردم باید از ما انتظار داشته باشند؛ با توجه به این موضوع 
عزل ونصب ها در حیطه اختیار نمایندگان نیست. نماینده مردم مبارکه در مجلس دهم با بیان اینکه اگر یک 
نماینده خود را درگیر کارهای اجرایی کند، به وظیفه اصلی خود که نظارت و قانونگذاری به نفع مردم است، 
نمی  رسد، تصریح کرد: اگر حقی از کسی ضایع شده باشد، پیگیری آن وظیفه دولت و قوه قضاییه است، نه 

مجلس.

دستگیری گروه گروگانگیر در اصفهان 
فرمانده انتظامی استان اصفهان از دستگیری یک گروه گروگانگیر خشن و آزادی 9 نفر از گروگان ها در 
عملیات وی ژه کارآگاهان پلیس آگاهی این استان خبر داد. سردار عبدالرضا آقاخانی اضافه کرد: در پی وقوع دو 
مورد آدم ربایی و سرقت در برخی از جاده های ترانزیتی استان اصفهان که در ساعات پایانی شب اتفاق می 
افتاد، بررسی و رسیدگی موضوع بصورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان 
قرار گرفت. سردار آقاخانی با اشاره به آزاد کردن 9 نفر از افراد ربوده شده که در مخفیگاه آدم ربایان حبس شده 
بودند، اضافه کرد: متهمان در اعترافات خود پنج تن از همدستان خود را نیز معرفی کردند. وی خاطرنشان 
کرد: پنج نفر از این باند هفت نفره نیز در یک عملیات منسجم و دقیق هنگامی که قصد انجام سرقت و آدم 

ربایی در یکی از جاده های استان اصفهان را داشتند دستگیر شدند.

پرداخت وام ۱۰۰ میلیاردی به یک فوتبالیست!
ابوالفضل ابوترابی عضو فراکسیون فرزندان شاهد مجلس دهم از پرداخت وام 1۰۰ میلیاردی به یک 
فوتبالیست خبر داد. ابوترابی نماینده مردم نجف آباد، تیران و کرون پرداخت بیش از 45۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات با وثیقه جعلی را یکی از تخلفات مالی صورت گرفته در بانک دی دانست و اضافه کرد: »خواهر 
زاده سابقه دار یکی از مدیران ارشد این مجموعه با همراهی معاون پارلمانی سابق و مدیر کل پیشین بانک 
در تبانی با یکدیگر میلیارد ها تومان از سرمایه های متعلق به جامعه ایثارگری کشور را تضییع کرده اند که در 
یکی از این موارد 1۰۰ میلیارد تومان تسهیلات را در ازای دریافت سفته و درصد سود پایین در اختیار یک 

فوتبالیست قرار داده اند.«

نامه فرزند آیت   الله جوادی آملی خطاب به ظریف 
 حجت الاسلام و المسلمین مرتضی جوادی آملی در نامه ای به دکتر محمدجواد ظریف، وزیر خارجه تاکید 
کرد: برجام با همه گفت و شنودها در شمار یکی از بهترین صورت هاى ممکن انعقاد پیمان صلح است. در 
بخشی از این نامه آماده است: همچنین شایسته می نماید که هنرمندان شریف و سینماگران متعهّد کشور با 
توجّه به میزان اصالت و قلمرو تأثیراین سند عزّت و افتخار براى تولید اثر سینمائی فاخر همّتی شایسته بگمارند 

که جامعه جهانی امروز تشنه مشاهده اینگونه از تحولّات اساسی در اندیشه دینی هستند.

خسارت ۱7۰ میلیاردی طوفان مازندران 
خسارت طوفان در مازندران 17۰ میلیارد تومان بر آورد شد. براثر تندباد شدید بامداد جمعه به 6 هزار 
واحدمسکونی در روستاها و شهرهای مازندران خسارت صفر تا صد درصدی وارد شده است. مدیر کل مدیریت 
بحران استانداری مازندران گفت: تاسیسات زیربنایی به ویژه بخش کشاورزی و دامداری در شهرهای قائم شهر، 
بابل و آمل بیشترین خسارت را دیده اند. احمدی افزود:  21۰ خط اصلی برق در استان قطع شده بود که با 

تلاش نیروهای برق منطقه ای مجدد وصل شد اما برق چند روستا همچنان قطع است.

همسر آیت الله بهجت درگذشت
همسر مرحوم آیت الله العظمی بهجت قدس سره دعوت حق را لبیک گفت و به دیار باقی شتافت. آیت الله 
العظمی بهجت، مرجع تقلید شیعیان نیز 27 اردیبهشت 1388 در بیمارستان حضرت ولیعصر )عج( قم به 

علت ایست قلبی، دارفانی را وداع گفت.

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای اصغر زال فرزند حسین دارای شناسنامه شماره 25۰ به شرح دادخواست به کلاسه شماره 
591/95 از شورای حل اختلاف شهر جعفریه قم درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین 
توضیح داده است که شادروان آقای محمد جواد زال فرزند اصغر به شماره شناسنامه ۰371364132 در 
تاریخ 1395/4/28 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم عبارتند از: 
1 - اصغر زال فرزند حسین ش.ش 25۰ ت.ت 134۰/7/3 صادره از قم. 2 - صغری شکری فرزند ابراهیم 
ش.ش 767 ت.ت 1344/5/7 صادره از قم. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت 
آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
ضابط پور - قاضی شواری حل اختلاف شهر جعفریه

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم معصومه جلیلی نرگسی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 1821 به شرح دادخواست به 
کلاسه 951541 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است 
که شادروان محمد علی کرامت به شناسنامه شماره  2837 در تاریخ 1395/5/27 در اقامتگاه دائمی 
خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم عبارتند از: 1 - مجتبی کرامت فرزند محمد علی 
ش.ش 17437274۰2 نسبت با متوفی فرزند. 2 - محمد یاسین کرامت فرزند محمد علی ش.ش 
۰374571341 نسبت با متوفی فرزند. 3 - مطهره کرامت فرزند محمد علی ش.ش ۰373۰7۰837 
نسبت با متوفی فرزند. 4 - معصومه جلیلی نرگسی فرزند محمد ش.ش 1821 نسبت با متوفی زوجه. 

5 - ملکه کوشش فرزند محمد علی ش.ش 9 نسبت با متوفی مادر.
 اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم 

دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علی نظری با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که اسناد مالکیت ششدانگ 
پلاک1936/158/481 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم در صفحه 577 دفتر 363 ذیل ثبت 58529 
بنام علی نظری صادر و تسلیم شده است مفقود گردیده. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز 
کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

مراسم اختتامیه سی و نهمین دوره مسابقات قرآن اوقاف 
و امور خیریه در استان قم، با برگزاری مراسم اختتامیه و 

معرفی برگزیدگان، به کار خود پایان داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان قم، آیین اختتامیه سی و نهمین دوره مسابقات قرآن 
کریم استان قم، شنبه شب در مجتمع فرهنگی آموزشی 

امامزاده سید علی )ع( برگزار شد.
آیت الله سید احمد خاتمی امام جمعه موقت تهران 
و عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، حجت الاسلام 
والمسلمین سید اسماعیل حسینی مقدم مدیرکل اوقاف 
استان قم، جمعی از مدیران و مسئولان شهر و استان قم، 
قرآن آموزان و متسابقین این دوره، حاضران در مراسم بودند.

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:
رسانه ملی به قاریان بومی 
توجه بیشتری داشته باشد

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در این مراسم 
گفت: سیاست خارجی جمهوری اسلامی بر مبنای آیات 
بر  نباید  بیگانگان  که می فرماید هیچگاه  بنا شده  قرآن 

مسلمین سلطه داشته باشند.
آیت الله سید احمد خاتمی اظهار کرد: تا پیش از انقلاب 
اسلامی، قرآن در انزوا بود ولی امروزه به برکت مجاهدت های 
امام راحل، پشتیبانی های رهبری و تلاش همگانی، کلام 

وحی به صحنه حاکمیت نظام اسلامی آمده است.
وی افزود: مجالس ذکر و قرآن و محافل مومنین به تعبیر 
پیامبر اکرم )ص( بوستانی از بهشت هستند بنابراین باید 

قدردان این نعمت و فرصت باشیم. 
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه پس از 
پیروزی انقلاب به برکت خون شهدا و تلاش های امام راحل، 
شاهد ترویج و گسترش فرهنگ قرآنی بوده ایم گفت: در حال 
حاضر جلسات روخوانی و روان خوانی، قرائت و حفظ کلام 
وحی در بسیاری از مساجد، مراکز فرهنگی و حسینیه ها برپا 

هستند. 
محسوب  کریم  قرآن  زیور  زیباخوانی،  داد:  ادامه  وی 
می شود و قاریان این کتاب آسمانی، افتخار کشور و نظام 
اسلامی به شمار می روند حال آنکه در زمان طاغوت برای 
هنر آئینی ارزشی قایل نبودند و قرآن خوانی و دعا را هنر 

نمی دانستند. 
خاتمی با اشاره به ضرورت توجه بیشتر رسانه ملی به 
قاریان بومی در استان های مختلف خاطرنشان کرد: البته 
نمی خواهیم بگوییم از تلاوت قاریان کشورهای دیگر استفاده 
نشود اما حقیقت این است که قاریان خوش صدایی داریم 

که تلاوت زیبایی دارند و می توان در شبکه های مختلف از 
تلاوت آنها بهره جست.

مدیرکل اوقاف استان قم:
گفتار و رفتار رهبری 

بر مبنای ترویج قرآن است
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم نیز در این مراسم 
گفت: رهبر معظم انقلاب در گفتار و رفتار، به گونه ای عمل 
می کنند که سبب ترویج کلام وحی و فرهنگ قرآن در 

جامعه می شود.
حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل حسینی مقدم 
با اشاره به توجه و تأکید رهبر معظم انقلاب در مسئله ترویج 
قرآن اظهار کرد: ایشان همواره عنایت ویژه ای به برنامه های 
تشکیل  دلیل  همین  به  که  محافلی  در  و  دارند  قرآنی 
می شوند، ساعت ها به تلاوت های مختلف گوش فرا می دهند.

وی افزود: انس با قرآن و معارف این کتاب آسمانی، یکی 
از مهمترین وظایف مسلمانان است به همین دلیل رهبری بر 

این مسئله تاکید دارند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
رهبر معظم انقلاب با شرکت در محافل قرآنی، جامعه 
را متوجه اهمیت انس با کلام وحی می کنند گفت: در 
نیز  و  تلاوت ها  کیفی  ارتقا سطح  برای  و  راستا  همین 
تربیت حافظان قرآن کریم، سازمان اوقاف و امور خیریه به 

عنوان تنها نهاد برگزارکننده مسابقات رسمی قرآن، همه 
تلاش خود را بکار گرفته تا به مطالبات رهبری پاسخی 

در خور دهد.
وی ادامه داد: مسابقات سراسری قرآن سازمان اوقاف 
از مرحله شهرستانی شروع می  شود و تا مراحل ملی و 
بین المللی ادامه می یابد و همه ساله، صدها هزار نفر از 
شرکت  مسابقات  این  در  قرآن،  معارف  به  علاقمندان 

می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین حسینی مقدم خاطرنشان 
کرد: طی روزهای گذشته، مرحله استانی سی و نهمین 
دوره مسابقات قرآنی اوقاف در قم با حضور 23۰ نفر از 
برگزیدگان خواهر و برادر مرحله شهرستانی برگزار شد و 
1۰ نفر از داوران بین المللی، ارزیابی و انتخاب افراد برتر را 

بر عهده گرفتند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: استقبال از 
این دوره مسابقات بسیار زیاد بود و علاقمندان به تلاوت و 
استماع آیات وحی نیز با حضور در محل مسابقات، شور و 

حالی تازه به آن بخشیدند.
گفتنی است مرحله استانی سی و نهمین دوره مسابقات 
سراسری سازمان اوقاف و امور خیریه در قم با شرکت 23۰ 
نفر از برگزیدگان مرحله شهرستانی در رشته های مختلف 
برگزار شد. نفرات برتر این دوره، به مسابقات کشوری که در 

استان گیلان برگزار خواهد شد اعزام می شوند.

سی و نهمین دوره مسابقات قرآن اوقاف استان قم به کار خود پایان داد

برگزیدگان بزرگترین رویداد قرآنی قم تجلیل شدند


